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وابط ایران و عربستان را چگونه می توان نوشت؟ ر
محمدحسین ملائک  اگر ایران در رابطه با عربستان همان گونه که عربستان دیدگاه 
سنتی خود را کنار گذاشــت و با رویکردی به آینده از در آشتی با ایران در آمد، ایران نیز 
از دیدگاه ســنتی خود دست بردارد و به عربســتان کمک کند تا بتواند موازنه بهتری با 
آمریکا و اسرائیل بوجود آورد ضرری برای ایران ندارد و می تواند حوزه همکاری های دو 

کشور را گسترش دهد. 

یادداشت

گردشگری دینی مسیری برای رسیدن به آرامش 
وحی در جامعه ر

مهدیه بد  نیات مذهبی و اعتقادی جزو یکی از اصلی ترین انگیزه های سفر از گذشته تا با 
امروز بوده است. می توان گفت ۲۶ درصد سفرهای جهان با نیات مذهبی شکل می گیرد. 

دیدگاه

و خودر

در خبری اعلام شد که بســیاری از متقاضیان 
سامانه یکپارچه فروش خودرو انصراف داده اند 
که به اعتقاد رئیس اتحادیه فروشندگان خودرو، 
علت ایــن امر کاهــش فاصله قیمــت خودرو 
در کارخانه و بازار اســت. مرحله دوم ســامانه 
یکپارچه فروش خودرو اواخر فصل بهار ســال 
جاری برگزار شد که طبق آمار غیررسمی بالای 
۲ میلیون نفر در این ســامانه ثبت نام کردند و 
بنا به برنامه و ظرفیت تولید خودروسازان، نوبت 
تحویل برخی از متقاضیان به سال آینده موکول 
شــد.با این حال طبق جدیدتریــن آماری که 
مدیر سامانه یکپارچه فروش خودرو ارائه کرده 

حدود ۱۰ درصد از متقاضیان خرید خودروهای 
مونتاژی نســبت به پرداخت وجه خرید خودرو 
اقدام کرده اند؛ یعنــی ۹۰ درصد از متقاضیان از 

خرید خودرو منصرف شده اند.
از ســویی دیگر طبق همین آمــار، برای یکی از 
خودروســازان دولتی نیز از ۲۱۰ هزار نفری که 
در ســامانه ثبت نام کرده بودند فقط ۱۴۰ هزار 
نفر اقدام به تکمیل وجه کرده اند.سعید موتمنی 
رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران و فروشندگان 
خودروی تهران گفت: تقریباً از حدود ســه ماه 
پیش رکود بازار شــروع شــده و همچنان ادامه 
دارد. در این مدت نوســانات جزئــی در قیمت 

ارز داشتیم که این نوســانات خود را در قیمت 
خودرو هم نشان داد و ۵ درصدی قیمت خودرو 
بالا رفت اما باز هم همزمان با ورود دلار به کانال 
۴۹ هزار تومان، قیمت خودرو نیز در بازار پایین 
آمد.وی افــزود: بنابراین اکثر ســرمایه گذاران 
در بازار خودرو که در ســامانه یکپارچه فروش 
خودرو به دلیل فاصله قیمتــی کارخانه و بازار 
خودروها ثبت نام کرده بودنــد وقتی می بینند 
فاصله قیمت خودرو در کارخانه و بازار تنها یک 
تا دو درصد اســت و حتی در مــواردی کمتر از 
قیمت کارخانه هم شده اســت، دیگر تمایلی به 

خرید از سامانه ندارند. 

وها در بازار کمتر از کارخانه شد قیمت برخی از خودر

آگهی مناقصه عمومی 

روابط عمومی منطقه 4 شهرداری یزد 

موضوع مناقصه: ساماندهی پارک بزرگ آزادشهر
مبلغ و نوع سپرده شرکت در مناقصه: مبلغ ضمانت شرکت در مناقصه به صورت مقطوع و به میزان 514.600.000 
ریال که می تواند به صورت واریز وجه نقد به حساب سپرده 2052146677 بانک تجارت به نام منطقه 4 شهرداری یزد و یا 

به صورت ضمانت نامه بانکی )دارای اعتبار سه ماهه( در وجه حساب مذکور باشد.
مبلغ و نوع سپرده انجام تعهدات: مبلغ ضمانت انجام تعهدات در هنگام عقد قرارداد معادل5% مبلغ کل قرارداد می باشد.

نحوه تأمین اعتبار: از محل بودجه سال 1402 منطقه 4 شهرداری یزد تأمین اعتبار می شود.
مهلت خرید و تحویل اسناد : زمان شرکت در مناقصه از تاریخ 1402/05/29 می باشد. کلیه پیشنهادات در ساعت 9:30 

صبح روز دوشنبه مورخ 1402/06/13 در دفتر مدیر منطقه 4 مفتوح و با حضور اعضاء تصمیم گیری خواهدشد. 
محل دریافت اسناد: تمامی متقاضیان می بایست جهت خرید اسناد به سامانه ستاد)سامانه تدارکات الکترونیکی دولت( 
به آدرسsetadiran.ir مراجعه نمایند. بدیهی است در صورت عدم رعایت این بند و واریز وجه، منطقه 4  نسبت به استرداد 

آن هیچ گونه مسئولیتی ندارد.
مبلغ فروش اسناد: مبلغ فروش اسناد 1.500.000 ریال که در سامانه ستاد درج گردیده)شماره حساب 2091526886 

بانک تجارت به نام شهرداری منطقه 4 یزد(، سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است.
محل انجام کار: شهر یزد

ـ به پیشنهادات فاقد سپرده و امضاء، مشروط، مخدوش، مبهم و پیشنهاداتی که پس از انقضای مهلت مقرر تحویل داده شود، 
سپرده های مخدوش و کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظایر آن، مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد.

ـ چنانچه برنده اول و دوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به ترتیب به نفع شهرداری منطقه 4 ضبط خواهد شد.
ـ شهرداری منطقه 4 یزد در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

ـ شرکت در مناقصه و دادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف شهرداری یزد موضوع ماده 10 آیین نامه معاملات 
شهرداری های مراکز استان ها می باشد.

ـ به این پیمان پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.
ـ سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

ـ هزینه چاپ و نشر آگهی و کارشناسی به عهده برنده مناقصه می باشد.

منطقه 4

شناسه آگهی 1551037



رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس:

استیضاح وزیر کشور به صلاح نیست

رئیسی در اجلاسیه ملی مردمی سازی دولت:

دولت سیزدهم در عمل به مردم میدان داد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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وابط ایران و عربستان را چگونه می توان نوشت؟ ر
محمدحســین ملائک  اگر ایران در رابطه با عربستان همان گونه که 
عربستان دیدگاه سنتی خود را کنار گذاشــت و با رویکردی به آینده از 
در آشــتی با ایران در آمد، ایران نیز از دیدگاه سنتی خود دست بردارد و 
به عربستان کمک کند تا بتواند موازنه بهتری با آمریکا و اسرائیل بوجود 
آورد ضرری برای ایران ندارد و می تواند حوزه همکاری های دو کشور را 
گسترش دهد. در یک رویکرد ملی حتی با در نظر گرفتن مواضع انقلابی 
همچون حمایت از فلسطین، مبارزه با اسرائیل و کاهش حضور آمریکا 

در منطقه می توان راهبردهای مختلفی را با عربستان تعریف کرد.
طبق گزارش های رســمی وزارت امور خارجه و شــورای امنیت ملی 
ایران، عربستان از دولت چین درخواست کرد که رابطه بن بست موجود 
با ایران را با میانجی گری به سبک خود بهبود بخشد. این مهم در تاریخ 
۱۹ اسفند ۱۴۰۱ بعد از چند روز مذاکره مقامات عالی امنیتی دو کشور 
در پکن بوقوع پیوست و دو کشــور بعد از هفت سال قطع رابطه بار دیگر 
روابط دیپلماتیک خود را از ســر گرفتند. پس تاکید می شــود که این 
عربســتان بود که به دنبال برقراری رابطه بود و نه ایران. کل طرح و نظر 
طرف ایرانی برای برقراری رابطه صرفا در چارچوب چگونه بهتر برگزار 

کردن مراسم حج بود و نه بیشتر.
اثرات فوری ایــن برقراری رابطــه را در بعد امنیتــی در کاهش فوری 
فعالیت شــبکه ایران اینترنشــنال که ایران آن را به حق کارگزار دولت 
سعودی می دانست می توان مشاهده کرد. نتیجه دیگر این توافق را در 
حذف بودجه کمک به سازمان مجاهدین خلق )منافقین( خود را نشان 
داد که دولت آلبانی به عنوان گیرنده این کمــک ها از ادامه همکاری با 
آن سازمان و اردوگاه اشرف ۳ ســر باز زد . البته هر دوی این اقدامات به 
سادگی قابل بازگشت هســتند و دوباره دولت سعودی می تواند کمک 
های خود را به این دو نهاد و یا تشــکیل نهاد مشــابه از سر بگیرد و برای 

ایران تولید درد سر کند.
در چرایی علت اقدامات فوق توســط دولت ســعودی بعد از گذشــت 
چند ماه، تحلیل غالب می گوید که دولت ســعودی به رهبری شاهزاده 
محمد بن ســلمان در یک انقلاب فکری و رفتاری رویکرد نگاه به آینده 
را جایگزین رویکرد تاریخی کرده تا بهره های آن را مورد بررســی قرار 
دهد. این رویکرد تا کنون برای دولت ســعودی دستاورد کمی نداشته 
که مهمترین آنها را در اذعــان پرتکرار مقامات رســمی و تحلیلگران 
ایرانی به سودها و دســتاوردهای منطقه ای و اسلامی این نزدیکی می 
توان مشاهده کرد، اشاره به ســرمایه گذاری عربستان در ایران، و حتی 
فرماندهــان ارتش از ائتــلاف امنیتی دریایی بین کشــورهای منطقه 

صحبت کردند.

رابطه ایران و عربستان
ایران با عربســتان یک رابطه تاریخی دارد که در آن اوج و حضیض کم 
نیست. بعد از انقلاب دو بار این رابطه قطع و مجددا وصل شده است. این 
قطع و وصل حاکی از آن است که در زیست همسایگی دو کشور الزامات 
و مشکلاتی وجود دارد. فاکتورهایی که مشکلات از آن نشات می گیرد 
مقطعی نیســت و در صورت عدم تجدید نظر در سیاست های جاری در 

روابط دو کشور می توانند عمده شوند.
البته بخشی از این مشکلات قابل پیشگیری اســت. مثلا در دوره اخیر 
که یک عده به ســفارت ریختند و آتش زدند و.... قابل جلوگیری بود اما 
متاســفانه نظام کوتاهی کرد. اگر این اتفاق نبود رابطه قطع نمی شد و 
ما می توانستیم اعتراض خود برای شــهادت شیخ نمر را همواره داشته 

باشیم و در مجامع مختلف نیز برای محکومیت عربستان اقدام کنیم.
بعد از انقلاب اســلامی، دیدگاه های مذهبی روی روابط سیاســی اثر 
تعیین کننده داشــته و قطع و وصل روابط هم بیشتر ناشی از این دلائل 
بوده اســت. تعریف عربســتان از نظر نظام سیاســی ایران فقط برگزار 
کننده مراسم حج است و هســته اصلی نیاز ما به آنها نیز همین مراسم 
است. روابط اقتصادی هم عمدتا از گذشــته توسط تجار سنتی حول و 
حوش همین مراســم از حمل ونقل تا تجارت تعریف می شــد. به طور 
اصولی این کشور بیشتر یک خصم با واســطه و در بسیاری مقاطع نیز 

خصم بی واسطه فرض شده است.
بنابر این موضوعاتی چون همکاری امنیتی بیشتر خیال پردازی و تنها 

روی کاغذ است.
کمتر به رابطه با عربســتان از نظر منافع ملی نگاه شــده است. حتی در 
دورانی که این روابط اوج گرفت بن مایــه آن همکاری خانوادگی بود تا 

همکاری های ملی.
با توجــه به وضعیتی کــه ایران در منطقــه دارد بهترین دیپلماســی 

چیست؟
در اخبار و گزارش ها داریم که فشــار روی عربســتان برای شناسایی 
ضمنی اســرائیل در قالب صلح ابراهیم وجود دارد. و عربستان در مقابل 
آن امتیازاتی از آمریکا و اســرائیل انتظار دارد که حتــی با قدرت آن را 
دنبال می کند. مثلا انتخاب سرکنســول در فلسطین که باعث واکنش 

منفی اسرائیل شد.
فرض کنیم همه در خواست های عربســتان از آمریکا و اسرائیل مورد 
موافقت قرار گیرد. عربستان دارای پروژه غنی سازی اتمی خواهد شد، 
یک توافق جدید امنیتی با آمریکا خواهد داشت و دولت فلسطینی هم 
بوجود خواهد آمد. این شــرایط جدید برای برای جمهوری اسلامی با 
فرض ثابت بــودن مواضع و اهداف فعلی چه مشــکلاتی بوجود خواهد 
آورد؟در حال حاضر شــرایط ایران در منطقه از نظــر موازنه قدرت اگر 
نگوییم خوب )به دلیل احتمال ناپایداری( نسبتا مناسب است. در حال 
حاضر شاهد هستیم که روزنامه های اســرائیلی به این می پردازند که 
حزب الله به تدریج قواعد مراودات در مرزهای شمالی اسرائیل را تعیین 
می کند. این حرف ها جدید است و ۲۰ سال پیش دور از ذهن، ولی الان 

اتفاق افتاده است. بنابر این شرایط برای ایران خوب است.
اگر ایران در رابطه با عربســتان همان گونه که عربستان دیدگاه سنتی 
خود را کنار گذاشــت و با رویکردی به آینده از در آشتی با ایران در آمد، 
ایران نیز از دیدگاه سنتی خود دست بردارد و به عربستان کمک کند تا 
بتواند موازنه بهتری با آمریکا و اســرائیل بوجود آورد ضرری برای ایران 
ندارد و می تواند حوزه همکاری های دو کشور را گسترش دهد. در یک 
رویکرد ملی حتی با در نظر گرفتن مواضــع انقلابی همچون حمایت از 
فلسطین، مبارزه با اسرائیل و کاهش حضور آمریکا در منطقه می توان 

راهبردهای مختلفی را با عربستان تعریف کرد.
اگر در سفر وزیر امور خارجه به عربستان پاشنه در بر همان منوال بگردد 
نباید از این سفر انتظار زیادی داشت. ولی اگر ایران نیز با رویکردی رو به 
جلو به روابط خود با عربستان و از دیدگاه ملی به آن نگاه کند همان طور 
که روس و چین و دارند از عربستان استفاده می کنند ایران نیز می تواند 
روابط خود را تحکیم کند و دیگر موضوعی به نــام حوزه گازی آرش یا 

موضوع برجام اصلا محو خواهد شد.

کنعانی:
 سازماندهی کودتاها از سیاست های آمریکا 

و انگلیس است
ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت:ســازماندهی کودتاها از عناصر 

تکرارشونده سیاست های آمریکا و انگلیس است.
 ناصر کنعانی در توئیتر نوشت: ۷۰ سال پیش، یک دولت ملی در ایران با 

کودتای مورد حمایت آمریکا و انگلیس سرنگون شد.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: حمایت از دیکتاتورها، مداخله در 
امور داخلی کشورها، سرکوب جنبش های آزادیخواهانه و سازماندهی 

کودتاها از عناصر تکرارشونده سیاست های آمریکا و انگلیس هستند.

یادداشت

تریبون

خریدار  رئیس کمیســیون امور داخلی 
کشور و شــوراهای مجلس شورای اسلامی 
گفت: طرح استیضاح وزیر کشور در آستانه 
انتخابــات مجلــس می تواند اثــر منفی بر 

مشارکت مردم در انتخابات داشته باشد.
محمد صالــح جوکار، بــا اشــاره به طرح 
استیضاح وزیر کشور در مجلس، بیان کرد: 
از نظر بنــده اکنون طرح این اســتیضاح به 
صلاح کشور نیست. اســتیضاح کنندگان 
اصرار دارند اما امیدوار هستیم در جلساتی 
که قرار است برگزار شود و تعاملی که با وزیر 
کشــور صورت خواهد گرفــت این موضوع 

منتفی شود.
وی در ادامــه اظهار کرد: با توجــه به اینکه 
اکنون در آســتانه انتخابات مجلس شورای 
اســلامی قرار داریــم، طرح این مســائل 
می تواند اثــر منفی در مشــارکت مردم در 
انتخابات مجلس به همراه داشــته باشــد. 
سعی و تلاش باید بر این باشد تا این مسائل 

و مشکلات در جلسات و با تعامل حل شود.
نماینده مــردم یــزد در مجلس شــورای 
اسلامی، تصریح کرد: اگر ضعفی وجود دارد 
باید با تعامل در راستای برطرف کردن این 

نقاط ضعف گام برداشت. یقینا با تعامل بین 
مجلس و دولت بحث استیضاح وزیر کشور  
حل و با تعامل نقاط ضعــف مرتفع خواهد 

شد.
رئیس مجلس شــورای اســلامی نیز روز 
پنجشــنبه ۲۶ مردادماه در محل دانشگاه 
علامه طباطبائی)ره( و در نشســت پایان 
دوره دفتــر تحکیم وحدت در جلســه ای 
به ســؤالات و مطالبات دانشجویان پاسخ 
گفت و بــه تبیین موضوعــات مختلف از 
جمله طــرح اســتیضاح وزیر کشــور که 
از ســوی دانشــجویان مطرح شــده بود، 

پرداخت. 
قالیباف در بخشــی از این نشست در پاسخ 
به یکی از دانشــجویان که از طرح استیضاح 
وزیر کشور بابت ابلاغ بخشــنامه ای درباره 
بی طرفی در انتخابات مجلــس انتقاد کرد، 
گفت: اســتیضاح تنها به همین دلیل نبود 
و ۱۴ بند داشت و وزیر کشــور با حضور در 
کمیسیون باید به ۱۴ موضوع پاسخ می داد 
اما یک جریان خاص سیاسی اینگونه مطلب 
را نشــر داد. معتقدم اگر حداقل انصاف را به 
خرج می دادند نباید در شرایط امروز کشور 

چنین اختلاف افکنی می کردند که همین 
رفتارها اســت که باعث می شــود علیرغم 
ظرفیت هایی که امروز وجود دارد، شــاهد 
ایــن وضعیت در کشــور باشــیم؛ به جای 
ایجاد هم افزایی، ۴۵ روز وقت کشور را بر سر 
چنین موضوعات سیاســی تلف شده که از 

اساس کذب است.
رئیس مجلس با بیان اینکه از دانشــجویان 
و به خصــوص دانشــجویانی کــه حقوق 
خوانده اند انتظار دارم خارج از جنجال های 
رسانه ای، به موضوعات در شرایط منطقی 
بنگرند، عنوان کرد: ایــن مطالب در حالی 
بیان شــده که در مجلس محکــوم به این 
هســتم که آقای قالیباف از وزیر کشــور 
دفاع کرده تا دوست ۴۰ ساله اش استیضاح 
نشــود؛ لذا دو ســوم مجلس من را مدافع 
وزیر کشــور می دانند و این درحالی است 
که در نقطه مقابل، امروز شــما می گویید 
من تلاش برای جابجایی معاون سیاســی 

داشته ام.
قالیباف با بیان اینکــه مدیریت در مجلس 
کار سختی بوده و مشــابه هیچ کجای دیگر 
نیست، یادآور شد: من نیز به عنوان نماینده 

یــک رأی دارم و در مجلــس نماینــده ای 
از دیگــری نماینده تر نیســت. مــن صرفاً 
سخنگوی ســایر نمایندگان هستم و قدمی 

از آیین نامه عبور نمی کنم.
وی با اشــاره به علــت به طــول انجامیدن 
استیضاح وزیر کشور عنوان کرد: همانطور 
که اشــاره کردم، موضوع معاون سیاســی 
تنهــا یکــی از موضوعات اســتیضاح وزیر 
کشــور بود که آقای وحیدی گفــت اگر به 
من فرصت دهید ظرف یکــی دوهفته او را 
جابجا می کنم. نمایندگان حرفشان این بود 
که ما به جز ایــن موضوع محورهای دیگری 
هم برای اســتیضاح داریــم و هنوز موضوع 
آن کاملًا منتفی نشده اســت و این انتقاد از 

ســوی نمایندگان به من وارد شد که چرا در 
روزهای یکشنبه، دوشنبه و سه شنبه ای که 
از صحن علنی گذشت، طرح استیضاح وزیر 

کشور اعلام وصول نشد.
رئیس مجلــس ضمن رد دخالــت در عزل 
و نصب ها ادامه داد: البته اگــر جایی کار بر 
زمین مانده باشد و پیش نرفته باشد، محکم 
آن را بــدون ســر و صدا پیگیــری کرده ام. 
طی این ۳ ســال تنها یک وزیر را استیضاح 
کرده ایم، چــون ما بــا منطق، نظــارت و 
پیگیری پیش می رویــم. دیده ایم که دولت 
پیش از تصمیــم مجلس به اســتیضاح به 
نتیجه ای که ما رســیده ایم می رسد و وزیر 

را جابه جا می کند.

رئیس ستادکل نیروهای مســلح گفت: امروز روسیه 
در مقابل توســعه طلبــی پیمان آتلانتیک شــمالی 
ایســتاده و چین هم به دنبال تقویت توان نظامی خود 
برای مقابله با آمریــکا است.سرلشــکر محمد باقری 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در بیست و چهارمین 
مجمع فرماندهان و مسئولین سپاه با گرامیداشت یاد 
و خاطره شهدای والامقام انقلاب اسلامی، دفاع مقدس 
و مدافعین حرم و امنیت با اشــاره به عملکرد درخشان 
سپاه در یکسال اخیر تاکید کرد: تداوم حمایت و تقویت 
جبهه مقاومت )به نحوی که ســال گذشــته نسبت به 
امسال قابل مقایسه نیست و حمایت در سرزمین های 
فلسطینی هم افزایش چشمگیر داشته(، ادامه مبارزه 
با داعش در عراق و ســوریه، اعلام ســپاه پاسداران به 
عنوان بزرگترین سازمان ضد تروریستی جهان در بیان 
فرماندهی معظم کل قوا، تداوم مقابله و مبارزه با اشرار 

در جنوب شرق و شــمال غرب کشور، انهدام 
مقرهای تروریســت های اقلیم شمال عراق 
که مسیری به سمت خلع ســلاح کامل این 
گروه های تروریستی اســت، ارتقا چشمگیر 
توان دفاعی در عرصه هــای مختلف از جمله 
موشــکی، پهپــادی، زمینــی و پدافندی، 
برگزاری رزمایش های موفقیت آمیز از جمله 

رزمایش اخیر در جزایر ســه گانه ایرانی که تصمیم تا 
اجرای آن تنها در ۲۴ ســاعت صــورت گرفت، مقابله 
با دزدی دریایی اســتکبار جهانی و اذنابــش و ایجاد 
بازدارندگی دریایی، کمک به مــردم در امور مختلف و 
حضور در بلایای طبیعی از جمله ســیل و زلزله و انجام 
رزمایش های کمک مومنانه و اهدا بسته های معیشتی 
در مناطق کمتر برخوردار از دیگر اقدامات پاســداران 

سبز پوش انقلاب اسلامی است.

رئیس ستاد کل نیروهای مســلح با تاکید بر 
انتظارات بــه حق فرمانده معظــم کل قوا از 
سپاه پاســداران انقلاب اســلامی بیان کرد: 
سپاه می تواند پیشــرفت ۱۰۰ برابری داشته 
باشد و این دور از دســترس نیست. شناخت 
محیط و اتفاقات آینده از سوی این نهاد مهم 
اســت و باید در حوزه هــای مختلف جذب 
نیروی انســانی متعهد و متخصص، حرکت در لبه علم 
و فناوری و توســعه طرح های علمی، نظارت و اشراف و 
بازرسی به صورت ویژه گام بردارد. همچنین مسئولان 
در ســپاه و ســایر ارگان ها باید کار جهــادی کنند تا 

بتوانیم در جهت پیشرفت کشور گام برداریم.
وی با بیان اینکه ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی به 
عنوان بازوی قدرتمنــد جمهوری اســلامی در کنار 
ارتش جمهوری اسلامی ایران فعالیت می کند؛ عنوان 

داشــت: همکاری و هم افزایی ارتش و سپاه نیروهای 
مسلح جمهوری اسلامی و سپاه پاســداران را در زمره 

قدرت های برتر منطقه و جهان قرار داده است.
سرلشــکر باقری با بیان اهمیت نقش مهم ســپاه در 
مقابله با استکبار جهانی تصریح کرد: این نهاد انقلابی 
طرح های استکبار را نقش بر آب کرده و مهمترین مانع 

توسعه آمریکا، پاسداران سبز پوش ولایت هستند. 
سرلشــکر باقری با بیان اینکه اســتکبار به دنبال یک 
جهان تک قطبی اســت عنوان کرد: قدرت آمریکا روبه 
افول است. امروز روسیه در مقابل توسعه طلبی پیمان 
آتلانتیک شمالی ایســتاده و چین هم به دنبال تقویت 
توان نظامی خود بــرای مقابله با آمریکا اســت و همه 
این ها نشان دهنده افول قدرت آمریکا است. همچنین 
اتحادیه های بین المللی همچون شــانگهای و بریکس 

قدرت خود را در جهان به نمایش گذاشته اند.

ستاد

چین به دنبال تقویت توان نظامی خود برای مقابله با آمریکا است

خریدار  رئیس جمهور بــا تاکید بر اینکه 
در حوزه های مختلف در کشــور هر کجا که 
به مردم نقش داده شد موفق بوده ایم ، گفت: 
دولت ســیزدهم در عمل به مــردم میدان 

داده است.
حجت الاســلام ســید ابراهیم رئیســی 
رئیس جمهــور در اولیــن اجلاســیه ملی 
مردمی ســازی دولت گفت: انقلاب اسلامی 
بر مبنای انقلاب دینی اســت و قرآن کریم 
برای تربیت انســان ها آمده اســت و هدف 

نهایی آن را اقامه قسط و عدل می داند.
رئیســی جمهور تصریح کرد: تربیت انبیاء 
و آموزه های قرآنی برای آن اســت که مردم 
عدالت را اجرا کنند و انقلاب اسلامی ما هم 

انقلابی مردم پایه بوده است.
رئیسی اظهار داشــت: انقلاب شکوهمند ما 
انقلابی بود که مردم بــا رهبری امام آن را به 

پیروزی رساندند.
وی با اشــاره به نقش نیروهای مســلح در 
دفاع از انقلاب تاکید کرد: نیروهای مســلح 
تلاش بسیاری کردند تا در جبهه حق، نظام 

مقدس جمهوری اسلامی حفظ شود.
رییســی جمهور گفت: نیروهای ســپاه و 
ارتش در کنار نیروهای مردمی بودند که در 

دفاع مقدس نقش محوری داشتند.
رئیســی اظهار داشــت: آنچه که قوت قلب 
نیروهای مســلح در میدان نبرد بود حضور 

نیروهای مردمی بسیج در جنگ بود.
وی ادامه داد: آنجایی که به مردم نقش داده 
شــده اســت، در حوزه های مختلف موفق 
بوده ایم و آنجا که نقش داده نشــده اســت 

آنجا ما دچار مشکل شده ایم.
رییس جمهور با اشاره به اهمیت نقش مردم 
در جامعه اذعان داشــت: امــروز با حضور 
مردم در بخش های مختلف هیچ مشــکلی 
وجود ندارد و حضــور مخالفین و معاندین و 
توطئه های آنان توسط گزارش های مردمی 

کشف و خنثی می شود.
وی تاکیــد کرد: دیــروز بــزرگان انقلاب 
فرمودند ارتــش ۲۰ میلیونــی و امروز این 
عدد افزایش یافته اســت. چون مردم خود 
گزارش می دهند و حتــی در ادارات نیز در 
کنار نیروهای نظارتی و حراستی، با فسادها 

مبارزه می کنند.
حجت الاسلام رییســی بیان داشت: طرح 
حضور مردم در سلامت و امنیت بسیار مهم 
است و درست اســت که ما در هر حوزه ای از 
جمله در بخش سلامت نیرو داریم اما نقش 
و حضور مردم در ارتقا سلامت جامعه بسیار 

جدی است.

رییس جمهور با اشاره نقش مردم در دوران 
فراگیری ویــروس کرونا، گفــت: در زمان 
کرونا کمک های مومنانه مردمی با هدایت 
رهبری صــورت می گرفت بــه گونه ای که 
مســاجد و تکایا برای کمک هــای مومنانه 
فعال بودند و حتی به کســانی که در کسب 
و کارهای خود مشــکل داشتند کمک های 

بزرگ مردمی صورت گرفت.
حجت الاسلام رئیســی تصریح کرد: زمانی 
که دولــت کارش را آغاز کــرد روزی ۷۰۰ 
قربانی کرونایــی داشــتیم و خانواده های 
زیادی عزادار می شــدند ولــی آنچه که در 
آن ایام به مردم آرامش مــی داد خود مردم 

بودند.
وی ادامه داد: هرچنــد ما تلاش های خود را 
در دولت برای مبارزه بــا کرونا انجام دادیم 
اما احســاس می کردیم که مردم در کنار ما 

هستند و با ما همراهی می کنند.
رییس جمهــور در ادامه با اشــاره به جذب 
نیروهای متخصــص مردمــی در نهادها و 
ادارات به عنوان مشــاور تصریح کرد: تمام 
شوراهای اداری در سراسر کشور لازم است 
از جمع های نخبگانی بهره ببرند. لازم است 
از پیشکسوتان، اســتادان دانشگاه و مردم 

بهره کافی را ببرند و از آنها کمک بگیرید.
رییس جمهور با اشــاره به نقش بخش های 
مختلف اقتصادی کشــور در قانون اساسی 
گفت: اقتصــاد دولتی، بخــش خصوصی و 
تعاونی در قانون اساسی به عنوان سه بخش 
اصلی اقتصادی کشــور آورده شده است و 

باید دولت و تصدیگری خود را کاهش داده 
و به جنبه های نظارتی خود بیفزاید.

وی تأکید کــرد: تولید، توزیــع، صادرات و 
واردات می تواند به دست مردم انجام گیرد. 
مردم آمادگی دارنــد در بخش های مختلف 

صنعتی و کشاورزی سرمایه گذاری کنند.
رییس جمهور ادامه داد: در زمینه مســائل 
اجتماعی و آســیب های این حوزه از جمله 
در طلاق، اعتیاد، حاشیه نشــینی، مفاسد 
اجتماعی و اخلاقی بــا نقش آفرینی مردم 
می توانیم شاهد جدی کاهش این آسیب ها 

باشیم.
حجت الاسلام رییســی در ادامه با اشاره به 
اهمیت موضوع فرهنگ در جامعه گفت: در 
فرهنگ هم همین اســت زیرا نقش اثرگذار 
مسجد و هیئت ها که پشتوانه امنیت ملی در 
جامعه هستند، جدی و اثر گذار است و باید 
در نظر گرفته شود. این اماکن کارکردهای 
مختلفی دارد، یک کارکرد آن معرفت افزایی 
اســت و کارکردهای دیگــر آن انجام امور 
اقتصــادی، اجتماعی و فرهنگی اســت تا 
همکاری، همگرایی و هم بستگی یک محله، 
صنف و قشر در کنار هم را فراهم کند. ضمن 
آنکه در موضوعات علمــی هم نقش مردم و 

موسسات دانش بنیان بسیار بالاست.
رییس جمهور با اشــاره بــه افزایش ارتباط 
دولت با شــرکت های دانش بنیــان تاکید 
کرد: تا قبل از این دولت وزارت نفت با ده ها 
شرکت دانش بنیان ارتباط داشت اما امروز 
این عدد بــه ۵۰۰ حدود شــرکت افزایش 

یافته اســت.وی ادامه داد: در روســتاهای 
خراسان جنوبی گروه های جهادی مشغول 

آبرسانی به روستاها هستند.
 ۱۰ هزار روستا برای آبرسانی در دستور کار 
هســتند که در ۳ هزار ۵۰۰ روستا این کار 
نهایی شــده و مابقی هم در آینده آبرسانی 

خواهند شد.
رئیســی با بیان اینکه در قانون اساســی ۳ 
نوع اقتصاد از جمله اقتصــاد دولتی، بخش 
خصوصی و تعاونی وجود دارد، گفت: بعضی 
از خصوصی ســازی ها در کشور اتفاق افتاد 
که به درســتی در آنها عمل نشد که این امر 

باعث ناراحتی مردم شد.
وی ادامه داد: اصل خصوصی سازی، میدان 
دادن به بخش خصوصــی، تعاونی ها و افراد 

کارآمد است.
رئیس جمهور تصریح کرد: در این حماســه 
باشــکوهی که در اربعین حسینی )ع( خلق 
خواهد شــد معتقدم همه دســتگاه ها باید 
کمک کنند اما نقش اصلــی را باید موکب 
داران و مســئولان ایرانی و عراقی داشــته 

باشند.
وی با بیان اینکه مردم بسیار نقش آفرینند 
و نقش آنها بی بدیل اســت، عنــوان کرد: 
دســتگاه ها و ســازمان ها باید یک برنامه 
ریزی دقیقی برای مردمی کردن امور داشته 
باشند. باید دستیار مردمی را با حضور گرم 
نخبگانی و بخش های فعال بــه کار گرفته 
شــود تا بتوان مســئله مردمی کــردن هر 
ماموریت یک ســازوکاری تلقی شود وگرنه 

صرف گفتــن مردمی بــودن کارها مردمی 
نمی شود.رئیســی افزود: همــه بخش ها و 
دستگاه های اداری باید برنامه دقیقی جهت 
مردمی کردن ماموریت خودشــان داشته 
باشــند و نقش حلقه های میانی که رهبری 

فرمودند نقش بسیار اثر گذاری است.
وی بیان کرد: برای هــر تصمیمی باید یک 
پیوســت مردمی کردن کار وجود داشــته 

باشد.
رئیس جمهور با تاکید بــر اینکه باید نیروی 
موفق را در دســتگاه ها تقویت و به او میدان 
داد، گفت: اگر فرمانــداری موفق بوده حتماً 

تثبیتش کنید تا در جایگاه خود بماند.
وی تصریــح کــرد: نیروهای حــزب الهی 
و انقلابــی اهل عمــل باید مــورد تقویت 
قــرار گیرند و اگــر افرادی از بیرون فشــار 
می آوردند مهم ایستادگی آن مدیر در برابر 

فشارهاست.
رئیســی گفت: توصیه بــه نیروهای دولتی 
وجود دارد اما مسئولیت با مسئولین دولتی 
است و اجازه ندهند که به آنها فشار وارد شود 
تا نیروهای کارآمد زیر سوال قرار گیرند. ما 
باید تا آخر از نیــروی کارآمد خود حمایت 

کنیم.
رئیس جمهور با بیان اینکه ســازمان اداری 
و اســتخدامی باید به دنبال طرحی مبنی بر 
اینکه چگونه نیروهای مردمی در سازمان ها 
نقش داشــته باشند، داشــته باشد، عنوان 
کرد: باید ســازوکاری برای میــدان دادن 
به مردم بــه نحوی آمــاده شــود که همه 

دستگاه ها در کنار خود مردم را ببینند.
وی افــزود: مردمی شــدن امــور هزینه ها 
را کاهــش و نشــاط اجتماعی و ســرمایه 

اجتماعی را افزایش می دهد.
رئیس جمهور با بیان اینکه مردم پایه تحول 
و رشد و شــکوفایی در کشور هستند، اظهار 
کرد: به همه دســتگاه ها توصیه می کنم در 
جهت مردمی کردن دســتگاه خودشــان 
حرکت تحولی داشته باشــند. اگر نیرویی 
تحول خواه نیست حتماً این نیرو را از جلوی 
پای نیروهای تحــول خواه کنــار بزنید تا 

تحول در دستگاه ها اتفاق افتد.
وی خطاب به دســتگاه هایی که به هر دلیل 
در جهت مردمی ســازی توفیقی نداشتند 
گفت: حتمــاً با نــگاه تحولــی طرحی نو 
دراندازند. زمان زیادی از دولت ما گذشــته 
است و می شد در این مدت اقداماتی توسط 
دستگاه ها در جهت مردمی ســازی انجام 
می شد اما آن چنان که باید موفق نبودند لذا 

باید در این باره کار با جدیت دنبال شود.
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بلیت در فرودگاه های عراق به  دلار فروخته می شود
بلیت اربعین را در ایران تهیه کنید

سازمان هواپیمایی کشوری اعلام کرد بهتر است زائران بلیت پروازهای 
رفت و برگشــت خود را در ایران تهیه کنند؛ زیرا بلیت در فرودگاه های 

کشور عراق یا پای پرواز صرفا به صورت دلاری فروخته می شود.
فروش بلیت پروازهای اربعین آغاز شــده و شرکت های هواپیمایی باید 
از سایت رسمی فروش خود نســبت به فروش بلیت های اربعین اقدام 
کنند، در صورتی که ایرلاین ها از زیرساخت های لازم برای فروش بلیت 
برخوردار نباشــند، صرفا مجاز به عرضه بلیت در بازه زمانی اربعین ۲۷ 

مرداد تا ۲۰ شهریور از طریق این دفاتر خواهند بود.
در این راستا سازمان هواپیمایی کشوری، در اطلاعیه  پروازهای اربعین 
اعلام کرد: حضور زائــران در پروازهای رفت از ایران در فرودگاه ســه 
ســاعت قبل از پرواز جهت انجام تشــریفات اداری، گذرنامه، پرداخت 
خروجی، دریافت ارز مســافرتی و... الزامی است. گیت خروج مسافرین 

در پروازهای خارجی یک ساعت قبل از پرواز بسته خواهد شد.
حضور مســافران جهت پروازهای برگشــت از فرودگاه هــای نجف و 
بغداد پنج ساعت قبل از پرواز الزامی اســت. با توجه به انجام دو مرحله 
بازرسی )خودرو و مســافر( و صف های طویل ایجادشده در مسیر، لازم 
است زائران با در دســت داشــتن بلیت و گذرنامه زمان حضور خود در 
فرودگاه را مدیریت کنند.پیشنهاد می شود زائران بلیت پروازهای رفت 
و برگشــت خود را در ایران تهیه کنند؛ بلیت در فرودگاه های کشــور 
عراق یا پای پرواز صرفا به صورت دلاری فروخته می شــود.لازم اســت 
زائران بلیت خود را از دفاتر فروش بلیت شرکت های هواپیمایی معتبر 
خرید کنند و هنگام خرید شماره همراه در دسترس خود را ارائه کنند تا 

هرگونه تغییر در ساعت پرواز یا تاخیر احتمالی را شخصا دریافت کنند.
در صورت مفقود شــدن پاســپورت زائران، لازم اســت با هماهنگی 
نماینده کنســولی در فرودگاه نجــف یا نماینده شــرکت هواپیمایی، 
مراتب پیگیری از کنســول در نجف یا بغداد به صورت حضوری توسط 
مسافر انجام پذیرد. بنابراین در خصوص این افراد زمان لازم برای رفت 
و برگشت به داخل شــهر نجف و اخذ نامه خروج از کشور عراق نیز باید 

علاوه بر زمان پنج ساعت محاسبه شود.

با توجه به ابلاغیه وزارت امور خارجه، حمل پــاور بانک در بار یا همراه 
مســافران در پروازهای فرودگاه های عراق ممنوع است. همچنین آن 
کشور لیست ۱۰۹ قلم داروی ممنوع به کشــور عراق را نیز اعلام کرده 

است.

خاندوزی:
 اولین تاییدیه مربوط به بانک آف شور در حال 

صدور است
وزیر اقتصاد ضمن تشریح جزئیات دســتورالعمل متنوع سازی روش 
های ورود سرمایه به کشور، گفت: اولین تاییدیه مربوط به بانک آف شور 

توسط بانک مرکزی در حال صدور است.
احســان خاندوزی در بخش خبری ۱۴ در مورد جزئیات دستورالعمل 
متنوع ســازی روش های ورود سرمایه به کشــور برای سپرده گذاری 
بلندمدت ارزی و ســرمایه گذاری، اظهار داشــت: یکــی از مهم ترین 
اولویت های اقتصادی حوزه رشد اقتصاد کشور تاکید بر اقداماتی است 

که منجر به افزایش سرمایه گذاری در ایران می شود.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: عملکرد دولت هم نشان داده که هم 
در حوزه سرمایه گذاری داخلی که ســال ها نرخ آن صفر و گاهی منفی 
بود در سال گذشته ســرمایه گذاری ۶.۷ درصد افزایش یافت. در حوزه 
سرمایه گذاری خارجی هم میزان جذب سرمایه گذاری واقعی در طول 

یک و نیم سال اخیر بسیار بیشتر از مدت مشابه در دولت قبل بود.
وی ادامه داد: برای اینکــه این زنجیره تکمیل و تحریم ناپذیر شــود و 
ســرمایه گذاری به ویژه ســرمایه گذاری خارجی افزایش یابد، در این 
دســتورالعملی که اخیراً از ســوی وزارت اقتصاد به همه دستگاه های 
کشــور ابلاغ شــد چند مســیر مهم و جدید به عنوان متنوع ســازی 

روش های ورود سرمایه در پیش گرفته شده است.
خاندوزی در توضیح بندهای این دستورالعمل، گفت: اولاً مساله تهاتر 
ســرمایه گذاری های خارجی بین خود ســرمایه گــذاران خارجی در 
زمانی که ورود پول یا خروج سود از ســرمایه گذاری وجود دارد، فراهم 
شده اســت.وی ادامه داد: همچنین تهاتر ســرمایه گذاری خارجی با 
سرمایه گذاری داخلی پیش بینی شــده است؛ به عنوان مثال یک فعال 
اقتصادی به دنبال ورود تجهیزات و ماشــین آلات به کشــور است و از 
آن طرف یک ســرمایه گذاری خارجی می خواهد میزان ســود خود را 

از کارخانه خارج کند. این موارد را می توان به سرعت با هم تهاتر کرد.

وزیر اقتصاد افزود: مشــوق خرید ارز از ســرمایه گذاران خارجی چه به 
شکل اسکناس و چه به شــکل حواله وارد کنند، پیش بینی شده است؛ 

در واقع این ارز با نرخ تشویقی از سوی بانک مرکزی خریداری می شود.
وی اضافه کرد: برای اولین بار اجازه برای بانک برون مرزی )آف شــور( 
گرفته شده و به جهت اســتقبالی که وجود داشته اولین تاییدیه مربوط 

به بانک آف شور توسط بانک مرکزی در حال صدور است.
خاندوزی ادامه داد: برای ورود ســرمایه بیش از ۱۰۰ هــزار دلار چه به 
شکل اسکناس یا غیر اسکناس مجوز اقامت ۵ ســاله صادر می شود؛ هر 
چقدر هم میزان ورود سرمایه بالاتر باشد به شکل بدون سقف این مجوز 
اقامت افزایش می یابــد.وی تاکید کرد: این بندهــا مجموعه ای از تدبیر 
برای تداوم رشد ســرمایه گذاری داخلی و خارجی در کشور است.وزیر 
امور اقتصادی و دارایی در مورد تهاتر تصریح کرد: تهاتر یکی از روش های 
رایج اســت که رفت و آمد منابع ارزی و ریالی را کم هزینه می کند؛ یعنی 
نیاز نیست ســرمایه گذار از طریق بانک ها و صرافی ها ارز را از کشوری به 
کشــور دیگر جا به جا کند بلکه ارزهای موجود در یک کشور خارجی را 
با میزان ارز مد نظر خود تهاتر می کند، بنابراین هزینه مبادله ارزی و کار 
صرافی و بانکــی و زمان کاهش می یابد.وی گفت: تهاتر جذابیت بســیار 
بالایی داشت که ســرمایه گذاران از ما می خواســتند ایران این زمینه را 
فراهم کند تا بتوانند به صورت تهاتری سرمایه گذاری کنند، یا سود خود 
را از کشور خارج کنند یا سرمایه جدیدی یا تجهیزات و ماشین آلات وارد 

کنند. با این دستورالعمل این خواسته سرمایه گذاران اجابت کردیم.

بازار

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه صنعت لوازم 
خانگی نیازمند یک رســیدگی اســت، گفت: اخیرا به 
دلایل فنی و غیــر فنی در این بخش نوســانات قیمتی 
وجود داشته که وزارت صمت مشغول بررسی آنهاست 
و احتمالاً اقدامات ســازنده برای تعدیــل قیمت  لوازم 
خانگی در دستور کار داشته باشیم.عباس علی آبادی، 
با بیــان اینکه حدود ۳۴ درصد اقتصاد کشــور از جمله 
اصناف، تولیدکنندگان، معادن و غیره به طور مستقیم 
بــا وزارت صنعت، معدن و تجارت ارتبــاط دارد، اظهار 
کرد: سه حوزه مهم صنعت، معدن و تجارت باید بتوانند 
به نحو مناســبی نیازهای مردم را پاســخ دهند. البته 
وزارتخانه ها دستگاه های سیاســتگذار هستند و برای 
سیاســت گذاری در این حوزه بایــد مولفه های اصلی 
تولید و واردات در ســطح عرضه و مصرف و صادرات در 

ســمت تقاضا را به صورت یکپارچه مدیریت 
کرد. بنابراین به عنوان کارشــناس می گویم 
در سیاســت گذاری این چهــار مولفه، باید 
اتحــاد وجود داشــته باشــد.وزیر صمت در 
ادامه با اشــاره به اینکه مجمع جهانی اقتصاد 
یک موسسه مهم است که در اقتصاد جهانی 
نقش مهمی دارد، تصریح کرد: این موسســه 

هر ســال در گزارش های خــود جمع بنــدی از حوزه 
اقتصادی دنیا و پیش بینــی چالش ها را مطرح می کند. 
از سال ۲۰۱۸ تاکنون گزارش های این نهاد قابل توجه 
اســت، چرا که برخی از پارامترهایی کــه جنبه یا تاثیر 
جهانی داشــتند، از جمله کووید ۱۹ یا جنگ اوکراین 
را مورد توجه قرار داده اســت. وی افزود: مجمع جهانی 
اقتصاد ۱۰ چالش اصلی را در سال ۲۰۱۹ معرفی کرده 

و نشــان می دهد آثار کووید ۱۹ تا ســال ها 
پایدار می ماند و معتقد اســت ممکن اســت 
در اقتصاد اثرات راهبــردی و مهم بگذارد که 
شاهد آن هستیم. بنابراین در شرایط خاصی 
قرار داریم که نیازمند توجــه، تحمل و اراده 
همگان هستیم. بخش دیگری از این گزارش 
می گوید که اساساً نمی توان این مشکلات را 
به صورت بخشی حل کرد. روزی که اراده جهانی به حل 
این مســائل اختصاص پیدا کند، حل شدن آنها شانس 
بیشــتری پیدا می کند. در غیر این صورت، اگر هم این 

مسائل حل شود به صورت محدود خواهد بود.
علی آبادی با اشاره به برنامه ای که در زمان گرفتن رای 
اعتماد به مجلس ارائه کرده، تصریح کرد: در این برنامه 
با بررسی کارشناســان مختلف، هشت سیاست کلی یا 

راهبرد معرفی شده است. در این برنامه انتظارات مردم 
و دولت تشــریح شــده و به این موضوع پرداخته شده 
که چگونه می توان این انتظــارات را برآورده کرد و چه 
موضوعاتی باید در اولویت  قرار گیرد.این مقام مسئول 
در ادامه در پاســخ به ســوالی درباره ممنوعیت های 
واردات، با بیان اینکه تصمیم گیری ها در دولت و وزارت 
صمت باید جامع باشد، تصریح کرد: در همه جای دنیا 
از وضع تعرفه اســتفاده می کنند تا تولیــد و واردات با 
مصرف و صادرات به تعادل برســد.وی افــزود: به طور 
کلی صنعت لوازم خانگی نیازمند یک رسیدگی است. 
اخیرا به دلایل فنی و غیر فنی در این بخش نوســانات 
قیمتی وجود داشــته که وزارت صمت مشغول بررسی 
آنهاست و احتمالاً اقدامات سازنده برای تعدیل بازار یا 

تعدیل قیمت ها در دستور کار داشته باشیم.

وزیر

خریدار  وزیر جهاد کشــاورزی با تاکید 
بر ثبات روابط بازرگانی بیــن ایران و عراق 
بر پایــه تقویم کشــاورزی، گفت: اســناد 
کشــاورزی در چارچوب اســتانداردهای 
طرفین ایرانــی و عراقی بــه انضمام تقویم 
کشاورزی مطابق با شرایط بازار و نیاز فصلی 
طرفین به محصــولات مــورد تقاضا مورد 

توافق قرار گرفت.
 »محمدعلی نیکبخت« در دیدار با »عباس 
المالکی« وزیر کشاورزی عراق در نخستین 
نشست کمیته مشترک همکاری کشاورزی 
دو کشور همســایه حول محور منافع ملی، 
با اشــاره به توان علمی- فنــاوری در حوزه 
کشــاورزی و منابع پایه موجود در دو کشور 
افزود: هر یک از طرفین می توانند از امکانات 
موجود و ظرفیت علمی و تخصصی یکدیگر 
به منظور توسعه کشــاورزی بهره بگیرند و 
جمهوری اســلامی آمادگی دارد داشته ها 
و یافتــه  های خــود را در اختیار همســایه 

خویش قرار دهد.

رعایت ضوابط بهداشتی و استاندارد 
دامی مورد انتظار طرفین

وزیر جهاد کشــاورزی بر رعایــت ضوابط 
بهداشتی و اســتاندارد دامی در چارچوب 
توافــق طرفین تاکید کرد و اظهار داشــت: 
ســال ۲۰۵۰ به پیش بینی کارشناســان 
اقتصادی، سالی دشــوار برای تامین غذا در 
جهان خواهد بود. این موضــوع با توجه به 
تغییر اقلیم و آســیب منابع پایه مانند آب و 
خاک در منطقه ما اثرات شــدیدتری به جا 
خواهد گذاشــت؛ از این رو با اتخاذ تدابیری 
در جهت همکاری های منطقه ای در زمینه 
کشاورزی، به ویژه همسایگان و به خصوص 
ایران و عــراق، خواهیم توانســت از عواقب 

آسیب زای آن به دور باشیم.
وی تصریح کــرد: حوزه هــای تجــاری، 
بازرگانی، ســرمایه گذاری، انتقال دانش و 
فناوری در بخش کشــاورزی، نیاز متقابل 

طرفین اســت، ایران آمادگی دارد در موارد 
یاد شــده داشــته های خود را در شیلات، 
دامپــروری، زراعــت، باغبانــی و دیگــر 
موضوعات کشــاورزی در اختیار عراق قرار 
دهد و در مقابــل از ظرفیت هــای علمی و 

تخصصی این کشور بهره برداری کند.
نیکبخت با تاکید بر ثبــات روابط بازرگانی 
بین دو کشور بر پایه تقویم کشاورزی، گفت: 
ما تقویم و برنامه تولید برای انواع محصولات 
در ایــران داریم و در صــورت هماهنگی دو 
کشور در تدوین تقویم کشاورزی، می توانیم 
ضمن تأمین بازار داخل، بخشی از نیاز عراق 
را بــرآورده و تامین کنیــم و در مقابل، آن 
قســمت از تقاضای ایران را که امکان تولید 

داخل ندارد، از عراق وارد کنیم.
به گفته وی، کشــورمان بــا بهره گیری از 
اســتاندارد و ضوابط قابل قبول ســازمان 
حفظ نباتــات در حــوزه غــلات خواهان 
رســیدن بی دغدغــه این محصــولات به 

دست مردم عراق است و این موارد با انتظار 
متقابل در تفاهم نامه همکاری دوجانبه مد 

نظر قرار خواهد گرفت.

ایران در کشت گندم به خودکفایی 
می رسد

وزیر جهاد کشــاورزی، توانایی کشور را در 
تولید محصولات زراعی خوب ارزیابی کرد 
و گفت: امســال با برنامه ریزی انجام شده، 
توانســته ایم ۱۰ میلیون تن گندم برداشت 
کنیم و در یک یا دو ســال آینده در کشــت 

گندم به خودکفایی خواهیم رسید.
وی به مستعد بودن کشور در تولید سبزی و 
صیفی مانند گوجه فرنگی و پیاز اشاره کرد 
و افزود: شــیلات به عنــوان ظرفیت بزرگ 
در ســرمایه گذاری خارجی است، بنابراین 
ضمن برطرف سازی موانع و محدودیت ها، 
مسیری هموار را پیش پای سرمایه گذاران 
عراقی می گشــاییم که با کمترین دغدغه 

در حــوزه آبزی پــروری و صیــد و صیادی 
ســرمایه گذاری کنند.ایــن عضــو کابینه 
دولت، صنایع تکمیلــی و تبدیلی، فرآوری 
و زنجیــره ارزش را از جملــه حوزه هــای 
ســرمایه گذاری پر بازده عنوان کرد و گفت: 
در محصولات باغی مانند انواع مرکبات رتبه 
نخســت تا دهم جهانی هستیم و می توانیم 
در تامین نیاز عراق ســهم داشــته باشیم.

نیکبخت، با غنی خواندن تجربه دامپروری، 
از آمادگی ایــران برای انتقــال دانش این 

بخش به کشور همسایه خبر داد.
وی در ادامــه مذاکرات با همتــای عراقی، 
توان علمــی و اجرایی کشــورمان در حوزه 
کشــاورزی را با توجه به چهار دهه تحریم، 
مطلــوب ارزیابی کــرد و گفت: بــا تفاهم 
دوجانبــه و اســتفاده از توانمندی یکدیگر 
با لحاظ شــرایط اقلیمی حاکــم بر منطقه، 
می توانیم شــرایط ســخت را پشــت سر 
گذاریم.وزیر جهاد کشــاورزی تصریح کرد: 

ما با اجرای پروژه هــای زیربنایی مانند آب 
و خاک، از جملــه در شــبکه های آبیاری، 
زهکشــی، انتقال آب و پمپــاژ و تجهیزات 
مربوطه ، تحت شــرایط تحریم، به توانایی 
ارزشــمندی با کمک نخبگان دانشــگاهی 
و شــرکت های دانش بنیان دست یافته ایم 
و طرف عراقی می تواند نیاز کشــورش را در 
این زمینه ها از نظر قیمت، کیفیت و کمیت 

از شرکت های ایرانی تامین کند.
نیکبخــت درباره کشــت فراســرزمینی، 
خاطرنشان کرد: با توجه به منابع موجود در 
سایر کشورها، در نهایت سرمایه گذار ایرانی 
به دلیل علاقــه دو ملت، عــراق را اولویت 

نخست سرمایه گذاری قرار می دهد.

 چالش های اقتصاد جهانی
 را با همکاری هم کاهش می دهیم

»عبــاس المالکــی« وزیــر کشــاورزی 
جمهوری عــراق در این دیدار با اشــاره به 
روابط خوب دو کشــور در زمینه کشاورزی 
و دامپــروری، گفــت: جمهوری اســلامی 
ایران در تجربه ســخت و تلخ داعش با اتخاذ 
مواضع برادرانه به حمایت از ما برخاســت و 
در ادامه هم می توانیم با تکیه بر اشــتراکات 
جغرافیایی، فرهنگی و دینی، در کنار سایر 
روابط، همکاری کشاورزی بین دو کشور را 
برای کاهش چالش های پیش روی اقتصاد 

جهانی به حداقل برسانیم.
وزیــر کشــاورزی عــراق افــزود: بحران 
کشــاورزی ناشــی از جنگ اوکراین لزوم 
همکاری کشــورهای همســایه را بیش از 
پیش نشان می دهد و کشــاورزی به عنوان 
مهمترین فعالیت اقتصادی امروزه مد نظر 

دو دولت قرار گرفته است.
وی اظهار داشــت: در زمینــه اقتصادی با 
ایــران انتظار همــکاری بیشــتری داریم 
و امیدواریــم در زمینــه تولیــدات دامی و 
دامپروری به عنوان اهرم ثبات بخش بازار، 

همکاری متقابل داشته باشیم.

وزیر صمت اعلام کرد؛ بررسی دلایل نوسان قیمت در بازار لوازم خانگی

رئیس صندوق توسعه ملی خطاب به ایرانیان خارج از کشور:

با تضمین صندوق توسعه ملی در ایران سرمایه گذاری کنید
خریدار  رئیــس هیات عامــل صندوق 
توســعه ملی از هموطنان خارج از کشــور 
برای ســرمایه گذاری در ایــران با ضمانت 
این صندوق گفت: بازگشت سرمایه و سود 
سرمایه گذاران خارجی توسط این صندوق 

تضمین خواهد شد.
 مهدی غضنفــری با حضــور در یک برنامه 
تلویزیونــی که بــا موضوع نقــش آفرینی 
صندوق توسعه ملی در سرمایه گذاری های 
کلان زیرســاختی برگزار شــد، با تاکید بر 
اینکــه اساســنامه صندوق توســعه ملی 
توسعه ای و صیانتی است، اظهار کرد: آنچه 
در عمل رخ داده چیز دیگری است، در واقع 
قرار نبود صندوق توســعه ملی برای تثبیت 
بودجه باشــد اما اتفاقات ارزی کشور باعث 
شده است دولت ها طی ۱۰ سال گذشته به 
سراغ صندوق توســعه ملی بیایند و دو سوم 
منابع این صنــدوق صرف سیاســت های 

تثبیتی بودجه شده است.
وی با بیان اینکه صندوق توسعه ملی حدود 
۱۰۰ میلیارد دلار از دولت طلبکار اســت، 
گفت: یک ســوم از منابع صندوق توســعه 
ملی به بخش خصوصی و نهادهای عمومی 
غیردولتی تســهیلات پرداخت شــده و در 
پروژه های نیروگاهــی، فولادی، مس و…. 
مورد استفاده قرار گرفته است؛ در این راستا 
خط لوله ای که آب خلیج فارس را از کرمان 
به ســمت فلات ایران منتقل می کند نیز با 
تسهیلات صندوق توسعه ملی ساخته شده 

است.

حکمرانی جدید صندوق توسعه 
مشارکت در پروژه ها است

رئیس هیات عامل صندوق توســعه ملی با 
تاکید بر اینکه افزایــش ناگهانی قیمت ارز 

باعث شــده است تســهیلات گیرندگان از 
صنــدوق در بازپرداخــت وام دچار کندی 
و نکول شــوند، عنوان کرد: در واقع موضوع 
بازپرداخــت به یــک چالش تبدیل شــده 
اســت؛ به همین دلیل صندوق توسعه ملی 
شروع به بررسی این موضوع کرد که چگونه 
روی منابع مدیریت بیشــتر داشته باشد تا 
بازگشــت ســرمایه تضمین شــود. بر این 
اســاس قرار شد مانند ســایر صندوق های 
ثروت ملی دنیا که خودشان سرمایه گذاری 
می کنند، صندوق توسعه ملی هم وارد این 

حیطه شده و در پروژه ها مشارکت کند.
غضنفری با اشــاره به اینکه صندوق توسعه 
ملی در حکمرانی جدید از تسهیلات فاصله 
می گیرد، توضیح داد: الگوی صندوق توسعه 
ملی، شســتا یا صندوق های بازنشســتگی 
نیســت. چراکه ایــن صندوق هــا صاحب 
۱۰۰ درصدی بنگاه ها می شــوند درحالی 
که صندوق توســعه ملی درگیر بنگاه داری 
نمی شود، بلکه در محصول و فروش شریک 
شــده و این موضوع را مورد بررســی قرار 
می دهد که منابعی کــه در اختیار متقاضی 
قرار داده است، به درستی استفاده می شود 

یا خیر؟
وی افزود: از ســوی دیگر صندوق توســعه 
ملی یک ســناریوی خروج دارد و در زمان 
آغاز مشارکت در ســرمایه گذاری مشخص 
می کند که چه زمانی از پروژه خارج خواهد 
شــد. یعنی دوره زمانی حضور را مشخص 
خواهد کرد. همچنین صندوق توسعه ملی 
در بســیاری از اوقات طرح های صنعتی را 
پیشــنهاد نمی دهد، بلکه برای مثال بخش 
خصوصــی طرحی دارد و صندوق توســعه 
ملی طرح را بررســی می کند، اگر مطلوب 

باشد از طرح پشتیبانی خواهد کرد.

دعوت از هموطنان خارج از کشور 
برای مشارکت با صندوق توسعه ملی

رئیس هیات عامل صندوق توســعه ملی از 
امکان مشارکت هموطنان خارج از کشور با 
این صندوق خبر داد و گفت: اگر هموطنان 
خارج از کشور علاقه مند هستند در داخل یا 
خارج از کشور سرمایه گذاری داشته باشند، 
امکان مشارکت با صندوق برای آن ها فراهم 
است؛ البته لازم نیســت فقط در طرح هایی 
که صندوق توســعه ملی پیشنهاد می دهد 
مشــارکت کنند.غضنفری ادامــه داد: این 
افراد می توانند از طریق ســفارت خانه های 
ایران در خارج از کشــور یا راههای ارتباطی 
که در سایت صندوق توسعه ملی درج شده 

است با صندوق در ارتباط باشند.
وی از امکان صــدور ضمانت نامه توســط 
صندوق توســعه ملــی خبــر داد و افزود: 
برای مثال یــک ایرانی منابــع مالی دارد و 
یک ایرانی دیگری داخل ایــران قصد دارد 
این منابــع را در اختیار بگیــرد و یک پروژه 
پتروشیمی یا فولادی بســازد؛ اما زمانی که 
فرد خارج از کشــور منابع مالــی خود را به 
فردی که داخل کشــور است قرض می دهد 
نگران این اســت کــه چه کســی تضمین 

می کند کــه پول برگــردد؛ در ایــن میان 
صندوق توسعه ملی می تواند نقش ضامن را 
ایفا کند.رئیس هیات عامل صندوق توسعه 
ملی ادامه داد: در واقع صندوق توسعه ملی 
به فرد ایرانی که خارج از کشور است ضمانت 
می دهــد در صورتی که گیرنــده وام نکول 

کرد، صندوق وام را بازپرداخت خواهد کرد.
غضنفری با تاکید بر اینکه صندوق توســعه 
ملی تقریبا مجوز همه ابزارهایی که بانک ها 
می توانند داشته باشــند را اخذ کرده  است، 
عنوان کرد: یعنــی صندوق توســعه ملی 
می تواند مجموعــه ای از فعالیت بانکداری 
و صرافی را انجام دهد. بایــد به این موضوع 
توجه داشت که ابزارهای نوین تامین مالی 
متنوع شده اســت و فقط به اخذ وام از بانک 
اکتفا نمی شود؛ به همین دلیل یک شرکت 
تامین مالی در زیرمجموعه صندوق ایجاد و 
همه این ابزارها در آن شــرکت لحاظ شده 

است.

جزئیات بکارگیری تسهیلات صندوق 
توسعه ملی در پروژه ها

وی در ادامه با اشــاره IPS صندوق توسعه 
ملی که در ســایت این صندوق قابل رویت 
اســت، گفت: بر این اســاس ۷۰ درصد از 
پرتفوی صنــدوق در حوزه انرژی اســت؛ 
یعنی ۷۰ درصد از منابــع صندوق در حوزه 
انرژی شــامل نفــت و گاز و نیــروگاه و… 
سرمایه گذاری می شــود. حدود ۲۰ درصد 
تسهیلات برای ســرمایه گذاری در صنایع 
معدنی، معدن، محصــولات معدنی و فلزی 
مانند فــولاد و مس و… پیش بینی شــده 
اســت، ۱۰ درصد تســهیلات نیز در سایر 
صنایع که عمدتا صنایع دانش بنیان هستند 
ســرمایه گذاری خواهد شــد.رئیس هیات 

عامل صندوق توســعه ملی ادامه داد: بر این 
اساس پروژه هایی که حجم سرمایه گذاری 
آن هــا بــالای ۱۰۰ میلیــون دلار باشــد 
کاندیدای صندوق برای مشارکت هستند. 
 SME همچنین صندوق به پروژه هایی که
باشند، تســهیلات ریالی یا ارزی پرداخت 

خواهد کرد.
وی ادامــه داد: این پیام هم بــه هموطنان 
در کشورهای حاشــیه خلیج فارس، هم به 
صندوق های ثــروت این کشــورها و هم به 
شرکت های بزرگ حفاری و استخراج نفت 
است که اگر قصد ســرمایه گذاری در ایران 
را دارند، صندوق توســعه ملــی را به عنوان 
طرف خود شناســایی کنند، زیرا صندوق 
منابع مالی گســترده ای دارد و امن اســت. 
من مطمئن هستم سرمایه گذاران خارج از 
کشور بیشتر از این جهت که ریسکی متوجه 
آن ها است یا خیر نگران هستند که صندوق 
توســعه ملی تضمین می دهد منابع آن ها 

همراه با سود برمی گردد.
رئیس هیــات عامل صندوق توســعه ملی 
ادامه داد: از پاییز ســال جاری که صندوق 
توســعه ملی میادین نفتی را از وزارت نفت 
در اختیار می گیــرد، فرصت های بی نظیر 
ســودآوری را فراهم خواهد کــرد. تفاوت 
صندوق توســعه ملی با شــرکت ملی نفت 
نیــز در این اســت کــه این شــرکت نفت 
را اســتخراج می کنــد و موظف اســت که 
۴۰ درصــد درآمدهای نفتــی را در اختیار 
صندوق توســعه کلــی و ۶۰ درصــد این 
درآمدها را به دولت بدهد، این درحالی است 
که همه منابعی که صندوق توســعه ملی از 
توســعه میادین نفتی کسب می کند به این 
صندوق بازمی گردد و دوباره می توان برای 

سرمایه گذاری مورد استفاده قرار بگیرد.
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گردشگری دینی مسیری برای رسیدن به آرامش 
وحی در جامعه ر

مهدیه بد  نیات مذهبی و اعتقادی جزو یکی از اصلی ترین انگیزه های 
سفر از گذشته تا با امروز بوده اســت. می توان گفت ۲۶ درصد سفرهای 
جهان با نیات مذهبی شکل می گیرد. از نکات قابل توجه می توان به این 
مورد اشــاره کرد که گردشــگری دینی موجب پیوند گفتگو و فرهنگ 
ملت ها می شود و توسعه گردشــگری دینی منجر به اشتغال، اقتصاد و 

معیشت منطقه می شود.
در بحث آئین ها و مراســم های ســنتی، با توجه به تنوع عزاداری ها در 
دهه محرم یکی از بزرگترین ظرفیت های گردشــگری دینی در ایران 
مغفول مانده اســت. برای مثال تورهای گردشــگری دینــی در ایران 
جایگاهی ندارد، این در حالی است که برپایی تورهای گردشگری دینی 
در کشــور رونق اقتصادی به همراه دارد.برگــزاری رویدادهای دینی و 
گردشــگری هم می تواند به رونق اقتصادی بیانجامــد. درواقع در کنار 
توجه به جاذبه های دینــی باید رویدادهای دینی و گردشــگری مورد 
توجه قرار گیرد.ترکیب انگیزه ها در جذب گردشگر بسیار اهمیت دارد، 
جهت دهی مخاطبان در سفر با فراهم ســازی جذابیت های فرهنگی، 

گردشگری و ارائه برنامه های تفریحی باید مورد توجه قرار گیرد.
در حوزه تبلیغ گردشگری دینی با ضعف های رسانه ای مواجه هستیم، 
فرهنگ گردشگری دینی در کشور باید نهادینه شود و این مهم وظیفه 

رسانه ها و خبرنگاران را سنگین می کند.
گردشــگری دینی افراد را دچار تحول روحی می کنــد. ایجاد آرامش 
روحی و همچنین رفع افســردگی در جامعه می توان سفرهای مذهبی 
و دینی را ترویــج داد. این نکته در رویدادهای مذهبی و به طور بســیار 
واضح در پیاده روی اربعین بســیار مشهود اســت با وجود سختی های 
زیادی که در مســیر وجود دارد افراد حین سفر و پس از بازگشت حس 

آرامش و حتی نشاط بسیار زیادی را تجربه می کنند.
پیشــنهاد می شــود به مطالعه و بررسی اثربخشــی گردشگری دینی 
در جامعــه در بخش هــای مختلف پرداخته شــود و به نظر می رســد 
بهتر است دولت از اجرای بخش های گردشــگری فاصله گیری کند و 
ســرمایه گذاران بخش خصوصی را در برگزاری رویدادها و جاذبه های 

گردشگری ورود دهد.

محققان هشدار می دهند
احتمال اجباری شدن ماسک با گسترش سویه 

جدید کووید
یک ســویه فرعی جدید از ویروس کرونا باعث شــده است که برخی از 
دانشــمندان خواستار بازگشــت اجبار به پوشیدن ماســک در اماکن 
عمومی شــوند. این ســویه فرعی که در حال حاضر با نــام BA.۶ و نام 
مستعار ارِیس شناخته می شود، تاکنون در دانمارک و آمریکا دیده شده 
است و به دلیل تمایل گزارش شــده به جهش، دانشمندان را در حالت 

آماده باش قرار داده است.
دکتر »تریشــا گرین هال«، کارشــناس مراقبت های اولیه بهداشتی 
دانشگاه آکسفورد در توییتی نوشت: »به نظر می رسد که بار دیگر زمان 

آن رسیده است که استفاده از ماسک اجباری شود.«

با این حال، برخی دانشــمندان دیگــر عنوان کردند کــه بازگرداندن 
سیاســت های ماســک کمکی نمی کند.دکتر »کریســتینا پاگل«، 
می گوید: »در انگلستان، افزایش موارد کووید نشان می دهد که بریتانیا 

در چنگال موج جدیدی از ویروس قرار دارد.«
وی در ادامه می افزاید: »از آغاز ژوئیــه ۲۰۲۳، پذیرش روزانه بیماران 
مبتلا به کووید در بیمارستان افزایش یافته اســت )بیش از دو برابر در 
۴ آگوست در مقایســه با چهار هفته قبل(، و تعداد بیماران بستری در 

بیمارستان عمدتاً به دلیل کووید نیز در این زمان دو برابر شده است.«
در حالی که دکتر پاگل خاطرنشــان کرد که این زیرسویه ها به خودی 
خود موج بزرگی ایجاد نمی کنند، او به عوامل دیگری اشاره می کند که 

می تواند این موضوع را تشدید کند.
به گفته وی، تقریباً همه افراد زیر ۵۰ ســال به مدت ۱۸ ماه و بیشتر دوز 
واکســن دریافت نکرده اند. از این رو، به احتمال زیــاد برای ایجاد موج 
بزرگی در سپتامبر )اواخر شــهریور( امســال که همراه با بازگشت به 
مدرســه و کار و صرف زمان بیشــتر در داخل فضاهای بسته، جایی که 

ویروس بیشترین شیوع را دارد، کافی باشد.
دانشمندان می گویند سویه Eris از ســویه اومیکرون از ویروس کرونا، 
در حال انتشــار اســت و می تواند به ایجاد موجی بزرگ تر از گونه های 

پیشین منجر شود.

از سوی رئیس هیات عالی جذب
 زمان فراخوان جذب اعضای هیات علمی 

در سال ۱۴۰۲ مشخص شد
رئیس هیات عالی جذب شــورای عالی انقلاب فرهنگــی زمان اولین 
فراخوان جذب اعضای هیات علمی ویژه دانشــگاه های وزارت علوم را 

اعلام کرد.
محمدعلی کــی نژاد درباره برگــزاری فراخوان جــذب اعضای هیأت 
علمی وزارت علوم در سال ۱۴۰۲ با اشــاره به کارگروه مشترک برگزار 
شده با نمایندگان سازمان برنامه و بودجه و سازمان اداری و استخدامی 
گفت: اولین فراخوان سال ۱۴۰۲ براساس آمایش جدید آموزش عالی 

کشور تا آخر مردادماه و حداکثر اوایل شهریور برگزار می شود.
وی ادامه داد: در فراخوان جدید، ســهمیه جــذب وزارت علوم حدود 
یک هزار نفر است ســهمیه جذب وزارت بهداشــت نیز همین حدود 
خواهد بود.رئیس هیأت عالی جذب شــورای عالــی انقلاب فرهنگی 
افزود: احتمالاً فراخوان جذب دیگری نیز حــدود آذر و حداکثر بهمن 

ماه ۱۴۰۲ برگزار خواهیم کرد.
وی ادامــه داد: وزارت علوم تحقیقات و فناوری ســالانه دو فراخوان در 
اردیبهشت و آبان برگزار می کند که امســال به دلیل اختصاص ردیف 
استخدامی، برگزاری فراخوان جذب اردیبهشــت ماه ۱۴۰۲ با تأخیر 
مواجه شد و فراخوان جذب دوم هم که باید در آبان ماه برگزار می شد به 
جهت رسیدگی به پرونده های جذب فراخوان اول با تأخیر و حدود آذر 

و حداکثر بهمن ماه ۱۴۰۲ برگزار می شود.
وی ادامــه داد: همچنین ۱۶۰ نفر از نخبــگان منتظر اختصاص ردیف 
اســتخدامی بودند که ردیف اســتخدامی به آنها اختصاص داده شد. 
محمد خلج امیرحسینی رئیس مرکز جذب اعضای هیأت علمی وزارت 
علوم پیــش از این عنوان کرده بود: یکی از مشــکلاتی کــه ما در مرکز 
جذب وزارت علوم با آن مواجه هستیم این است که افراد از طرف هیأت 
مرکزی جذب حکم هیأت علمی دریافت می کنند ولی کد استخدامی 

آنها بزودی ارائه نمی شود و این افراد با مشکل مواجه می شوند.

دیدگاه

دیوار

خریدار  بــه گفتــه رئیس مرکــز امور 
بین الملل و مدارس خارج از کشــور وزارت 
آموزش و پرورش، دانش آموزان اتباع که به 
صورت قانونی یا غیرقانونی در ایران هستند 
تا دهم شهریورماه برای ثبت نام در مدارس 
مهلت دارنــد. مهدی فیاضــی در برنامه ای 
تلویزیونی درباره چالش های نظام آموزشی 
و اتباع خارجی، اظهار کــرد: دانش آموزان 
اتباعی که غیر قانونی داخل کشــور هستند 
ابتدا باید در سامانه  سهما وزارت کشور آمار 
و اطلاعات خود را ثبت کننــد تا از تحصیل 

برخوردار شوند.
وی تاکیــد کرد: ما بــه اقامت ایــن دانش 
آموزان کاری نداریم؛ دانش آموزان اتباعی 
که غیرقانونی در کشــور هســتند تا دهم 
شــهریورماه به منظور ســاماندهی فضا و 
نیروی انســانی وقت ثبت نام در مدارس را 
دارند. این دانش آمــوزان ابتدا باید از طریق 
سامانه سهما وزارت کشــور اقدام و سپس 

ثبت نام خود در مدارس را انجام دهند.

مدارس خودگردان اتباع اگر مجوز 
نگیرند تعطیل می شوند

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج 
از کشــور وزارت آموزش و پرورش، در عین 
حال تاکید کرد: مــدارس خودگردان اتباع 
به ویژه آنهایی که تحت پوشــش دارالقرآن 
کار آموزش تعلیم و تربیت مدرسه ای انجام 
می دهند نیــز حتما باید مجــوز بگیرند در 
غیر این صورت تعطیل می شــوند. آمار این 
مدارس مجهول و شــناور است و در صورت 
نداشــتن مجوز ما، مدرک تحصیلی صادر 
شده از سوی این مدارس را تایید نمی کنیم.

فیاضی در بخش دیگر ســخنان خود ادامه 
داد: اخیــرا برنامه راهبردی توســط همه 
نهادها برای اتباع حاضر در ایران تالیف شد 
که چند اولویت مهم در حوزه دانش آموزی 

در آن سند راهبردی وجود دارد.
وی با بیان اینکــه اولین اولویت آن ســند 
راهبــردی تکریم اتباع اســت، ادامه داد: از 
۴۰ ملیت،  دانش آموز اتباع در ایران حضور 
دارد که اکثریت آنها افغانستانی ها، عراقی ها 
و پاکستانی ها هستند اما از ملیت های دیگر 
هم حاضراند. اولویت دوم این ســند نخبه 
پــروری در بین دانش آموزان اتباع اســت. 
اگر در بلند مدت به این امر بپردازیم شــاید 
موج مهاجــرت در دراز مــدت کاهش یابد 
چراکه این افراد باید با میــل و اختیار خود 

به کشورشــان بازگردند.رئیس مرکز امور 
بین الملل و مدارس خارج از کشــور وزارت 
آموزش و پرورش، قانون مند شدن اتباع در 
ایران را اولویت سوم ســند یاد شده عنوان 
کرد و افزود: پنج درصــد آموزش و پرورش 
و ۲۲ هزار کلاس ما در اختیار دانش آموزان 
اتباع است. سالانه ۳۳۵ میلیون دلار معادل 
حدودا ۱۰ همت )هزار میلیارد تومان( برای 
دانش آموزان اتباع در مدارس دولتی هزینه 
می کنیم. در واقع سرانه هر دانش آموز اتباع 
۵۲۷ دلار معادل ۱۵ میلیون تومان اســت. 
این آمار درحالی است که کشور همسایه ما 
یعنی ترکیه به اروپا گفته اســت اگر سالانه 
دو میلیارد یورو به من ندهیــد، مرزها را باز 
می گذارم تا پناهجویان ســوریه ای به اروپا 
هجــوم آورند و ترکیــه به همیــن منظور 
ســالانه دو میلیارد یــورو از اتحادیه اروپا 

دریافت می کند.
فیاضی با بیان اینکه آموزش و پرورش ما در 
ســال حدود ۱۷ میلیون یورو برای آموزش 
اتبــاع، کمک های بیــن المللــی دریافت 
می کند، تصریح کــرد: در حالی که آن ۱۰ 
همت )هزار میلیارد تومان( و ۳۳۵ میلیون 
دلار همه اش بر دوش خود مــا در مدارس 
دولتی است. این نهادهای بین المللی مثل 
کمیســاریای پناهندگان، یونیسف و آن آر 
ســی به دلایلی می خواهند به نوعی در این 
شرایط تحریم، فشــار اقتصادی مضاعف بر 

روی دوش ما باشــد.به گفتــه وی، بعضا در 
برخی شهرســتان های تهران و استان های 
مجازی کــه می توان در آنهــا میزبان اتباع 
بود، بــالای ۵۰ درصد دانش آمــوزان یک 
کلاس را اتبــاع تشــکیل می دهند.رئیس 
مرکز امور بیــن الملل و مــدارس خارج از 
کشور وزارت آموزش و پرورش، یادآور شد: 
از اول انقلاب تا الان نهادهــای بین المللی 
۸۸ مدرسه ســاخته اند و ۲۳ مدرسه دیگر 
در حال ساخت اســت. ما در ایران ۲۲ هزار 
کلاس در اختیار اتباع داریم و نهادهای بین 
المللی از اول انقلاب تا الان به طور تجمیعی 
۸۸ مدرسه با ابعاد متوســط ساخته اند. در 
ســال ۱۴۰۰ و قبل از دولت سیزدهم، ۱۵۰ 
میلیــارد تومــان از نهادهای بیــن المللی 
کمک گرفته شــده بود اما از نیمه ۱۴۰۱ و 
تا الان یعنی ۱۴۰۲ ما جمعا توانستیم هزار 
میلیارد تومان کمک دریافــت کنیم که از 
این هــزار میلیارد تومان اعتبــاری که قول 
آن را از نهادهای بیــن المللی گرفتیم، ۶۰۰ 

میلیارد تومانش وصول شده است.
فیاضی در پاســخ بــه چرایی درج نشــدن 
موضوع اتباع و مدارس بین الملل در برنامه 
هفتم توســعه، توضیح داد: اولین نامه ها و 
جلســات و پیگیری های ما برای فروردین 
۱۴۰۰ اســت که زمزمه تدوین برنامه هفتم 
شروع شــد. آن زمان ما در صدد بودیم ۱۴ 
الی ۱۵ موضوع برای مــدارس بین الملل و 

اتباع مشــخصا در برنامه هفتــم درج کنیم 
اما همیشــه این نظریه وجود داشــت که 
جداســازی نکنید. جداســازی یک ایراد 
راهبردی و تربیتی است. دستگاه ها به حق 
مخالف جداســازی دانش آموز اتباع از سایر 
دانش آمــوزان در مدارس بودنــد. معتقد 
بودند همان مسائلی که برای دانش آموزان 
خود در ایــن برنامه دیده ایم بــرای دانش 
آموزان اتباع نیز کفایــت می کند. الان نیز 
برنامه در مجلس اســت و هنوز دیر نشده و 

می توان این موضوع را به آن اضافه کرد.

وجود 11 مدرسه بین المللی در ایران 
وی در بخش دیگر ســخنان خــود تعداد 
مدارس بیــن الملــل داخل ایــران را ۱۱ 
مدرســه عنوان کرد و گفت: اکثــر این ۱۱ 
مدرســه بین الملل داخل ایران غیر دولتی 
هستند. در خارج از کشور جمعا ۷۵ مدرسه 
داریم که دولتــی، غیر دولتــی و از راه دور 
هســتند. از بین این ۷۵ مدرســه خارج از 
کشور، ۵۸ مدرســه دولتی هســتند. این 

مدارس خارج از کشور در ۳۵ کشور دایراند.

رشد 1۵ درصدی تعداد دانش آموزان 
مدارس ایرانی خارج از کشور 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج 
از کشــور وزارت آموزش و پــرورش معتقد 
است: در هشت سال قبل از دولت سیزدهم 

۴۹ درصد دانش آموزان مــدارس خارج از 
کشور کاهش داشته است. دانش آموزان این 
مدارس فرزندان کارگــزاران مامور ایرانی، 
فرزندان شبکه جهانی ایرانیان مقیم خارج 
از کشور و فرزندان ایران دوستان غیر ایرانی 
هستند که در این مدارس درس می خوانند. 
طی هشت ســال قبل از ما، ۴۹ درصد تعداد 
دانش آمــوزان کاهش و ۳۳ مدرســه هم 
تعطیل شده اســت اما در یک ســال و نیم 
اخیر که یک ســال تحصیلی را پشــت سر 
گذاشتیم، با تلاش معلمین و مدیران خارج 
از کشــور، تعداد دانش آموزان این مدارس 

۱۵ درصد بیشتر شده است.

مطالبه 2 همتی معلمان خارج از کشور 
فیاضی در بخــش دیگر ایــن برنامه درباره 
مطالبات معلمین مدارس خارج از کشــور، 
تاکید کــرد: وزارت آموزش و پرورش دنبال 
منافــع کادر خــود اســت. کادر آموزش و 
پرورش برای طلب معلمین خارج از کشــور 
در ســنوات قبــل واقعا دوندگــی می کند 
اما اعداد نجومی اســت. از ســال ۸۵ تا ۹۷ 
مطالبات این معلمان ۲ همت است. در واقع 
اعداد مطالبــات کم بوده امــا وقتی نرخ ارز 

رفت بالا، عدد قابل توجه شده است.
وی با بیــان اینکــه آموزش و پــرورش در 
خارج از کشــور یک مقتدر مظلوم اســت، 
افزود: دانش آموزان خارج از کشــور نیز از ما 
مطالبه ای دارند. ایــن دانش آموزان دو چیز 
را از مدرســه ما مطالبه دارنــد: اول هویت 
اسلامی و ایرانی اســت و الا اصلا پایشان را 
زیر پرچم جمهوری اسلامی نمی گذاشتند 
و در آن ساختمان مدرسه ایرانی نمی رفتند. 
دوم مدرســه بین الملل اســت؛ این دانش 
آموزان مدرسه بین الملل و حداقل دو زبانه 
می خواهند. یعنی برنامه درســی مدرسه با 
حفظ هویت اسلامی و ایرانی باید بین المللی 
باشــد. در این خصوص این ســالها غفلت 
شــد.رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس 
خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش بیان 
کرد: در حال حاضر مدارس خارج از کشــور 
ما تک زبانه هستند. با بدســلیقه گی به این 
امر توجه نکردند که ایــن مدارس می توانند 
دو زبانه باشــند. برنامه درســی بین الملل 
مدارس خارج از کشــور در دولت سیزدهم 
به عنــوان یک برنامــه تحولــی و بنیادین 
در دســتور کار قرار گرفت و بــه زودی خبر 

خوشی را در این زمینه خواهیم داد.

خریــدار  رئیــس مرکز کنتــرل کیفی 
آزمایشــگاه های سازمان پزشــکی قانونی 
کشــور گفت: برخی داروهــای مخدر که با 
مجوز وزارت بهداشت در داروخانه ها عرضه 
می شــود، باید با نســخه معتبر پزشک در 

اختیار متقاضی قرار گیرد.
 مریــم اخگری رئیس مرکــز کنترل کیفی 
آزمایشــگاه های سازمان پزشــکی قانونی 
کشــور گفت: برخی داروهــای مخدر که با 
مجوز وزارت بهداشت در داروخانه ها عرضه 
می شــود به دلیل ایجاد عــوارض جبران 
ناپذیر حتماً باید با نســخه معتبر پزشک در 
اختیار متقاضی قرار گیرد و هر نســخه نیز 

تنها یکبار پیچیده شود.
وی گفت: از داروخانه ها درخواست می شود 
که از ارائــه داروهای مخدر بدون نســخه 
پزشــک به افراد بــه خصوص قشــر جوان 
شــدیداً خودداری کنند چــرا که مصرف 
خودســرانه داروهای مخدر و بدون دستور 
و نظارت پزشــک موجب ایجاد وابستگی، 

اعتیاد و گاهی مرگ خواهد شد.
وی همچنین در خصوص تجویز خودسرانه 
داروهای مخدر نیــز هشــدار داد و افزود: 

تجویز خودســرانه داروهــای مخدر بدون 
دستور پزشــک در گروه های سنی مختلف 
به ویژه گروه های مســن بســیار خطرناک 
اســت زیرا این افراد به دلیل شــرایط سنی 
خود مصرف کننده داروهای متعدد هستند 
و ممکن است تجویز داروی خودسرانه آنان 
را دچار مشــکل کند.اخگری تصریح کرد: 
مصرف همزمــان داروهای مخدر با ســایر 
داروهایی که بر سیســتم اعصاب حرکتی 
تأثیرگذار اســت به دلیل مکانیسم تجمعی 
آنها احتمال ایجاد مسمومیت های منجر به 

فوت را در افراد به دنبال خواهد داشت.
وی در خصــوص عرضه برخــی داروها در 
عطاری های نیز اظهار داشــت: متأســفانه 
برخی افراد ســودجو به منظور دســتیابی 
به منفعت مالی از داروهــای غیرمجاز برای 
ترک اعتیاد، چاقی و لاغری و … اســتفاده 
کرده و این داروها را در عطاری ها و در قالب 
داروی گیاهی در اختیار مردم قرار می دهند 
که موجب ایجاد عوارض شدید، مسمومیت 

و حتی مرگ خواهد شد.
رئیس مرکز کنترل کیفی آزمایشــگاه های 
ســازمان پزشکی قانونی کشــور با اشاره به 

برگزاری جلساتی در دبیرخانه شورای عالی 
ســلامت و امنیت غذایی وزارت بهداشت به 
منظور ساماندهی عرضه داروهای سنتی و 
گیاهی گفت: در این جلســات در خصوص 
ارائه داروهای سنتی و گیاهی در عطاری ها 
و لزوم ساماندهی ارائه خدمات طب سنتی 
و مکمل بحــث و تبادل نظر می شــود که 
امیدواریم نتیجــه این جلســات منجر به 
جلوگیری از عرضه داروهــای غیرمجاز در 

عطاری ها به مردم شود.
اخگری از مردم درخواســت کرد: از خرید 
اشــکال مختلف دارو مثل قرص، کپســول 

و شربت های دست ســاز از عطاری ها جدا 
خــودداری کنند زیــرا عطاری هــا اجازه 
فروش دارو ندارند بلکه آنهــا صرفاً مجاز به 
فروش پودر یا خود گیاه برای برخی امراض 

هستند.
وی با بیان اینکه داروهای دست ساز عرضه 
شــده در عطاری ها بعضــاً دارای ترکیبات 
غیرمجــاز و خطرآفریــن هســتند، اظهار 
داشــت: حتی داروهای گیاهــی طبیعی 
نیز حاوی ماده مؤثره هســتند که می تواند 
با داروهــای شــیمیایی در حــال مصرف 
تداخل فارموکولوژیک واضــح ایجاد کرده 
و منجر به بروز عــوارض جبران پذیر و حتی 
جبران ناپذیر شــود.اخگری توصیه کرد که 
مصرف هر داروی گیاهی طبیعی در صورت 
همزمانی با داروهای شیمیایی به خصوص 
در افراد مسن حتماً با دستور و اجازه پزشک 

معالج صورت گیرد.

مرگ ۷8۶ نفر با مصرف داروهای 
مخدر در بهار امسال

بر اســاس آمارهــای موجود در ســه ماهه 
نخست ســال جاری یک هزار و ۴۳۰ نفر بر 

اثر سوءمصرف مواد در کشــور جان خود را 
از دست دادند که از این تعداد ۷۸۶ نفر بر اثر 

داروهای مخدر جان باخته اند.
متأســفانه آمار تلفــات ناشــی از مصرف 
داروهای مخدر در بهار امســال نســبت به 
مدت مشابه ســال قبل ۲۷ درصد افزایش 
داشته که عمده این موارد به دلیل ناآگاهی 
از عوارض و تبعات و مصرف خودسرانه آنها 

اتفاق می افتد.
بر اســاس این گــزارش در ایــن مدت در 
مجموعه یکهزار ۴۳۰ نفر در کشــور بر اثر 
سوءمصرف مواد جان خود را از دست دادند 
که از این تعداد یکهزار و ۲۱۸ نفر مرد و ۲۱۲ 
نفر زن بودند. آمار تلفات اعتیاد در سه ماهه 
نخست امســال در مقایســه با مدت مشابه 

سال قبل ۱۴ درصد افزایش یافته است.
گفتنــی اســت از کل تلفات ســوءمصرف 
مواد در بهار امســال، ۱۷۳ نفر بر اثر مصرف 
مواد مخدر، ۴۰ نفر مــواد محرک، ۷۸۶ نفر 
داروهای مخــدر، ۲۱۵ نفر مصرف همزمان 
مواد مخدر و محرک با داروی مخدر و ۱۶۳ 
نفر ســوءمصرف همزمان چند دسته مواد و 

دارو جان خود را از دست داده اند.

رئیس کل سازمان نظام پرستاری، در خصوص دلایل 
نارضایتی پرســتاران از اجرای قانــون تعرفه گذاری 

خدمات پرستاری، توضیحاتی داد.
محمد میرزابیگی گفت: قانــون تعرفه گذاری خدمات 
پرســتاری به درســتی اجرایــی نشــده و همچنان 
پرداختی ها در بیمارســتان های دولتی علی الحساب 

است.
وی افزود: اگر قرار اســت قانون تعرفه گذاری خدمات 
پرستاری اجرا شود بر اســاس مصوبات دولت، شورای 
عالی بیمه و دســتورالعمل های صادر شده از دبیرخانه 
شورای عالی بیمه به زیرمجموعه های بیمارستان های 
دولتی و خصوصی و تأمین اجتماعی و نیروهای مسلح 
با ۴ رکن اصلی اســت.میرزابیگی ادامه داد: یکی آنکه 
خدمات پرستاری باید هم به صورت بسته های خدمتی 
در بخش های بالینی و به صورت خدمــات گلوبال در 
تخت های ســتاره داری مانند دیالیــز و هم به صورت 

خدمــات پروســیجر محــور در بخش های 
ســرپایی ثبت و مهر نظام پرســتاری الصاق 
شود.وی افزود:  خدمات پرستاری به معنای  
خدمات پزشــکی نیســت و طبق مصوبات 
ارزان تر اســت. وقتی خدمات انجام شــده 
توســط پرســتار ثبت و در فرمول های بیمه 
و بیمارســتان ها محاسبه می شــود، درآمد 

بیمارستان از طریق بیمه یا مردم افزوده خواهد شد.
رئیس کل سازمان نظام پرســتاری تاکید کرد: از محل 
درآمد این تعرفه ها باید کارانه پرســتاران محاســبه 
و پرداخت شــود که این اتفاق اصلًا رخ نداده است. در 
اکثر بیمارستان ها سیســتم HIS برای ثبت خدمات 
پرســتاری آماده نشده اســت و خدمات به طور کامل 

ثبت و بر اساس کای پرستاری محاسبه نمی شود.
میرزابیگی افزود: بنا بود بــا اجرای قانون تعرفه گذاری 
ضمن اینکه در آمد پرستاران را افرایش دهیم، عدالت 

در دسترســی به خدمات ســلامت و تعدیل 
قیمت ها را نیز برای مردم ایجاد کنیم.

وی گفت: خدمات و مراقب های پرســتاری 
در دو حوزه می تواند بســیار بــرای مردم و 
بیمه ها مقرون به صرفه باشد؛ یکی در حوزه 
بیماری های مزمن که فقــط نیاز به مراقبت 
دارند و الزاماً مراقبت های پرســتاری نباید 
محدود به بیمارستان باشد که در خصوص این بیماران 

خدمات نقاهتگاهی و هوم کر می تواند گسترش یابد.
رئیــس کل ســازمان نظام پرســتاری توضیــح داد: 
گاهی یک بیمار مزمن مدتی طولانی در بیمارســتان 
بستری می شود و پول و جان خود را از دست می دهد، 
در صورتــی کــه می تواند همیــن خدمــات را حتی 
تخصصی تر و بــا قیمت کمتــر بر اســاس k خدمات 

پرستاری دریافت کند.
میرزابیگی ادامــه داد: قانون تعرفه گــذاری خدمات 

پرستاری بنا اســت که در خدمات مشــترک بالینی 
در بیمارســتان ها نیز تعادل ایجاد کند؛ یک پرســتار، 
پروســیجری را بر اســاس شــرح وظایف خود انجام 
می دهد که مشــترک با گروه پزشکی است و متأسفانه 
شــاهد هســتیم که این خدمات توســط یــک گروه 
انجام می شــود، اما توســط گروه دیگری مهر زده و با 
قیمت هــای گران محاســبه می شــود در صورتی که 
می تواند بر اســاس K خدمات پرستاری محاسبه شود 
لذا؛ قانون تعرفه گذاری خدمات پرســتاری هنوز اجرا 

نشده است.
وی افــزود: اهــداف قانــون تعرفه گــذاری خدمات 
پرســتاری افزایش رضایتمندی پرســتاران و مردم و 
افزایش کیفیت خدمات اســت و تا زمانی که سیستم 
 K بیمارســتان ها ارتقا نیابد و خدمات بر اساس HIS
پرستاری ثبت نشــوند، ما شــاهد بی نظمی هایی در 

بیمارستان ها و نارضایتی پرستاران خواهیم بود.

پرستاری

دلایل نارضایتی پرستاران از اجرای قانون تعرفه گذاری
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»بدل« در تماشاخانه استاد انتظامی
 نمایش »بدل« به کارگردانی آهو امیرصمیمی در تماشــاخانه اســتاد 

انتظامی روی صحنه می رود.
به گــزارش روابط عمومــی خانه هنرمنــدان ایران، نمایــش بدل به 
نویســندگی و کارگردانی آهو امیرصمیمی از دوشنبه ۳۰ مرداد تا ۲۸ 
شــهریور هر شب )به جز شــنبه ها( ســاعت ۲۱ به مدت ۷۵ دقیقه در 
تماشاخانه اســتاد انتظامی اجرا می شود.مســعود ملکوتی نیا، وحید 

الهویی و مژگان معقولی بازیگران این اثر نمایشی هستند.
در خلاصه داســتان »بدل« آمده اســت: »مهرزاد از کودکی زیر سایه 
برادر دوقلوی ناهمســانش، مهران بوده و به فرزند درجــه دو خانواده 
بودن خو گرفته است. مهران در یک حادثه بدلکاری دچار مرگ مغزی 
می شود، خانواده متوجه می شوند، پسرشان فرم اهدا عضو پر کرده . حالا 
مهرزاد از فرصت اســتفاده می کند و تلاش می کند تا خودش را از سایه 

برادر نجات دهد.«

علی عابدی خبر داد
زندگی یک »بخشی« مستند شد

یکی از پژوهشگران و مستندسازان موســیقی نواحی ایران در تشریح 
تازه ترین فعالیت های خود از ساخت و تولید ۲ مستند درباره موسیقی 

نواحی منطقه خراسان خبر داد.
علی عابدی پژوهشگر و مستندســاز ضمن ارائه اطلاعاتی از تازه ترین 
فعالیت های خود در عرصه موسیقی بیان کرد: به تازگی تصویربرداری 
یک مستند به نام »بخشــی« را به پایان رسانده ام که مشتمل بر روایت 
تصویری نیم ساعته از زندگی و آثار اســتاد عیسی قلی پور از نوازندگان 

شاخص موسیقی نواحی خراسان معروف به »عیسی بخشی« است.
وی افزود: در این مســتند تلاش کردیم تا به واســطه ارزشمندی های 
هنری این اســتاد شناخته شده موسیقی خراســان، به محل زندگی او 
رفته و درباره کارهای تولیدی وی و هچنین فعالیت های دیگری که در 
زندگی شخصی خود انجام می دهد، تصویربرداری هایی را انجام دهیم. 
در واقع می توان گفت این مســتند پرتره ای از اســتاد قلی پور اســت 
که فکر می کنم با آثاری که قبلا از این هنرمند پیشکســوت موسیقی 

تولیده شده، متفاوت خواهد بود.
این پژوهشگر موســیقی نواحی ایران، درباره دیگر فعالیت موسیقایی 
خود نیز گفــت: اثر دیگری که مشــغول پیــش تولید آن هســتیم، 
مستندی با موضوع لالایی های موسیقی خراســان است که به زودی 
تصویربرداری آن را در خراســان کلید می زنم. این مستند اثری درباره 
موسیقی لالایی اقوام مختلف منطقه خراســان مشتمل بر ترکمن ها، 
تات ها، کرمانج ها و ترک ها اســت که در ادامه پژوهش های قبلی ام در 
این عرصه تولید می شود. این فیلم هم مستندی یک ساعته است که به 

معرفی لالایی مادرانه اقوام مختلف خراسان است.

قاب

 سینما کلوب مجموعه »صحنه آبی« با محوریت توجه 
به موضوعات جریان ساز تاریخ سینما رسما آغاز به کار 
کرد. سینما کلوب خانه فرهنگ و هنر صحنه آبی پس 
از برگزاری دو دوره آزمایشی، دوره سوم خود را به طور 

رسمی آغاز کرد.
دوره سوم این رویداد با محوریت قرار دادن »سینمای 
معاصــر فرانســه« از ۲۱ مردادماه آغاز شــده و تا ۱۵ 
مهرماه سال جاری، هر شنبه ساعت ۱۸ به پخش فیلم 
برای مخاطبــان می پردازد. همچنیــن پس از نمایش 
فیلم، در ادامه جلســه، اثــر نمایش داده شــده برای 

علاقمندان توسط منتقدان تحلیل و بررسی 
می شود.

فیلم »خون فاسد« ســاخته لئوس کاراکس 
شــنبه هفته گذشــته )۲۱ مردادمــاه( در 
تماشــاخانه مجموعه صحنه آبی به نمایش 
گذاشته شد. امروز شنبه )۲۸ مردادماه( نیز 
فیلم »عشاق معمولی« ساخته فیلیپ گرل 

برای علاقمندان به اکران گذاشته می شود.
همچنین »یک حکایت کریسمســی« ســاخته آرنو 
دپلشــن، »کار خوب« ســاخته کلر دنــی، »فرانس« 

ســاخته برنو دومون، »ایرما وپ« ســاخته 
اولیور آســایاس، »دریاچه« ساخته فیلیپ 
گراندریو، فیلم های دیگری هســتند که در 
این دوره برای مخاطبان به نمایش و تحلیل 

در می آیند.
ســینما کلوب صحنه آبی بــرای بازنمایی 
تصویری تــازه از آنچــه در تاریخ ســینما 
گذشته، شــکل گرفته اســت. بنابراین آثاری در این 
رویداد انتخاب شــده و به نمایش گذاشته می شوند که 

در جامعه زمان خود و بعد از آن تاثیرگذار بودند.

این رویداد پیش از این دو دوره آزمایشی را با محوریت 
قرار دادن »زنان و ســینمای آمریکا« و »سینما از نگاه 
بلاتار« را در ســال جاری برگزار کرده اســت. بنابراین 
با اســتفاده از بازخوردهای این دو برنامه و تلاش برای 

بهبود آن، به سراغ دور سوم این برنامه رفته است.
شــقایق عبدالوند، امیررضا اسکندری، سهیل چیوائی 

برگزاری و پژوهش این رویداد را برعهده دارند.
علاقمنــدان بــه تماشــای فیلم های ســینما کلوب 
مجموعه صحنه آبی می توانند از طریق ســایت تیوال 

اقدام به خرید بلیت کنند.

سینما

 زهرا منصــوری  در حالی که »فســیل« 
همچنان در حال جابه جا کردن رکوردهای 
تاریخی ســینمای ایران اســت، باید دید 
فیلم های جدید راه یافته بــه ترکیب اکران 

چه عملکردی در جذب مخاطب داشته اند.
 مجموع مخاطبان فیلم سینمایی »فسیل« 
به کارگردانی کریم امینــی این هفته از مرز 
۵.۵ میلیون نفر عبور کرد تا جایگاه این فیلم 
در جــدول پرمخاطب ترین فیلم های تاریخ 
ســینمای ایران باز هم ارتقا پیدا کرده و به 
مقام سوم برسد. اتفاقی که با درنظر گرفتن 
شــرایط بحرانی این ســال های سینمای 
ایران و نیز لحاظ کــردن متغیرهای مهمی 
همچــون گرانی قیمــت بلیت ســینماها 
همزمان با اوج گیری دغدغه های معیشتی 
در اقشار مختلف جامعه، اهمیت آن بیشتر 

به چشم می آید.
به تعبیــر دیگــر هرچند مجمــوع فروش 
بالغ بر ۲۳۰ میلیارد تومانی فیلم »فســیل« 
فاصله ای نجومی بــا عملکرد ۲۷ فیلم دیگر 
اکران امسال دارد اما همین یک مورد، برای 
اثبات این گزاره که سینمای ایران همچنان 
ظرفیت بالایی برای جذب مخاطب میلیونی 
دارد، کفایت می کند و خط بطلانی بر نظریه 
پایــان دوران حضــور مخاطب در ســالن 

سینما می کشد.
در هر حال کریم امینی با ۲ فیلم »فســیل« 
و »شــهر هرت« همچنان ۲ جایگاه اول در 
جدول فروش ســینماها را در تسخیر خود 
دارد و در میــان فیلم هــای غیرکمدی هم 
۲ فیلم »ســه کام حبس« و »کت چرمی« 
بهتریــن عملکــرد را در اکــران امســال 
داشــته اند. اما از روز ۱۸ مرداد ماه با ورود ۶ 
فیلم جدید ترکیب فیلم های روی پرده یک 
بار دیگر به روزرسانی شــد و حالا با گذشت 
۱۰ روز، در این گــزارش مروری بر عملکرد 
این آثار داشــته ایم و به این نکته پرداختیم 
کــه کدام یــک از فیلم های جدیــد توفیق 

بیشتری در جذب مخاطب داشته اند.
در کنار ۶ فیلمی که در این گزارش به آنالیز 
وضعیت فــروش آن هــا پرداخته ایم، فیلم 
»بعد از رفتن« بــه کارگردانی رضا نجاتی و 
با نقش آفرینی صابر ابر و ســارا بهرامی هم 
از چهارشــنبه هفته پیش به ترکیب اکران 
افزوده شده اســت که در اولین پایان هفته 
خود ۸۷۰ مخاطب را به ســالن کشــاند و 
مجموع فروش آن از مرز ۵۰ میلیون تومان 
عبور کرده اســت. بــه دلیل بــازه کوتاه تر 
اکران عمومی این فیلــم در آنالیز وضعیت 
فیلم های تازه نفس، به صــورت مجزا به آن 

نمی پردازیم.

نارگیل 2؛ تهیه کننده ای که فرمول 
گیشه را بلد است

با توجه بــه وضعیت فیلم هــای کودک در 
یکی دو سال اخیر، انتظار نمی رفت در میان 
فیلم های تازه در ترکیب اکران ســینماها، 
موفق ترین عملکرد را یک فیلم مختص این 

گروه سنی داشته باشد!
فیلم ســینمایی »نارگیل ۲« به کارگردانی 
سیدداوود اطیابی طی ۱۰ روز گذشته بالغ 
بر ۵۰ هزار مخاطب را به ســالن های سینما 

کشــانده و مجموع فروش خود را هم از مرز 
۲ میلیارد و ۲۰۰ میلیــون تومان فراتر برده 
اســت تا در میان ۶ فیلمی کــه از ۱۸ مرداد 
ماه روانه پرده ســینماها شده اند، تا به اینجا 
بیشــترین فروش را به نام خــود ثبت کرده 

باشد.
جدی ترین پشتوانه اســتقبال از این فیلم از 
سوی مخاطبان کودک و نوجوان را می توان 
سریال »نارگیل« دانســت که با حضور سه 
عروسک اصلی این فیلم ســال گذشته در 
شبکه نمایش خانگی عرضه شد و مخاطبان 
بســیاری را هم به ســوی خود جذب کرد. 
هر چند این فیلم ســینمایی از نظر داستان 
و حتی ترکیب بازیگــران اصلی، ارتباطی با 
سریال خانگی »نارگیل« ندارد اما به واسطه 
حضور ســه کاراکتر عروسکی آن مجموعه، 
مورد توجه مخاطبان کودک و نوجوان قرار 

گرفته است.
نکته مهــم دربــاره »نارگیــل ۲« حضور 
ســیدابراهیم عامریان در مقام تهیه کننده 
اســت. تهیه کننده ای که در دو ســه سال 
اخیر، حرف اصلی را در گیشــه ســینماها 
زده و همیــن روزهــا فیلم »فســیل« به 
تهیه کنندگی او در حال یکه تازی در گیشه 

است.
عامریان بعد از صدرنشــینی »دینامیت«، 
»انفرادی« و »فســیل« در گیشه سه سال 
اخیر ســینمای ایران، حالا با عملکرد خوب 
یک فیلم کــودک باردیگر ثابــت کرد که 
بر قواعد فــروش و برنامه ریــزی اکران در 
سینمای ایران تســلط پیدا کرده و به خوبی 
می تواند ضمــن برنامه ریزی درســت در 
فرآیند تولید، بهتریــن عملکرد را هم برای 
فیلم های خود در چرخه اکران ســینماها، 

رقم بزند.
باید دید آیا با ادامه اســتقبال مخاطبان از 
»نارگیــل ۲« این فیلم هــم تبدیل به یک 
مدعی در جدول فروش ســالانه سینمای 

ایران می شود؟

بی مادر؛ چالش های یک فیلم اولی
فیلم ســینمایی »بی مــادر« اولین تجربه 

کارگردانــی ســیدمرتضی فاطمــی در 
سینمای بلند به حســاب می آید که بعد از 
فیلم »نارگیل ۲« می توان بهترین عملکرد 
در میان ۶ فیلم تازه ســینمای ایران در ۱۰ 

روز اخیر را به نام آن ثبت کرد.
این فیلم ســینمایی با داســتانی مرتبط با 
رحم اجاره ای، فضایی روان شناســانه دارد 
و می توان آن را از فیلم های تلخ ســینمای 
ایران هم به حســاب آورد که به همین دلیل 
با محدودیت ســنی بالای ۱۵ ســال مجوز 
اکران عمومی در سینماها را به دست آورده 

است.
این فیلــم به پشــتوانه حضــور بازیگرانی 
همچون امیــر آقایی، پژمان جمشــیدی و 
پردیس پورعابدینی، توانســته است طیف 
قابل توجهی از مخاطبان ســینمای ایران را 

با خود همراه کند.
فیلم »بی مــادر« طی ۱۰ روز گذشــته در 
بالغ بــر ۲۴۰۰ ســانس روی پــرده رفته و 

میزبان بیش از ۳۷ هزار مخاطب بوده است.
مجموع فروش فیلم در حــال حاضر در مرز 
یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان قرار دارد و 
با توجه به ظرفیت های فیلم، می توان انتظار 
داشــت که فــروش آن در روزهــای آینده 

همچنان سیر صعودی داشته باشد.

آخرین تولد؛ امید به شاکردوست
 و دیگران

الناز شاکردوســت یکی از بازیگرانی است 
که در سال گذشــته ۲ فیلم موفق »ابلق« و 
»تی تی« را در ترکیب اکران سینمای ایران 
داشــت و توانســت نام خود را در فهرست 
بازیگرانی قرار دهد که بــا فیلم های جدی 
هم می تواننــد مخاطبان را به ســالن های 

سینما بکشانند.
فیلم ســینمایی »آخرین تولد« حالا اولین 
فیلم ایــن بازیگر در ترکیب اکران امســال 
سینمای ایران اســت که تا به اینجا عملکرد 

قابل دفاعی داشته است.
ایــن فیلم را نویــد محمــودی کارگردانی 
کــرده اســت و تهیه کنندگــی آن را هم 
جمشــید محمودی برعهده دارد؛ برادرانی 

که طی یک سال گذشــته به واسطه تهیه و 
کارگردانی مجموعه »پوســت شــیر« در 
شــبکه خانگی عملکرد بســیار موفقی در 

جذب مخاطبان از خود به ثبت رساندند.
فیلم »آخرین تولد« که پیش تر »ســقوط 
کابل« نام داشــت، تازه ترین فیلم برادران 
محمودی اســت کــه مانند بخــش قابل 
توجهی از فیلم های قبلی شــان نیم نگاهی 
به وضعیت مهاجــران افغانســتانی دارد و 
الناز شاکردوست هم در آن ایفاگر نقش یک 

دختر افغان است.
این فیلم در ۱۰ روز گذشــته ۱۲۰۰ سانس 
نمایش در اختیار داشته که در این ظرفیت، 
میزبان ۲۴ هزار مخاطب بوده است. مجموع 
فروش فیلم در گیشــه از مــرز یک میلیارد 
تومان فراتــر رفته و بــا توجه بــه ترکیب 
بازیگران بعید اســت روند اســتقبال از آن 

متوقف شود.

دست انداز؛ زنجیره ناکامی قطع نشد!
کمال تبریزی این بار هم نتوانســت زنجیره 
ناکامی هــای خــود را قطــع کنــد! فیلم 
»دســت انداز« تازه ترین فیلم این فیلمساز 
کهنه کار است که با وجود حال و هوای طنز، 
یکی از ضعیف ترین عملکردها را در ترکیب 
۶ فیلم تازه اکران شــده در سینماها داشته 

است.
تبریزی که کارگردانــی فیلم های کمدی 
پرمخاطب و خاطره ســازی چون »لیلی با 
من است« و »مارمولک« را در کارنامه خود 
دارد، در تازه تریــن فیلم خود بــا بازیگرانی 
همچون رضا کیانیــان، رؤیــا تیموریان و 
هدی زین العابدین همکاری داشته اما این 
ویترین متنوع هم نتوانسته است کمکی به 

جذب مخاطب برای این فیلم کند.
فیلم حال و هوایی فانتزی هم دارد و داستان 
دختر نویســنده ای را روایــت می کند که 
با شــخصیت های خیالی آثــارش ارتباط 
می گیــرد و از این منظر می تــوان فیلم را با 
تجربه ای همچون »طعم شیرین خیال« در 

کارنامه تبریزی قیاس کرد.
فیلم تازه کمال تبریزی طی ۱۰ روز گذشته 

تنها ۸۰۵ سانس اکران در اختیار داشته که 
در این ســانس ها ۸ هزار و ۳۰۰ مخاطب به 
تماشــای فیلمش نشســته اند اما مجموع 
فــروش آن در مــرز ۴۰۷ میلیــون تومان 

متوقف شده است!

ستون 14؛ وحشت در گیشه
فیلم سینمایی »ستون ۱۴« اولین ساخته 
ســینمایی کارگردانش یعنی امیرحسین 
همتی است که با نظر ســازمان سینمایی، 
پروانه نمایش آن با رده بندی سنی بالای ۱۵ 

سال صادر شده است.
برخلاف روال مرســوم در سینمای جهان، 
فیلم های ژانر وحشت در ســینمای ایران، 
شــانس بالایی برای عرض اندام در گیشــه 
ندارند، به خصوص اگر امضای فیلمســازی 
گم نام هم پای آن باشد. حضور میترا حجار 
و روزبه حصاری به عنــوان بازیگران اصلی 
هم طبیعتاً ویترین جذابــی برای تضمین 
عملکــرد یک فیلم در گیشــه محســوب 

نمی شود.
فیلم »ستون ۱۴« در ۱۰ روز گذشته ۳۵۰ 
سانس نمایش در اختیار داشــته و میزبان 
۴۳۰۰ مخاطب بوده است. عایدی فیلم در 
گیشــه تا به اینجا تنها ۲۰۸ میلیون تومان 
بوده که رقم چنــدان دندان گیــری برای 

چنین فیلمی محسوب نمی شود.

میان صخره ها؛ شریف اما مهجور
 در اکران

فیلــم ســینمایی »میــان صخره هــا« به 
کارگردانــی مختار عبدالهــی از آن جنس 
فیلم هایی اســت که احتمالاً بــرای آن ها 
که به تماشایش می نشــینند، آرام بخش و 
دوست داشتنی اســت اما فاقد حداقل های 
لازم برای عــرض اندام در میــدان رقابت با 
دیگر فیلم ها در زمینه جذب مخاطب است.

این فیلــم که اولین ســاخته ســینمایی 
مختار عبدالهی اســت و پیش تــر هم در 
جشــنواره فیلم های کودکان و نوجوانان 
ایــران و هم در چنــد رویــداد بین المللی 
حضوری پرتوفیق داشــته و به طور خاص 
بــازی بازیگــران نوجوانش مــورد توجه 
قرار گرفته است، در شــرایطی روانه پرده 
سینماها شده اســت که به دلیل نداشتن 
بازیگر چهره و کارگردان مطرح، ســهمی 
حداقلی از سانس بندی سینماها را به خود 

اختصاص داده است.
»میان صخره هــا« هر چنــد به عنوان یک 
فیلم دارای ســرگروه در ترکیب فیلم های 
اکران قــرار گرفته اما طی ۱۰ روز گذشــته 
تنها ۵۰ سانس نمایش در اختیار داشته که 
غالب این سانس ها هم در زمان های مرده به 

آن اختصاص پیدا کرده است.
در این شــرایط فیلم تنهــا ۲۱۶ مخاطب 
داشته و مجموع فروش آن به سختی از مرز 

۱۰ میلیون تومان فراتر رفته است!
این فیلم که از محصولات مرکز گســترش 
ســینمای مســتند و تجربــی محســوب 
می شــود، بدون بهره مندی از ظرفیت های 
تبلیغاتی، یکــی از مهمترین قربانیان فصل 

جدید اکران سینماها به حساب می آید.

نگاهی به سینمای معاصر فرانسه در مجموعه »صحنه آبی«

وم و فیلشاه ساخته می شوند؟ نسخه دوم شاهزاده ر
خریــدار  تهیه کننــده انیمیشــن های 
ســینمایی »شــاهزاده روم« و »فیلشــاه« 
درباره خبر اقتبــاس از این آثار برای نگارش 
رمان و نحــوه اقتباس بیان کــرد: اقتباس 
عموما با حفــظ پی رنگ اصلــی قصه انجام 
می شــود، که ما هم بر همین اســاس، متن 
رمان هــا را اقتباس خواهیم کــرد و به هیچ 
وجه قرار نیســت که کتابی چــاپ کنیم که 
عین دیالوگ ها یا عین متن فیلم نامه در آن 
وجود داشته باشد.حامد جعفری با اشاره به 
این که فیلم های انیمیشــن »شاهزاده روم« 
و »فیلشــاه« همچنان مخاطب دارندیادآور 
شد: خاطرم هست در همان سال های اکران 
شــاهزاده روم، ما توانســتیم چند نمایش 
محــدود بــرای آن، در برخــی ایالت های 
آمریکا تدارک ببینیم و حدودا یکســال بعد 
از آن نمایش ها یک خانم آمریکایی به من در 
صفحه اینستاگرامم پیام داد که دوست دارد 
به جهــت علاقمندی دخترش بــه کاراکتر 

اصلی فیلم شــاهزاده روم، اتاق دخترش در 
خانه جدیدشان را با کاراکترهای انیمیشن 
شــاهزاده روم تزیین کند او توضیح داده بود 
که خودش و خانواده اش چقدر کاراکترهای 
شــاهزاده روم را دوســت دارند، اما متریال 
آن را پیــدا نمی کنــد و می خواســتند هر 
هزینــه ای لازم اســت بپردازند تــا بتوانند 
فایل با کیفیتی از کارکترها داشــته باشند.
وی اضافه کرد: هنوز هم که هنوز اســت ما 
مراجعــات متعددی مثل ایــن خانم داریم 
که انیمیشن های شــاهزاده روم و فیلشاه را 
به طریقــی دیده اند و به قــول معروف انگار 
طعم آن زیر دندانشــان مانده، لذا همچنان 
به این آثار علاقه دارند. در این میان هنرپویا 
به عنوان یک کمپانی، وظیفه و دغدغه دارد 
تا بتواند ارتباط با این بخش از مخاطبان خود 
را حفظ کند.جعفری تصریح کرد: بر همین 
اســاس و با توجه به اینکه یکــی از راه های 
تعمیق و حفظ و استمرار ارتباط با مخاطب، 

توسعه محصولات مرتبط با این فیلم هاست، 
ما نیز بنا داریم تا قدم به قدم، این مســیر را 
مطابق الگوهای موفق بین المللی طی کنیم 
و حتی به ساخت قســمت  دوم برای این آثار 
انیمیشنی یا سریال آن ها هم فکر می کنیم 
و برایشان برنامه داریم.وی درباره نویسنده 
این آثار و فرایند انتخاب نویسنده نیز مطرح 
کرد: چنــدی پیش فراخوانی داشــتیم در 

کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان و 
در خلال آن گپ و گفت هایی با نویسندگان 
و تصویرگران کتاب های کودکان و نوجوانان 
انجام دادیــم و نهایتا هم قرار شــد آثاری 
مرتبط با انیمیشن سینمایی »بچه زرنگ« 
که در راه اکران اســت به نگارش در بیایند، 
هم زمان با این اتفاق گفتگوهایی هم درباره  
آثاری مثل شــاهزاده روم و فیل شــاه انجام 
دادیم و چند تن از نویســندگان به نگارش 
رمان این آثار علاقه نشــان دادند.جعفری 
اضافــه کرد: ما بــا کمک کانون بــا فعالین 
عرصه کتــاب کــودک و نوجــوان ارتباط 
گرفتیم و مذاکره هایی در حال انجام اســت 
و طبیعتاً برای هر اثر نهایتا با یک نویســنده 
توافق خواهد شــد، اما از آن جایی که هنوز 
بــا هیچ یک از این نویســندگان بــه توافق 
قطعی نرســیده ایم هنــوز اجــازه نداریم 
اســامی نویســندگان را اعلام کنیم.تهیه 
کننده »بچه زرنگ« دربــاره اهمیت توجه 

به مقوله مرچندایز )زنجیره ارزش( نســبت 
به محصولات هنــری عنوان کــرد: تقریباً 
همه صاحبــان آثار انیمیشــنی در جهان، 
که موفقیتی در گیشــه کســب کرده اند، 
یک زنجیــره ارزش برای اثرشــان به وجود 
آورده اند، این زنجیره که در دنیا تحت عنوان 
چرخه  قهرمان ســازی برای مخاطب به آن 
پرداخته می شــود، همزمان با ساخت یک 
اثر مورد توجه قرار میگیــرد تا با بهره گیری 
از کاراکترها و قهرمان هــای آن اثر، کتاب، 
رمان، نوشت افزار، پوشاک، اسباب بازی ها 
و ده ها محصول دیگر ساخته شود و به نوعی 
به استمرار و تعمیق ارتباط قهرمان فیلم به 
مخاطبان بیانجامد، ما نیز در گروه هنرپویا 
به عنوان یک کمپانی فیلمسازی، بنا داریم 
تا اگر این مســیر در مورد دو اثر یادشــده با 
موفقیت همراه شد، در گام بعدی سریال یا 
قسمت دوم فیلم های شاهزاده روم و فیلشاه 

را دستور کار قرار دهیم.

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

شناسه آگهی:1550509
برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک 
شهرستان سنندج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان ذیل تایید 
گردیده لذا بدین وســیله مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز جهت اطلاع عموم آگهی می  گردد در صورتی  که اشــخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تا مدت دو ماه اعتراض خود را به  این اداره تسلیم نمایند 
و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ تحویل 
اداره ثبت نمایند بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض ســند مالکیت 
طبق مقررات صادر خواهد شــد صدور سند مالکیت مانع مراجع 

متضرر به دادگاه نیست صادره سنندج
۱- ششــدانگ یک قطعه باغ بنام محمد باقر زمانی دادانه فرزند 
توفیق صادره ســنندج تحت پلاک ۴۸۳ فرعی از ۴۹ اصلی بخش 
۱۰ منطقه ۲ سنندج  به مساحت ششدانگ ۲۵۸۷/۰۷ متر مربع 
جزء نســق  زارعانه به شماره  ۱۵۶۴۷ مورخه  ۱۳۴۵/۲/۱۰بنام 

توفیق زمانی دادانه به آدرس سنندج روستای دادانه 
م الف ۱۸۲۱

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۵/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۲/۶/۱۳

احمدیان رئیس ثبت اسناد منطقه ۲ سنندج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
شناسه آگهی 1547498

برابــر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۹۰۶۸۰۰۱۸۳۸ مــورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۴ 
پرونده کلاســه ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۹۰۶۸۰۰۰۵۲۴ هیــات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملــک منطقه دو قزوین تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی مالکیت آقای مجید شــهیدی صادقی به شناسنامه شماره ۱۳۲۱ کد 
ملــی ۰۰۳۹۲۱۲۷۰۱ صادره از تهران فرزند محمد علی در ششــدانگ یک 
قطعه زمین کشاورزی با کاربری زراعی – باغی از قطعه ۱۵ تفکیکی پلاک ۲۲۶ 
فرعی از ۳۰ اصلی به مســاحت ۳۴۹۷/۲۵ متر مربع پلاک شماره ۳۰ اصلی 
واقــع در قزوین بخش ۵ حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین انتقالی از ســند 
رسمی مشاعی به شماره ۱۹۳۶۵ مورخ ۱۳۹۸/۷/۳۰ دفترخانه اسناد رسمی 
۱۲۴ قزوین از سید حسن آصفی و سند شماره ۳۹۰۷ مورخ ۱۳۹۶/۰۶/۲۳ 
دفترخانه اســناد رسمی ۱۲۴ قزوین از عبداله حیدری و سند شماره ۳۹۰۸ 
مورخ ۱۳۹۶/۰۶/۲۳ دفترخانه اسناد رسمی ۱۲۴ قزوین از موقوفه متصرفی 
میرزا احمد عمو پزشکیان تایید و  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
 مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۵/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۶/۱۳

فرح معینی – رئیس ثبت اسناد و املاک  

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
شناسه آگهی 1549660

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۹۰۶۸۰۰۱۸۵۰مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۴ 
پرونــده کلاســه ۱۴۰۲۱۱۴۴۰۹۰۶۸۰۰۰۰۹۵ هیــات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مســتقر در واحــد ثبتی حوزه ثبــت ملک منطقــه دو قزوین 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضــی مالکیت آقای محمد جواد انصاری 
بــه شناســنامه شــماره ۴۳۱۱۲۸۸۲۵۵ کد ملــی ۴۳۱۱۲۸۸۲۵۵ 
صــادره از قزوین فرزند حمیدرضا در ششــدانگ یــک قطعه باغ به 
مساحت ۸۱۲ متر مربع پلاک شــماره ۳۱ اصلی واقع در قزوین بخش 
۵ حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین انتقالی برابر ســند رسمی مشاعی 
به شماره ســند ۴۱۳۸۷ مورخ ۱۴۰۰/۵/۲۴ دفترخانه اسناد رسمی 
۱۴ قزوین از خانم طلا بابائی تائید و محرز گردیده اســت.لذا به منظور 
اطــلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در 
صورتی که اشخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و 
 عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۵/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۶/۱۳

فرح معینی – رئیس ثبت اسناد و املاک  

آگهی مفقودی
۱۳۹۵رنــگ  PARSTU۵مــدل  پــژو  ســواری  ســبز  بــرگ 
ســفید روغنــی بــه شــماره موتــور۱۶۴B۰۱۱۷۶۹۸ وشاســی
NAAN۱۱FE۸GH۷۴۰۹۱۴ وشهربانی ایران ۵۴_۵۸۲ق۴۷به 

نام اسماعیل همتی مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد.
یزد
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میدان

 دبیر فدراســیون ســوارکاری با اشــاره به مشکلات 
اســتفاده از اســب های داخلی در هانگژو گفت: چین 
پروتکل های خاصی را برای مســائلی مثل ســلامت 
اسب تعیین کرده که پروســه زمان بری است و مجبور 
شدیم اسب هایی را از خارج کشــور انتخاب کنیم که 
تحت مالکیت ورزشــکاران خودمان هســتند و هنوز 
وارد ایران نشــده اند.مصطفی دهدشــتی در خصوص 
حضور تیم ملی سوارکاری در بازی های آسیایی اظهار 
داشت: قرار بود که با اســب هایی که داخل ایران داریم 
در این مســابقات شرکت کنیم اما کشــور چین برای 
این رقابت ها پروتکل های خاصی را برای مسائلی مثل 
سلامت اســب تعیین کرده که پروسه زمان بری است 
و ما نیز به علت کمبود وقت مجبور شــدیم اسب هایی 
را از خارج کشــور انتخــاب کنیم که تحــت مالکیت 

ورزشــکاران خودمان هســتند و هنوز وارد 
ایران نشده اند. در حال حاضر هم سوارکاران 
مــا در اردوی خارجــی و درحــال تمرین با 

اسب های خودشان هستند.
وی با اشاره به تعداد ورزشکاران ایرانی حاضر 
در بازی های آســیایی عنوان کرد: فراخوان 
دادیم و پس از بررســی داوطلب ها پنج نفر 

را منتخب کردیم. از بین نفرات انتخاب شــده یک نفر 
دیگر نیز پس از بررســی تمرینات و ســابقه مسابقات 
حذف شــد و چهار نفر دیگر را برای اردوی تمرینی به 
کشور هلند اعزام کردیم. مسابقاتی برای حفظ انسجام 
و آمادگی سوارکارها داشــتیم و تا برگزاری بازی های 
آسیایی ۲ مسابقه دیگر نیز در برنامه داریم. ما فقط در 
رشته پرش شرکت می کنیم و هر ۴ ســوارکار اعزامی 

هم متخصــص این رشــته هســتند.دبیر 
فدراســیون ســوارکاری پیش بینی خود از 
نتایج تیم ملی در بازی های آســیایی گفت: 
داوری مســابقات تا حدی تغییــر کرده و در 
قوانین جدیــد دیگر خطاهای ســوارکاران 
برای راند بعدی حذف می شــود و شــانس 
صعود همه ورزشــکاران بالاتر رفته اســت؛ 
با این حســاب امیدواریم تیم ایران بتواند بین ۵ کشور 
برتر قرار گیرد. حال و روز اسب ها در روز مسابقه خیلی 
مهم است و بدنســازی آن ها، روند بسیار سختی دارد و 
زمان زیادی هم می برد. روز مســابقه خیلی مهم است 
که در کنار روحیه ســوارکار، حال اســب نیز رو به راه 
باشد و بتواند مســابقه را به خوبی پشت سر بگذارد.وی 
یادآور شد: از روز اول سعی کردیم برنامه محور باشیم و 

تمام مسابقات و رویدادهای موجود در برنامه را عملی 
کنیم. متاســفانه به علت گرمای شدید هوا یک رویداد 
را نتوانستیم برگزار کنیم زیرا کیفیت مسابقات پایین 
می آمد. در کل شــاید یک قدم از برنامه مسابقات عقب 
باشیم اما برنامه های آموزشی را به صورت کامل انجام 
دادیم. تمرکز مسابقات در نقاط خاص را از بین بردیم و 
در خیلی استان ها و باشگاه مسابقاتی برگزار شد که این 
مسئله بسیار مورد تشویق و خوشــحالی باشگاه دارها 
و خانواده ســوارکاری شد.دهدشــتی دربــاره بخش 
همگانی سوارکاری خاطرنشــان کرد: این رشته یک 
ورزش بومی و دینی در ایران اســت و بــه همین دلیل 
توقع ما از تمام رســانه ها، مخصوصا رسانه ملی بسیار 
بالا است تا در بخش همگانی نیز بتوانیم نمود بیشتری 

داشته باشیم. 

 کوبل داوری ایران مســابقات هندبال انتخابی المپیک 
در قاره آســیا را ســوت می زنند.امیر و احمد قیصریان 
کوبل داوری بین المللی هندبال کشورمان در مسابقات 
هندبال بانــوان انتخابی المپیک پاریــس حضور دارند 

و تاکنون بازی قزاقســتان – چین را قضــاوت کرده اند.
مسابقات انتخابی هندبال المپیک پاریس بانوان آسیا از 
۲۶ مرداد تا یکم شهریور جاری به میزبانی ژاپن در حال 
برگزاری اســت. ۵ تیم در این دوره از مسابقات شرکت 

کرده اند و تنها یک تیم جواز حضور در المپیک را کسب 
می کند.همچنین کوبل داوری قیصریان قرار اســت در 
مســابقات انتخابی المپیک مردان آسیا که از ۲۶ مهر تا 
۶ آبان ماه ســال جاری به میزبانی قطر برگزار می شود، 

ســوت بزنند.در جریان برگــزاری رقابت های قهرمانی 
بانوان آســیا به میزبانی کره جنوبی در ســال گذشته، 
احمد و امیر قیصریان با حضــور در دوره GRTP موفق 

به ارتقا به درجه داوری بین المللی و اخذ بج IHF شدند.

سوارکاری

سپهر ستاری  فصل جدید برای استقلال 
با کسب ۶ امتیاز آغاز شد.

 اســتقلال برخلاف انتظار لیگ بیســت و 
سوم را عالی شــروع کرد و با کسب دو برد 
در کنار ســپاهان و پرســپولیس در صدر 
جدول قرار گرفت. شــاگردان جواد نکونام 
در شــرایطی یکی از بهترین شــروع های 
تاریخ اســتقلال در لیگ برتــر را رقم زدند 
که شرایط داخلی این باشــگاه اصلا شبیه 

به این نتایج نیست.

دو برد روحیه بخش در آستانه
 بازی بزرگ

استقلال در سال های اخیر عادت کرده بود 
کــه در هفته های ابتدایی فصــل امتیازات 
را از دســت بدهد ولی حداقــل در دو هفته 
ابتدایی در لیگ بیست و سوم این اتفاق رخ 
نداده و شــاگردان جواد نکونام شروع خوبی 
داشــته اند. البته دیدار اســتقلال با ملوان 
ممکن بود گره بخورد ولی حسین حسینی 
با پنالتــی کــه در دقایق ابتدایــی گرفت 
تیمش را در بــازی نگه داشــت و در ادامه 
محمدحســین مرادمند روی ارسال مهدی 
مهدی پــور گل برتــری را به ثمر رســاند. 
اســتقلال با این شروع نشــان داد علی رغم 
تمام اتفاقات و حواشــی اخیر در این فصل 

هم می تواند مدعی باشد.
شــاید از نگاه خیلی ها دلیل شــروع موفق 
اســتقلال قرعه آســان این تیم باشد ولی 
نباید فرامــوش کرد که نفــت آبادان فصل 
قبل در آزادی تیم ســاپینتو را متوقف کرده 
بود. اســتقلال همچنین ســال گذشته در 
هفته هــای ابتدایی مقابــل تیم هایی چون 
نفت مسجدسلیمان و پیکان امتیاز از دست 

داد و این موضوع ارزش دو برد ابتدای فصل 
را دوچندان می کند. از طرفی اســتقلال در 
چند ماه اخیر با اتفاقات مختلفی دســت و 
پنجه نرم کرده و این دو پیروزی در آســتانه 
بازی بزرگ هفته سوم مقابل سپاهان بسیار 

حیاتی بود.

از خریدهای جدید رونمایی نشد!
جــواد نکونــام در دو بــازی ابتدایی فصل 
کمترین استفاده را از خریدهای جدید خود 
داشت و مجبور بود از نفرات قدیمی تیمش 
استفاده کند. آرمین سهرابیان پس از بازی 
با نفت آبادان مصدوم شــد و دیدار با ملوان 
را از دست داد. در خصوص او گفته  می شود 

احتمالا تا دربی هفته پنجم غایب باشد و از 
بازی با پرســپولیس به ترکیب پرسپولیس 

برگردد. 
مهرداد محمدی، دیگر خرید مهم استقلال 
هم به دلیــل مصدومیت هنــوز به آمادگی 
صد درصدی نرسیده و در دو هفته ابتدایی 
دقایق کمی را به عنــوان بازیکن تعویضی 
آغاز کرده اســت. ایمان سلیمی نیز در بازی 
با ملــوان دقایق کمی بازی کرد و شــاید در 
اصفهان اولین حضور ثابت خــود را تجربه 

کند.
دیگر خریدهای اســتقلال مثل آریا برزگر، 
محمدرضا خالدآبادی و سامان تورانیان هم 
به دلیل مشــکلات مربوط به پر شدن سقف 

بودجه هنوز اجازه بازی ندارند.
در بازی با ملوان هر یــازده بازیکن ترکیب 
اصلی اســتقلال نفرات فصل گذشته بودند 
و حتی نکونام با توجه بــه کمبود مهره های 
هجومی مجبور شــد از جعفر ســلمانی در 
پســت وینگر چپ اســتفاده کند. در واقع 
اســتقلال تنها تیمی بود که هفتــه دوم را 
بدون حتی یک بازیکن جدیــد آغاز کرد و 
صد درصد ترکیبش شامل بازیکنان قدیمی 

بود.

 تیمی که بیرون از زمین نشانی
 از مدعی ندارد

اســتقلال گرچه فصل را با دو برد آغاز کرده 

ولی بیرون از زمین اصلا شــمایل یک تیم 
مدعی قهرمانــی را ندارد. مشــکلات مالی 
استقلال علی رغم تغییرات مدیریتی هنوز 
حل نشده و این باشگاه به دلیل هزینه های 
نجومــی در فصل گذشــته و مشــکلات 
درآمدزایی شرایط بســیار بدی دارد. حتی 
مدیران فعلی استقلال نیز با تاکید چندین و 
چندباره به ورشکسته شدن باشگاه رفتاری 
بروز دادند که اسپانســرها به سمت شــان 

نیایند!
بازیکنان استقلال هنوز بابت قرارداد فصل 
گذشته خود طلبکار هستند و پیش از شروع 
لیگ هم دســت به اعتصاب زدند. از طرفی 
مشــکلات مالی و پر شدن ســقف بودجه 
باعث شده آبی ها در نقل و انتقالات هم اصلا 
موفق ظاهر نشــوند. موضوعــی که صدای 
جواد نکونام را هــم درآورده و او بارها بابت 
عدم خرید نفرات مورد نظــرش از مدیران 
اســتقلال انتقاد کرده اســت. این در حالی 
است که رقبای استقلال در نقل و انتقالات 
شرایط متفاوتی را سپری کردند. سپاهان و 
تراکتور بازیکنان زیادی به خدمت گرفتند 
و چند بازیکن مــورد نظر اســتقلال را هم 
هایجک کردند تا با ترکیبی پرســتاره وارد 

لیگ شوند.
پرســپولیس هم گرچه مثل سال گذشته 
فعال نبوده ولی سه خرید خوب داشته و قرار 
است به زودی یاسین ســلمانی، یکی دیگر 
از گزینه های اســتقلال را خدمــت بگیرد. 
سرخپوشان احتمالا تا پایان نقل و انتقالات 
از مهاجم خارجی خود هم رونمایی خواهند 
کرد. موضوعی که نشان می دهد استقلال تا 
چه انــدازه از رقبای خود عقب اســت و کار 

سختی برای رقابت با دیگر مدعیان دارد.

در بازی های آسیایی از اسب های خارجی استفاده می کنیم

 قضاوت داوران هندبال ایران در انتخابی المپیک

با صدور اطلاعیه ای صورت گرفت

واکنش باشگاه استقلال به اظهارات مدیرعامل باشگاه پرسپولیس
خریدار  در پی مصاحبــه رضا درویش که 
اشــاره های نادرستی به باشــگاه استقلال 
داشت، باشــگاه آبی تهران بیانیه ای صادر 

کرد.
 در بیانیه باشگاه استقلال آمده است؛

رضا درویــش، مدیرعامل محترم باشــگاه 
پرســپولیس که طی روزهای اخیر از سوی 
بازیکنان این تیم بــرای پرداخت مطالبات 
معوقه شان تحت فشــار قرار گرفته است، 
برای خــروج از ایــن فشــار، در مصاحبه 
ای طولانــی حمله هــای پراکنــده ای به 
باشگاه اســتقلال داشــته و این تفکر غلط 
را به هواداران فوتبال و طرفــداران دو تیم 
القا کرده که باشــگاه اســتقلال بیشــتر از 
پرســپولیس مورد حمایت دولــت، وزارت 
ورزش، ســازمان خصوصی ســازی و سایر 

نهادها واقع شده است.
اگر هر نهاد دولتی طی یک ســال گذشته، 
مبلغی به استقلال چه در قالب بخشش و چه 
در قالب اسپانسر کمک کرده، عاجزانه تقاضا 
می شود لیســت این کمک ها را با جزییات 
برای آگاهی افکار عمومی منتشــر کند و در 
ازای هر هزار تومانی که به اســتقلال داده، 
دو هزار تومان هم به باشــگاه پرســپولیس 
بپردازد. باشگاه استقلال در سال گذشته از 
هیچ یک از منابع دولتی بهره مند نشده و اگر 
در این سال ها هر آنچه در قالب درآمدزایی 
به دســت آورده، میزان و منابــع آن کاملا 

شفاف و روشن است.
صد البته آنچه مدیرعامل محترم باشــگاه 
پرســپولیس درباره حق پخش تلویزیونی، 
تبلیغــات محیطی، هزینه ســنگین اجاره 
بهای ورزشــگاه، نبــرد نابرابر بــا تیم های 

صنعتی گفته، به حق و منطقی اســت و درد 
مشترک اســتقلال و پرسپولیس محسوب 
می شود و ما نیز تمام این دغدغه ها را داریم 
اما متاسفانه جناب درویش درباره استقلال 
بی انصافــی کــرده و برای کاهش فشــار 
بازیکنان پرسپولیس، به شــیوه نادرستی 
تلاش داشته باشگاه استقلال را هدف حمله 

و هجمه قرار بدهد.
ایــن در حالی اســت کــه اگــر بازیکنان 
پرســپولیس امــروز معترض بــه دریافت 
نکردن بخشــی از آپشــن های قــرارداد 
خود هســتند، آنها دســت کم مبالغ پایه 
قراردادهای خود را تمــام و کمال دریافت 
کرده اند اما بازیکنان باشــرافت استقلال به 
دلیل مشکلات مالی، هنوز مبلغ پایه قرارداد 
سال گذشــته خود را هم نگرفته اند و با این 
وجود دو هفته متوالی از جان مایه گذاشتند 
و با شرافت، نجابت و غیرت برای سربلندی 

هواداران استقلال جنگیده اند.
جنــاب درویش که امروز بــرای برون رفت 
از بحران مالی پرســپولیس، اســتقلال را 
به دریافت کمــک های دولتــی متهم می 
کند، حتما به خاطر دارند ســال گذشــته 
وقتی دولــت دســتور داد دو اپراتور دولتی 
در راستای مســئولیت های اجتماعی خود 
از استقلال و پرســپولیس در قالب اسپانسر 
حمایت نمایند، پرسپولیس این کمک را به 
صورت کامل دریافت کرد اما استقلال هنوز 
ریالی از این کمک را دریافــت نکرده که به 
همین بهانه از مدیریــت محترم همراه اول 
که همیشه حامی ورزش و ورزشکاران بوده 
تقاضا می شود دســتور پرداخت مطالبات 
باشگاه اســتقلال را صادر فرماید تا باشگاه 

به تعهدات ســال گذشــته خــود در قبال 
بازیکنان و مربیان عمل کند.

اســتقلال و پرســپولیس به عنوان سرمایه 
هــای اجتماعی کشــور برای اســتفاده از 
تمامی ظرفیت های درآمدزایی فوتبال باید 
کنار هم باشــند نه روبروی هم چرا که این 
رویارویی قطعا به ضرر هر دو باشــگاه تمام 
می شــود. در این دوران که باشــگاه های 
خصولتی )صنعتــی( به راحتــی از بودجه 
دولتی به میزان دلخواه اســتفاده می کنند 
و به هیچ نهاد و ارگانی هم پاسخگو نیستند 
و استقلال و پرســپولیس با این که برچسب 
دولتی دارند، با این همه هوادار و ســرمایه 
اجتماعی، حق اســتفاده از بودجه دولتی را 
ندارند و مجبورند به شیوه خصوصی درآمد 
زایی کنند، روا نیســت مدیرعامل محترم 
پرسپولیس رقابت داخل میدان دو تیم را به 

جنگ بیرونی تبدیل کند.
اســتقلال به عنوان ســردمدار شــفافیت 
و تبعیــت از قانون، به گواه ســازمان لیگ و 
فدراســیون فوتبال ســقف بودجه را تمام 
و کمال رعایــت کرده و این کــه امروز کنار 
باشــگاه هایی قرار بگیرد که قــرارداد ۵۰ 
میلیارد تومانی را ۱۵ میلیارد در ســازمان 
لیگ ثبت کرده اند، هیچ تعبیری غیر از بی 
انصافی ندارد. همین امروز هنوز دو مربی و 
سه بازیکن استقلال به واسطه رعایت دقیق 
قانون موفق بــه ثبت قــرارداد و اخذ مجوز 
نشده اند و باشــگاه دنبال راهکاری قانونی 

برای اضافه کردن آنها به لیست خود است.
در چنیــن شــرایطی کــه اســتقلال و 
پرسپولیس کنار یکدیگر باید دنبال تامین 
منابع مالــی و احقاق حقوق از دســت رفته 

خود باشــند، انصــاف نیســت مدیرعامل 
محترم باشــگاه پرســپولیس به صراحت 
بگوید باشــگاه اســتقلال مانع عقد قرارداد 
ایرانسل با باشــگاه پرســپولیس شده، در 
صورتی که داستان کاملا متفاوت از آن است 
که جناب درویش در مصاحبــه خود بیان 

داشته اند.
جــا دارد از مدیریت محترم ایرانســل که 
نگاهی فرا رنگی دارد و می خواهد همزمان 
حامی هر دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
باشــد، قدردانــی کنیــم ولــی باشــگاه 
پرســپولیس اصرار دارد شــرکت ایرانسل 
حامی انحصاری پرســپولیس شــود و حق 
حمایت از باشگاه استقلال را نداشته باشد. از 
مدیرعامل محترم پرسپولیس می خواهیم 
رقابت دو باشــگاه را در زمین مسابقه دنبال 
کند و اجازه بدهد خارج از میدان رقابت، دو 
باشگاه دوشادوش هم برای احقاق حقوق از 

دست رفته خود تلاش کنند.
باشگاه اســتقلال یک بار دیگر از مدیرعامل 
پرســپولیس تقاضا دارد راه بــرون رفت از 
بحران مالی فعلی را در فرار رو به جلو و حمله 
به استقلال نبیند. قطعا ایشان بهتر از ما می 
داند نه سازمان خصوصی سازی و نه وزارت 
ورزش ریالی به اســتقلال پرداخت نکرده 
اند و اســتقلال از منابع دولتــی هیچ گونه 
دریافتی نداشته که ایشــان دنبال کمتر و 

بیشترش برای پرسپولیس باشد.
امیدواریم مشکلات هر دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس در ســایه تدبیر و نه در جاده 
حواشــی و حمله غیر منصفانــه به رقیب، 
برطرف شود و دو باشــگاه به عنوان سرمایه 
هــای اجتماعــی بتوانند حقوق از دســت 
رفته این دو باشــگاه بزرگ را مطالبه کنند 
تا پاســخگوی محبــت هــواداران فهیم و 

متعصب خود باشند.

 نمایندگان ایران فینالیست تور جهانی 
تنیس شدند

رقابت های تور جهانــی تنیس با صعود ســه نماینده ایــران به فینال 
انفرادی بخش پسران و دختران پیگیری شد.

به نقل از روابط عمومی فدراسیون تنیس، مرحله نیمه نهایی تور جهانی 
تنیس در زمین های تنیس آزادی تهران برگزار و بــا انجام  دیدارهای 

مرحله نیمه نهایی تکلیف نفرات راه یافته به دیدار پایانی مشخص شد.
در بخش انفرادی پســران، امیر علی قوام با نتیجــه ۲-۶ و ۴-۶ مقابل 
نماینده ترکیه پیروز شد و به فینال راه یافت. در دیگر دیدار این مرحله 

دیگر تنیسور ترکیه با پیروزی مقابل نماینده روسیه فینالیست شد.
.در بخش انفرادی دختــران نیز ماندگار فرزامی بــا نتیجه ۲-۶ و ۶-۰ 
مقابل هانا شعبان پور به برتری دست یافت و به فینال این دوره از رقابت 
ها صعود کرد و در دومین دیدار این مرحله یاســمن یزدانی با نتیجه ۲ 
بر یک از ســد اولگا دانیاوا از قبرس به پیروزی رسید تا فینال این بخش 

مقابل ۲ نماینده از ایران برگزار شود.
در بخش دونفره پسران تیم ترکیه در جایگاه نخست ایستاد و در بخش 
دونفره دختران نیز زوج  روسیه با برتری مقابل ماندگار فرزامی از ایران و 

سیمای از ترکیه قهرمانی این بخش را از آن خود کردند.
این مســابقات از ۲۱ مرداد ماه در زمین های تنیس آزادی تهران آغاز و 

امروز با انجام دیدار فینال و انجام مراسم قرعه کشی به پایان می رسد.
سرداوری این مسابقات بر عهده ســینا ابراهیمیان سرداور نشان سفید 

کشورمان است و امیر مهذب نیا مدیریت مسابقات را بر عهده دارد.

کلهر: 
در ۲ دیدار گذشته چیزی از مهاجمان 

پرسپولیس ندیدیم
 پیشکســوت تیم فوتبال پرســپولیس، گفت: در ۲ بــازی از لیگ برتر 
چیزی از مهاجمــان این تیم ندیدیــم. وقتی به یــک بازیکن فرصت 
می دهند بایــد بهترین عملکرد خودش را نشــان دهد. البته شــهاب 

زاهدی با محیط تیم آشنا است و با کلی تجربه از اروپا آمده است.
محمود کلهر، درباره پیروزی این تیم در هفتــه لیگ برتر برابر تراکتور 
تبریز، اظهار داشت: ســه تیم مدعی همیشه برای قهرمانی می جنگند. 
اما پرســپولیس برای تکرار قهرمانی می جنگد و خدا را شــکر همیشه 
موفق بوده اســت. در این بازی کادر فنی اقتدار خودش را نشــان داد. 
متاســفانه کریم باقری در کادر فنی نیســت و امیدوارم هر چه زودتر 
برگردد. وقتی تیم در تبریز مقابل ۷۰ هزار تماشــاگر پیروز می شود، به 
طور قطع یک همدلی بزرگی پشت تیم است. بازیکنان و کادر فنی برای 
قهرمانی مجدد می جنگند و امید دارم امســال هم پرسپولیس قهرمان 

شود.

وی در مورد شــرایط این تیم نســبت به فصل گذشــته تصریح کرد: 
پرسپولیس همان روند ســابق خودش را ادامه می دهد. بازیکنانی که 
جذب شــدند می توانند به تیم در طول فصل کمک کننــد. اما در این 
دو بازی چیزی از مهاجمان پرســپولیس ندیدیم و البته طبیعی است 
چرا که شهاب زاهدی به تازگی به پرســپولیس آمده و هنوز با تاکتیک 
گل محمدی آشــنایی کامل ندارد، باید به او فرصت بدهیم که بهترین 

عملکرد خودش را نشان دهد. 
امیدوارم ســرمربی تیم به مهدی عبدی نیز اعتمــاد کند چون بازیکن 
جوانی است همه ما شاهد بازی او بوده ایم و همیشه مهم ترین گل های 

پرسپولیس را عبدی به ثمر رسانده است.
پیشکســوت باشــگاه پرســپولیس در خصوص اینکه چرا خط حمله 
پرســپولیس دچار افت شــده ، اعلام کرد: نیاز به زمان دارد که بازیکن 
با تاکتیک مربی آشــنا شود. پرســپولیس وقتی به یک بازیکن فرصت 
می دهد باید بهترین عملکرد خودش را نشان دهد. البته شهاب زاهدی 
با محیط پرســپولیس آشــنایی دارد و البته از اروپا و بــا کلی تجربه به 
پرسپولیس بازگشته است. به نظر من او با زدن یک می تواند از این فشار 

روحی روانی خارج شود.
کلهر در خصوص مدعیان قهرمانی لیگ، نیز گفت: امسال فقط سه تیم 
استقلال، پرسپولیس و ســپاهان مدعی قهرمانی در لیگ هستند. این 
فصل پرسپولیس با تمام توان می جنگد که دوباره عنوان قهرمانی فصل 

را به دست بیاورد.

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

شناسه آگهی:1550509
برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک 
شهرستان سنندج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان ذیل تایید 
گردیده لذا بدین وســیله مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز جهت اطلاع عموم آگهی می  گردد در صورتی  که اشــخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تا مدت دو ماه اعتراض خود را به  این اداره تسلیم نمایند 
و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ تحویل 
اداره ثبت نمایند بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض ســند مالکیت 
طبق مقررات صادر خواهد شــد صدور سند مالکیت مانع مراجع 

متضرر به دادگاه نیست صادره سنندج
۱- ششــدانگ یک قطعه باغ بنام محمد باقر زمانی دادانه فرزند 
توفیق صادره ســنندج تحت پلاک ۴۸۳ فرعی از ۴۹ اصلی بخش 
۱۰ منطقه ۲ سنندج  به مساحت ششدانگ ۲۵۸۷/۰۷ متر مربع 
جزء نســق  زارعانه به شماره  ۱۵۶۴۷ مورخه  ۱۳۴۵/۲/۱۰بنام 

توفیق زمانی دادانه به آدرس سنندج روستای دادانه 
م الف ۱۸۲۱

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۵/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۲/۶/۱۳

احمدیان رئیس ثبت اسناد منطقه ۲ سنندج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
شناسه آگهی 1547498

برابــر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۹۰۶۸۰۰۱۸۳۸ مــورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۴ 
پرونده کلاســه ۱۴۰۱۱۱۴۴۰۹۰۶۸۰۰۰۵۲۴ هیــات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملــک منطقه دو قزوین تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی مالکیت آقای مجید شــهیدی صادقی به شناسنامه شماره ۱۳۲۱ کد 
ملــی ۰۰۳۹۲۱۲۷۰۱ صادره از تهران فرزند محمد علی در ششــدانگ یک 
قطعه زمین کشاورزی با کاربری زراعی – باغی از قطعه ۱۵ تفکیکی پلاک ۲۲۶ 
فرعی از ۳۰ اصلی به مســاحت ۳۴۹۷/۲۵ متر مربع پلاک شماره ۳۰ اصلی 
واقــع در قزوین بخش ۵ حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین انتقالی از ســند 
رسمی مشاعی به شماره ۱۹۳۶۵ مورخ ۱۳۹۸/۷/۳۰ دفترخانه اسناد رسمی 
۱۲۴ قزوین از سید حسن آصفی و سند شماره ۳۹۰۷ مورخ ۱۳۹۶/۰۶/۲۳ 
دفترخانه اســناد رسمی ۱۲۴ قزوین از عبداله حیدری و سند شماره ۳۹۰۸ 
مورخ ۱۳۹۶/۰۶/۲۳ دفترخانه اسناد رسمی ۱۲۴ قزوین از موقوفه متصرفی 
میرزا احمد عمو پزشکیان تایید و  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
 مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۵/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۶/۱۳

فرح معینی – رئیس ثبت اسناد و املاک  

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
شناسه آگهی 1549660

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۹۰۶۸۰۰۱۸۵۰مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۴ 
پرونــده کلاســه ۱۴۰۲۱۱۴۴۰۹۰۶۸۰۰۰۰۹۵ هیــات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مســتقر در واحــد ثبتی حوزه ثبــت ملک منطقــه دو قزوین 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضــی مالکیت آقای محمد جواد انصاری 
بــه شناســنامه شــماره ۴۳۱۱۲۸۸۲۵۵ کد ملــی ۴۳۱۱۲۸۸۲۵۵ 
صــادره از قزوین فرزند حمیدرضا در ششــدانگ یــک قطعه باغ به 
مساحت ۸۱۲ متر مربع پلاک شــماره ۳۱ اصلی واقع در قزوین بخش 
۵ حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین انتقالی برابر ســند رسمی مشاعی 
به شماره ســند ۴۱۳۸۷ مورخ ۱۴۰۰/۵/۲۴ دفترخانه اسناد رسمی 
۱۴ قزوین از خانم طلا بابائی تائید و محرز گردیده اســت.لذا به منظور 
اطــلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در 
صورتی که اشخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و 
 عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۵/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۶/۱۳

فرح معینی – رئیس ثبت اسناد و املاک  

آگهی مفقودی
۱۳۹۵رنــگ  PARSTU۵مــدل  پــژو  ســواری  ســبز  بــرگ 
ســفید روغنــی بــه شــماره موتــور۱۶۴B۰۱۱۷۶۹۸ وشاســی
NAAN۱۱FE۸GH۷۴۰۹۱۴ وشهربانی ایران ۵۴_۵۸۲ق۴۷به 

نام اسماعیل همتی مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد.
یزد



ساری-امیری فر  رئیس دانشگاه علوم 
پزشــکی مازندران با اشــاره به اینکه برنامه 
استراتژیک ۵ ساله با ۲۱۷ هدف اختصاصی 

در دانشگاه علوم پزشــکی مازندران تدوین 
شــد، گفت: پروژه های بزرگ بر روی زمین 
مانده دانشــگاه علــوم پزشــکی مازندران 

در دولت ســیزدهم اجرا و مــورد پیگیری 
قرار گرفته اســت. دکتر فرهــاد غلامی به 
مناسبت هفته دولت در گفت وگو با ایسنا به 
دستاوردهای این دانشگاه در حوزه سلامت 
استان مازندران در دولت سیزدهم پرداخت 
و اظهار کرد: دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
جــزو ۱۰ دانشــگاه نخســت و مرکز کلان 
منطقه یک کشور است. رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی مازندران، تکمیل احداث، تجهیز و 
بهره برداری پروژه بزرگ بیمارســتان رازی 
قائم شهر پس از ۱۷ سال انتظار را از خدمات 
دولت ســیزدهم در مازندران دانست و ادامه 
داد: این پروژه  با اعتبــار ۹۰۰ میلیاردی به 
پایان رسید. این مســئول خاطرنشان کرد: 
تکمیل احداث، تجهیز و افتتــاح پروژه ۱۰ 
ســاله بیمارســتان بزرگ ۲۲۰ تختخوابی 

تنکابــن از دیگر پروژه های بــر زمین مانده 
دولت های پیشین بود که در دولت سیزدهم 
پیگیری شــد و در ۲۲ بهمن امسال به بهره 
برداری می رســد. دکتر غلامی با بیان اینکه 
تســریع در روند اجرای بیمارستان ۱۱۰۰ 
تختخوابی آیت الله طبرسی ساری، به عنوان 
پروژه کلیدی درمانی در مازندران محسوب 
می شــود، گفت: همچنین مرجعیت علمی 
دانشگاه علوم پزشکی مازندران با چشم انداز 

برنامه ۵ ساله مورد توجه قرار گرفته است.
وی از ارتقاء مشــارکت خیریــن در حوزه 
ســلامت اســتان مازندران خبرداد و افزود: 
خیران مازندرانی کمک حدود نیم میلیاردی 
را طی دو ســال اخیر و  ۱۳۵ میلیاردی را در 

سال جاری به بخش درمان استان داشتند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران افتتاح 

بخش آی سی یو بیمارستان امام با مشارکت 
خیرین را از دیگر اقدامات مردمی دانســت و 
خاطرنشان کرد: کســب رتبه برتر دانشگاه 
در دو جشنواره شــهید رجایی و جایزه ملی 
جوانی جمعیت و کسب رتبه دومین دانشگاه 
کشور در رتبه بندی جهانی تایمز از افتخارات 
این دانشگاه است. این مســئول با بیان اینکه 
دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران به عنوان 
مجموعه برتر کشوری در حوزه های معاونت 
توســعه، دفتر نهاد رهبری، امور ایثارگران، 
گردشگری ســلامت، مدیریت اطلاعات و 
EoD اورژانس دست یافته است، تصریح کرد: 
کســب مدال طلا در بخش هوش مصنوعی 
و دریافــت مجوز فعالیت هفتمین شــرکت 
دانش بنیان وابسته به مرکز رشــد دانشگاه از 

افتخارات این دانشگاه در دو سال اخیر است.

خرم آباد-فرزانه هداوند ایسنا/لرستان رئیس 
پارک علم و فناوری لرســتان گفت: فنــاوران پارک 
لرســتان در رویداد ملی توانمندی ها و ظرفیت های 

روستایی و عشایری حضور می یابند.
فرهاد نامداری  اظهار کرد: نمایشــگاه توانمندی ها 
و ظرفیت های اســتان )رویداد ملی روستا و عشایر(  
توسط نهاد ریاســت جمهوری،   ۱۲ الی ۱۸ مهر ماه 

۱۴۰۲ در تهران برگزار خواهد شد.
وی ضمن اشاره به برگزاری رویداد ملی توانمندی ها 
و ظرفیت های روستایی و عشــایری در مهرماه سال 
جاری، موقعیت پیــش رو را فرصتی مغتنم برای ارائه 
ظرفیت های حوزه روستا و عشــایر استان در گستره 

ملی برشمرد.
رئیس پارک علم و فناوری لرستان خاطرنشان کرد: 
در این راســتا پارک علم و فناوری لرســتان در نظر 
دارد تا با اســتفاده از ظرفیت ها و قابلیت های موجود 
در واحدهــای فناور و دانش بنیــان و با هدف فرصت 

ایجاد اشتغال، بازاریابی، و توســعه فناوری در حوزه 
محصولات مرتبط با روستا حضور یابد.

نامــداری اضافه کرد: لذا بدیــن منظور کمک هزینه 
حضور در این نمایشــگاه به فنــاوران پارک پرداخت 
خواهد شد و همچنین اســتانداری لرستان در صدد 

است موضوع اسکان و حمل و نقل را تامین کند.
وی بیان کرد: نشانی ستاد برگزاری نمایشگاه؛ تهران، 
خیابان ولیعصر، نرســیده به میدان تجریش، جنب 

بانک ملت، پلاک ۳۱۵۹، طبقه دوم است.

اردبیل-افسون جبارزاده ایسنا/اردبیل مدیر عامل 
شرکت گاز اســتان اردبیل گفت: در هفته دولت امسال 
شاهد بهره مندی ۳۵ روستای استان از نعمت گاز طبیعی 

خواهیم بود.
میر سعید ســید متین از افتتاح ۱۲ پروژه گازرسانی در 
هفته دولت خبر داد و  اظهار کرد: تاکنون افتتاح پروژه های 
گازرسانی به ۳۵ روستای استان به دبیرخانه بزرگداشت 
هفته دولت اعلام شده است که انتظار می رود به واسطه 
بهره برداری از این پروژه ها ۴۵۶ خانوار روســتایی و ۱۰ 
واحد صنعتی از نعمت گاز طبیعی بهره مند شوند.سید 
متین، با اشاره به اینکه هفته دولت بهترین فرصت است تا 
دولتمردان گزارش کار خود را با شفافیت در اختیار مردم و 
افکار عمومی قرار دهند، گفت: شرکت گاز استان اردبیل 
از بدو تأسیس در راستای محرومیت زدایی از چهره استان 
تلاش کرده و بحمدالله هم اکنون تمامی شــهرها و بالغ 
بر ۹۸ درصد از خانوار روستایی از نعمت گاز طبیعی بهره 
مند هستند.وی در ادامه به تشریح برنامه های شرکت گاز 

استان در هفته دولت پرداخت و اظهار کرد: در هفته پیش 
رو، ۳۵ روستای شهرستانهای اردبیل، بیله سوار، کوثر، 
گرمی، نیر و خلخال با اعتبار بالغ بر ۳۶۵  میلیارد ریال از 
نعمت الهی گاز طبیعی برخوردار خواهند شد.این مقام 
مسئول، حجم عملیات شبکه گذاری به منظور بهره 
مندی ۳۵ روستای اســتان را ۸۸ کیلومتر بیان کرد و 
افزود: علی رغم اینکه در برخی از نقاط با توجه به صعب 
العبور بودن مناطق عملیات شبکه گذاری به سختی 

و با هزینه بیشتر انجام شده است.

لرستان اردبیل
رئیس پارک علم و فناوری لرستان خبر داد:

ی یر وستایی و عشا ویداد ملی توانمندی ها و ظرفیت های ر برگزاری ر
همزمان با هفته دولت محقق می شود؛

وستای استان اردبیل از نعمت گاز طبیعی  بهره مندی ۳۵ ر

تدوین برنامه استراتژیک ۵ ساله در دانشگاه علوم پزشکی مازندران
واگذاری اشتراک رایگان گاز 

به مددجویان و ایثارگران مازندران
ساری-فاطمه امیری فر  ۳۱۲ اشتراک رایگان گاز از ابتدای امسال تا 

پایان تیر به مددجویان و ایثارگران مازندران واگذار شد.
قاسم مایلی رستمی مدیرعامل شرکت گاز مازندران گفت: گفت: ۳۱۲ 
اشتراک رایگان گاز در راستای عمل به مسئولیت های اجتماعی و کمک 
به اقشار ضعیف جامعه و برخی نهاد های استان، از ابتدای امسال تا پایان 

تیر واگذار شد.
او افزود: از این تعداد اشــتراک رایگان، ۱۰۳ مورد به مددجویان کمیته 

امداد و ۸۹ مورد به مددجویان بهزیستی واگذار شده است.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان مازندران گفت: ارزش ریالی این تعداد 
اشتراک رایگان ۷۵۹.۳۵۷.۳۵۰ ریال است که ۴۱۲.۹۷۷.۶۴۰ ریال آن 

مربوط به مددجویان کمیته امداد و بهزیستی است.
مایلی رستمی افزود: برخی اشتراکات نیز به مکان هایی شامل مساجد، 

حسینیه ها و موزه های دفاع مقدس، واگذار شده است.
او ضمن تأکید بر حفظ و تکریم جایگاه والای خانواده های شهدا، جانبازان 
و ایثارگران و لزوم خدمت همه جانبه به آنان، اعلام کرد: در بحث واگذاری 
اشتراک رایگان، ۲۰ مورد به خانواده معزز شــهدا، اسرا و مفقودین، ۲۰ 
مورد به رزمندگان دفاع مقدس با حضور حداقل شــش ماه در جبهه ها، 
۲۰ مورد به جانبازان بالای ۲۵ درصد و ۲۵ مورد به جانبازان زیر ۲۵درصد 

اختصاص یافته است.
مایلی رستمی در پایان از مددجویان نهاد های حمایتی و اعضای خانواده 
شهدا و ایثارگرانی که از اشتراک رایگان استفاده نکرده اند، درخواست کرد 
با معرفی نامه به شرکت گاز مراجعه و برای یک بار کنتور و اشتراک رایگان 

دریافت کنند.

 

با اعتبار بیش از ۴۵میلیارد ریال ؛
ون  وجی های ایستگاه برق کار خر

اهواز وارد مدار شد
اهواز-محمد مجــدم   مدیر امور بــرق منطقه یک اهــواز گفت: 
خروجی های ایســتگاه کارون به منظور متعادل سازی بار ایستگاه های 

اهواز سه و لوله سازی، با اعتبار بیش از ۴۵میلیارد ریال وارد مدار شد.
شعاع عبداوی  اظهار کرد: با برنامه ریزی انجام شده و جهت متعادل سازی 
بار و پایداری بیشتر شبکه، خروجی های ایستگاه برق کارون اهواز با اعتبار 

بیش از ۴۵ میلیارد ریال ساماندهی شد.
وی در خصــوص اهداف اجرای این پــروژه افزود: به منظــور تعدیل بار 
ایستگاه های فوق توزیع اهواز ۳ و لوله ســازی و با پیگیری های به عمل 
آمده جهت احداث ایستگاه جدید، چهار خروجی ایستگاه برق کارون به 
ظرفیت ۵۰ مگاوات در راستای تحقق اهداف چشم انداز ۱۴۱۰و افزایش 

رضایتمندی مشترکین به شبکه افزوده شد.
عبداوی تصریح کردد: طی این عملیات که با تلاش همکاران این منطقه 
و در کوی پلیس انجام شد، تعداد ۱۰۲ اصله پایه بتنی و ۹۸۲۶ متر سیم 
روکشدار فشار متوسط و ۱۰۷۷متر کابل خودنگهدار فشار ضعیف مورد 

استفاده قرار گرفت.
مدیر امور برق منطقه یک اهواز گفت: این پروژه بــا اعتبار ۴۵میلیارد و 

۱۸۹میلیون ریال اجرا و به بهره برداری رسیده است.

آغاز رنگ آمیزی المان ها
 و مبلمان پارک های  شهر گرگان

گرگان-مهنازمحمدزمانی  رئیس ســازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شــهرداری گرگان از آغاز رنگ آمیزی المان ها و مبلمان پارکی در 

سطح شهر خبر داد.
مهستی قدس ولی با بیان اینکه ۶۶۰ پایه چراغ روشنایی و مجموعه های بازی 
در پارک ها و میادین شهر گرگان در حال رنگ آمیزی است، گفت: طرح رنگ 
آمیزی مبلمان با هدف بهبود زیبایی بصری شامل رنگ آمیزی پایه چراغ های 
روشــنایی، وســایل بازی کودکان و تجهیزات ورزشــی پارک ها، نرده ها، 

نیمکت ها و سطل های زباله پارک ها آغاز و در حال اجرا است.
اوافزود: خوشبختانه با برنامه ریزی های انجام شده، توانسته ایم در فصل 
تابستان سال جاری به منظور استفاده از شرایط مناسب آب و هوایی، آماده 
ســازی پارک ها جهت بهره مندی بیش از پیش شهروندان و همچنین 
میزبانی از مسافرین عزیز، طرح رنگ آمیزی المان های پارکی و میادین را 
از نیمه دوم تیر ماه سال جاری آغاز و رنگ و زیبایی را به پارک ها برگردانیم.

قدس ولی گفت: این ســازمان در روز های اخیر به رنگ آمیزی پایه های 
چراغ های روشنایی با ارتفاع ۲ الی ۶ متر در پارک ها و میادین و همچنین 
انجام رنگ آمیزی مجموعه های بازی کودکان در ۷۰ پارک ســطح شهر 
پرداخته که این طرح با هدف ارتقاء زیبایی ظاهری شــهر و ارائه فضایی 

دلنشین جهت استفاده شهروندان درحال اجراست.
به گفته وی، این تدابیر به منظور افزایش کیفیت زیبایی منظر شهری، 
ایجاد جاذبه و رنگبخشــی به محیط بــازی کــودکان و ارائه فضا های 

دلنشین تر برای شهروندان انجام شده است

بحرین و هلند به سرمایه گذاران 
منطقه ویژه اقتصادی پیام

 اضافه می شوند
البرز-مظفری   مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه بین المللی 
پیام گفت: به زودی دو کشور بحرین و هلند هم در منطقه ویژه اقتصادی 

پیام سرمایه گذاری می کنند.
اکبر قنبرپور با اشاره به اینکه طی سال های گذشته شاهد سرمایه گذاری 
ترکیه، عراق و افغانستان در منطقه ویژه اقتصادی پیام هستیم، اظهار کرد: 
سرمایه گذاری در این منطقه به عوامل مختلفی چون شرایط سیاسی و 
اقتصادی کشور بستگی دارد و در شرایط موجود جذب سرمایه گذار کار 
ســاده ای نیســت. وی اضافه کرد: با رایزنی های صورت گرفته به زودی 
شاهد سرمایه گذاری دو کشور هلند و بحرین در این منطقه هستیم که 

امیدواریم این اتفاق باعث جذب سرمایه گذاران دیگری هم شود.
این مســئول اضافه کرد: ســرمایه گذاران و صنایع از سال های گذشته 

تاکنون ۲۵ هزار میلیارد تومان در این منطقه سرمایه گذاری کرده اند.
این مســئول تاکید کرد: تاکنون به بیش از ۳۱۵ شرکت برای ایجاد خط 
تولید محصولات خود در این منطقه زمین تخصیص داده شــده که در 

حال حاضر ۱۸۰ شرکت مستقر و پروانه فعالیت دریافت کرده اند.
مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام با اشــاره به 
اینکه عمده شرکت های مســتقر در این منطقه در حوزه آی.سی.تی و 
فناوری اطلاعات و ارتباطات هستند به برنامه های پیش رو در این منطقه 
اشاره کرد و افزود: ایجاد قطب داده، تولید تجهیزات شبکه مخابرات، تولید 
گوشی تلفن همراه هوشمند از جمله برنامه هایی است که در این منطقه 

در حال پیگیری است.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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اصفهان
معاون وزیر صمت :

وژه های ملی است پر 2 فولاد مبارکه از ابر وژه نورد گرم پر
اصفهان-مریم مومنی معاون وزیر صمت و رئیس هیئت عامل ســازمان 
توســعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( در جریان بازدید از 
خطوط تولید شرکت فولاد مبارکه و فرآیند تکمیل طرح های توسعه این شرکت 
تصریح کرد: فولاد مبارکه در حال اجرای ابرپروژه های ملی اســت که هریک در 

جایگاه خود تأثیر خاصی بر توسعه صنعت فولاد و تأمین پایدار انرژی دارد.
 محمدرضا موثقی نیا به همراه جمعی از مدیران ایمیدرو از خطوط تولید فولاد 
مبارکه و پروژه های توسعه در دست اجرای این شــرکت از جمله احداث پروژه 
نورد گرم شماره ۲ و پروژه نیروگاه ۹۱۴ مگاواتی بازدید کرد و در جمع خبرنگاران 
گفت: پیش از هر چیز باید به مدیرعامل فولاد مبارکه که از مدیران شایسته کشور 
است و همه همکاران این مجموعه که در حوزه صنعت فولاد و توسعه این صنعت 

نقش آفرینی می کنند، خداقوت بگویم و از آنها تشکر  کنم.
وی گفت: زیارت مزار شریف دو تن از شهدای گمنام دفاع مقدس به خاک سپرده 
شده در این شرکت حســن مطلع خوبی بر بازدید امروز و یادآور این مهم بود که 
موفقیت های امروز کشور مرهون خون شهدای گران قدر ۸ سال دفاع مقدس و 

شهدای مدافع حرم است.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با تأکید بر این که ابرپروژه نورد گرم شماره ۲ 
فولاد مبارکه از بزرگ ترین پروژه های ملی است، اظهار امیدواری کرد: این پروژه 
با همت مدیران این مجموعه و سایر عوامل مرتبط هرچه سریع تر به بهره برداری 

برسد و کشور را از واردات بسیاری از محصولات فولادی بی نیاز سازد.
 وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به اینکه فولاد مبارکه در حوزه  
اســتفاده بهینه از منابع انرژی و آب نیز اقدامات مؤثر و خوبی انجام داده اســت، 
خاطرنشان کرد: پیشرفت پروژه های توســعه در فولاد مبارکه از جمله احداث 
نیروگاه ۹۱۴ مگاواتی این مجموعه نشــان می دهد که به زودی بخش اول این 
نیروگاه وارد مدار می شود و نه تنها می تواند از بار موجود روی شبکه بکاهد بلکه 
تا حد زیادی فولاد مبارکه را از وابستگی به برق شبکه سراسری بی نیاز می سازد. 
درعین حال با بهره برداری از این نیروگاه شرایطی فراهم خواهد شد که این شرکت 
بدون توقف های ناشی از کمبود و محدودیت های حوزه انرژی بتواند همچنان با 

قوت به کار تولید همت گمارد.

کرمانشاه-حسنافخارزاده مدیر عامل شرکت بهره برداری نفت و گاز 
زاگرس جنوبی در آیین تکریم و معارفه سرپرست روابط عمومی این شرکت 
بر اهمیت راهبردی روابط عمومی الکترونیکی تاکید کرد و بسط و نهادینه 

سازی آنرا زمینه ساز تعالی و ارتقای سازمان دانست .
مهندس علی منتصری در این نشست ، روابط عمومی را ویترین اقدامات هر 
شرکت در نقشهای درون سازمانی و برون سازمانی ذکر کرد و افزود : با توجه 
به نقش حیاتی صنعت نفت در توسعه کشور ، بخش بزرگی از کید و نیرنگ 
دشــمنان و پیکان تحریمهای ظالمانه  سمت و ســوی این صنعت را نشانه 
گرفته است . در این راستا کارکرد روابط عمومی در تبیین این خدعه و نیرنگ 
امری مهم است  و  اطلاع رسانی و فرهنگ سازی در این زمینه به عنوان کاری 

جهادی به شمار می رود.
مهندس علی منتصری با اشاره به اینکه شــرکت بهره برداری نفت و 
گاز زاگرس جنوبــی جایگاه و پایگاه نیروهای نخبه و توانمند اســت ، 
خاطرنشــان کرد : اقدامات مطلوب روابط عمومی این شــرکت قابل 
تقدیر اســت و تداوم این اقدمات نیازمند همکاری و ارتباط بیشتر با 
مجموعه روابط عمومی ستاد و شــرکتهای تابعه نفت مناطق مرکزی 

ایران است تا این هم افزایی به بهبود وضعیت موجود بینجامد.
 نقش های چهارگانه روابط عمومی ترسیم شد

سرپرست روابط عمومی شــرکت نفت مناطق مرکزی ایران در این مراسم 
با اشــاره به بندهای مطرحه در حکم انتصابی خود از سوی مهندس مهدی 

حیدری ، بر نقش و کارکرد چهارگانه روابط عمومی ها که شامل آینده نگری 
، شناسایی و حل بحرانها ، اعتبارســازی برای سازمان و فرهنگ سازی است 

تاکید کرد 
بر اساس این گزارش ، مهندس محمد مهدی خورشید سوار سرپرست روابط 
عمومی شــرکت نفت مناطق مرکزی ایران ،  با تبریک انتصاب سرپرســت 
جدید روابط عمومی شرکت بهره برداری نفت و گاز زاگرس جنوبی بر تعامل 
، همفکری و  وحدت رویه روابط عمومی ها در راستای ارتقای سازمان تاکید 

کرد و افزود :
 فرجام زارع، سرپرست اداره روابط عمومی شــرکت بهره برداری نفت و گاز 
زاگرس جنوبی نیز در ادامه این مراسم  رســیدگی به دغدغه منابع انسانی 
و تکریم ارباب رجوع را از اولویت های کاری خود برشــمرد و اظهار داشــت : 
دغدغه و توجه به منابع انسانی، تکریم ارباب رجوع و …از جمله مؤلفه های 
مهمی است که در ساختار فعلی روابط عمومی این شرکت بکار گرفته خواهد 

شد. 
وی از ایجاد نگاه همدلانه در مجموعه زاگرس جنوبی ابراز خرسندی کرد و 

این مهم را موجب پیشبرد اهداف تعریفی مجموعه روابط عمومی دانست.

مدیر عامل شرکت بهره برداری نفت و گاز زاگرس جنوبی:

دارد دنبال  به  را  سازمان  بیشتر  درخشش   ، ونیکی  الکتر عمومی  وابط  ر گسترش   

کرمانشاه

یزد

یزد-دره شــیری   مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان یزد 
نرخ اتوبوس از یزد به مرزهای ســه گانه عراق را اعلام و از شهروندان خواست 
هرگونه تخلف در زمینــه نرخ اتوبــوس و تامین ناوگان را به شــماره تلفن 

۱۴۱ مرکز مدیریت راه های اســتان گزارش دهند. »محمد رستگاری« در 
گفت وگو با ایسنا ضمن اشــاره به اختصاص بالغ بر ۲۰۰ دستگاه اتوبوس در 
اســتان برای ارائه خدات حداکثری به زائران اربعین حســینی، اظهار کرد: 
نرخ اتوبوس ۴۴ نفره از یزد بــه مقصد مرز چذابه ۶۵۱ هــزار تومان، به مرز 
مهران ۵۶۰ هزار تومان و به مرز شــملچه ۵۵۸ هزار تومــان خواهد بود. وی 
خاطرنشــان کرد: البته چذابه به عنوان مرز اســتان یزد برای ورود زائران به 
کشور عراق اعلام شده ولی ارائه خدمات در زمان برگشت از مرزهای مهران 

و شملچه نیز صورت خواهد گرفت.
مدیر کل راهداری اســتان با بیان این که بخش اعظمــی از ناوگان حمل و 
نقل جاده ای اســتان در ایام اربعین به امر خدمات رسانی به زائران اختصاص 
می یابد، گفت: در همین راستا شاهد محدودیت ارائه خدمات ناوگان اتوبوس 
استان در سایر مسیرهای کشــور خواهیم بود لذا امیدواریم شهروندانی که 
درصدد سفری غیر از اربعین هســتند، مدیریت سفر در این ایام را لحاظ یا از 

وسیله شخصی برای انجام مسافرت استفاده کنند.

مدیر کل راهداری استان اعلام کرد؛
خ اتوبوس از یزد به مرزهای سه گانه عراق  نر
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از سوی وزارت اقتصاد
جزئیات سپرده گذاری بلندمدت ارزی و نحوه 

ورود سرمایه به کشور اعلام شد
وزارت اقتصاد دستورالعمل متنوع ســازی روش های ورود سرمایه به 
کشور برای ســپرده گذاری بلند مدت ارزی و ســرمایه گذاری را آماده 
کرد؛ جزییات سپرده گذاری بلندمدت ارزی برای اخذ اقامت پنج ساله 
به روش حواله و اسکناس ارز و همچنین نحوه ورود سرمایه به کشور در 

این دستورالعمل تعیین شده است.
 وزارت امور اقتصادی و دارایی دســتور العمل اجرایی مربوط به متنوع 
سازی روش های ورود سرمایه به کشور برای سپرده گذاری بلند مدت 
ارزی و سرمایه گذاری را به اســتناد مصوبه هیأت وزیران آماده کرد. بر 
اساس ماده نخست این دستورالعمل جزئیات نحوه ورود سرمایه برای 
ســپرده گذاری بلندمدت ارزی جهت اخذ اقامت پنج ســاله به روش 
حواله و اســکناس ارز مســتند به اظهارنامه ارز همراه مسافر مشخص 

شده است.
نحوه ورود ســرمایه حداقل ۱۰۰ هزار دلاری برای اخذ اقامت پنج  
ساله بر این اســاس، بانک ملی ایران مجاز اســت به نیابت از بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ایران نســبت به انعقاد قرارداد سپرده 
گذاری ارزی ویژه در قالب افتتاح حســاب ارزی بــه میزان حداقل 
۱۰۰ هزار دلار آمریــکا و یا معادل آن به ســایر ارزهای جهان روای 
مورد تایید بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران به صورت حواله 
و اســکناس برای متقاضیان اتباع خارجی اقدام و با انجام هماهنگی 
لازم با اداره خزانه داری ارزی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، 
حواله وارده را در حســاب های مورد نظر اداره مذکور کارسازی و با 
اسکناس ماخوذه را به بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحویل 

دهد.
در همین حال بانک ملی ایران در رابطه با ســپرده های ارز با منشأ 
اسکناس، مکلف اســت ضمن اطمینان از اصالت مستندات ورود 
ارز از جمله اظهارنامه ارز همراه مســافر ارائه شده توسط متقاضی، 
مراتب امکان خروج اصل سپرده به خارج از کشور پس از لغو اقامت 
به صورت اسکناس به همان ارز اظهار شــده با ارایه اظهارنامه یاد 
شــده را پس از اخذ تاییدیه از وزارت کشــور و ســازمان سرمایه 
گذاری و کمک هــای اقتصادی و فنی ایران به ســپرده گذار اعلام 

کند.
ضمنا استفاده از اظهارنامه مزبور جهت خروج ارز اشخاص ثالث امکان 
پذیر نیست.علاوه بر این بانک های برون مرزی ) آف شور ( می توانند در 
چارچوب همین دســتورالعمل با مجوز و تایید بانک مرکزی جمهوری 
اســلامی ایران اقــدام کنند.روش های مجــاز ورود ســرمایه در این 
دســتورالعمل همچنین روش های مجاز ورود ســرمایه جهت سرمایه 
گذاری موضوع قانون تشــویق و حمایت ســرمایه گذاری خارجی نیز 

تعیین شده است.
بر این اساس ورود سرمایه نقدی از طریق بانک های خصوصی و دولتی 
ایرانی به صورت حواله و اسکناس با ثبت در سامانه های مورد تایید بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران از جمله نیما و سنا مجاز است. بر اساس 
تبصره این بند بانک های برون مرزی ) آف شور ( می توانند در چارچوب 
همین دســتورالعمل با مجوز بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران و 
تایید سازمان ســرمایه گذاری و کمک های  های اقتصادی و فنی ایران 

اقدام کنند.
 

بر این اساس همچنین ورود سرمایه نقدی از طریق صرافی های بانکی 
و غیربانکی مجاز تحت نظارت بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران به 
صورت حواله و اسکناس با ثبت در سامانه های مورد تایید بانک مرکزی 

از جمله نیما و سنا مجاز است.
طبق اعلام وزارت اقتصاد، ورود ســرمایه نقدی به صورت اسکناس باید 
مستند به اظهارنامه ارز همراه مسافر باشــد و بر اساس تبصره این بند 
گمرک موظف است اظهار نامه ارزی موضوع این دستورالعمل را بدون 
هیچ گونه محدودیت در کف و سقف میزان سرمایه نقدی ورودی ثبت 

و صادر کند.
امکان ورود سرمایه از طریق تهاتر با سرمایه گذار خارجی و داخلی ورود 
سرمایه ســرمایه گذار خارجی موضوع ماده ۶ قانون تشویق و حمایت 
ســرمایه گذاری خارجی از طریق تهاتر سرمایه با سرمایه گذار خارجی 
موضوع همان قانون که قصد خروج منابع حاصــل از موضوع مواد ۱۳ ، 
۱۴ و ۱۵ قانون از جمله سود اصل ســرمایه و عواید حاصل از سرمایه را 

دارند نیز در این دستورالعمل مجاز شده است.
در این روش سرمایه گذار خارجی دارای مجوز سرمایه گذاری خارجی 
که قصد ورود سرمایه خارجی به کشور را دارد، ســرمایه نقدی خود را 
با ســرمایه گذار خارجی دیگری که مجوز انتقال موضوع مواد ۱۳ ، ۱۴ 
و ۱۵ قانون دارد، تهاتــر می کند. این روش صرفا بین ســرمایه گذاران 
خارجی دارای مجوز موضوع قانون تشــویق و حمایت سرمایه گذاری 
خارجی و با تایید هیات ســرمایه گذاری خارجی موضوع ماده ۶ قانون 

مورد پذیرش قرار می گیرد.
در همین حال تهاتر بین ســرمایه گذار خارجی موضــوع ماده ۶ قانون 
تشویق و حمایت سرمایه گذاری خارجی )ســرمایه گذارخارجی( که 
قصد ورود ســرمایه نقد به کشــور دارد با فعال اقتصادی داخل کشور 
)ســرمایه گذار داخلی( متقاضی واردات کالاهای مجــاز برای واردات 
ماشــین آلات ، تجهیزات و مواداولیه خط تولید سرمایه گذار داخلی به 

کشور نیز مجاز است.
در این روش سرمایه گذار داخلی از محل ارز با منشا خارجی سرمایه 
گذار خارجــی، از طریق انعقاد قرارداد با ســرمایه گــذار خارجی ، 
مبادرت به واردات قانونی کالای مجاز با تأیید وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و ســازمان ســرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی 

ایران می کند. 
پس از واردات قطعی کالا به کشــور و به کارگیری آن در بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران ) ارزش مندرج در رســید پروانه الکترونیکی 
واردات ( و واریز معادل ریالی ارزش کالای وارد شده مورد تایید گمرک، 
از طرف ســرمایه گذار داخلی به حساب شرکت ســرمایه پذیر سرمایه 
گذار خارجی در ایران، به عنوان ســرمایه خارجی وارده ســرمایه گذار 
خارجی در دفاتر سازمان سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی 
ایران پس از تایید هیأت ســرمایه گذاری خارجی موضوع ماده ۶ قانون 

ثبت می شود.
البته ســرمایه گذار داخلی موضوع این بند، فعــال اقتصادی ایرانی 
داخل کشور است که رابطه ســهامداری و قراردادی با سرمایه گذار 
خارجی در طرح ســرمایه گذاری خارجی مصــوب موضوع ماده ۶ 

ندارد.

یک مقام مسئول عنوان کرد
تامین حداکثری برق صنایع، بدون محدودیت

مدیر عامل برق منطقه ای تهران گفت: آمارهای افزایش تولید نشــانگر 
تامین برق کافی برای صنایع کشور است.

حبیب قراگوزلو با اشــاره به رشــد مصرف برق ۴ هزار مگاواتی امسال 
در کشور نســبت به سال گذشــته گفت: بر اســاس برنامه ریزی های 
انجام شــده برای تأمین برق صنعت در تابســتان، برق صنایع کوچک 
و کارگاه های صنعتی که ۹۲ درصد کل مشــترکان صنعتی را تشکیل 
می دهد، بدون محدودیت تأمین شد.وی ضمن اشــاره به آمار ۶ ماهه 
نخست سال گذشــته اضافه کرد: بر اســاس آمارهای موجود در سال 
گذشته مصرف برق کشــور، در بخش صنعتی با رشــد ۷.۶ درصدی و 
سایر مصارف با رشــد ۳.۲ درصدی همراه بود و همچنین مصرف بخش 
خانگی با برنامه ریزی و اجرای طرح های تشویقی نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته ۲ درصد کاهش را نشــان داد که حاکی از موفقیت اجرای 

طرح های وزارت نیرو در زمینه مدیریت مصرف است.
قراگوزلو افزود: از آنجایی که برق اصلی ترین انرژی مصرف صنایع برای 
تولید اســت، آمارهای افزایش تولید نشــانگر تأمین بــرق کافی برای 
صنایع کشــور بوده که نه تنها منجر به اعمال محدودیت تولید نشده، 
که افزایش ظرفیــت تولید صنایع بزرگ هم قابل توجه بوده اســت. به 
طوری که در بازه زمانی ۱۳ خرداد تا ۱۰ تیرماه ۱۴۰۲، شــاهد رشــد 

چشمگیر ظرفیت تولید کالا در همه بخش ها بودیم.
مدیرعامل برق منطقه ای تهران خاطرنشــان کرد: به عنوان نمونه رشد 
تولید ایران در بخش فولاد به ۱۷.۴ درصد رسیده که این موفقیت قابل 
توجهی است.وی با اشاره به شــرایط به هم پیوسته شبکه برق و حدود 
۱۰۰ ساعت طول دوره اوج بار تابســتان گفت: تدبیری که وزارت نیرو 
امسال برای مشارکت شــهروندان و مشــترکان خانگی برای کاهش 
مصرف در ساعات اوج بار انجام داد قابل توجه بوده است در واقع پاداش 
جذاب ۲۰ برابری قیمت برق برای صرفه جویی به نســبت دوره مشابه 
ســال قبل اقدام اررزنده ای بود که تأثیر آن را در عبور موفق از دوره اوج 

بار امسال مشاهده می کنیم.
قراگوزلــو در پایان با تاکید بر ضــرورت مصرف بهینه برق، خواســتار 
رعایت نکات ساده مدیریت مصرف برق در ساعات اوج مصرف از ساعت 

۱۱ تا ۱۷ و ۱۸ تا ۲۳ از سوی مشترکان شد.

 جلوگیری از ناترازی گاز با بهره برداری از فاز
 ۱۱ پارس جنوبی

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: با راه اندازی فاز ۱۱ پارس جنوبی 
دیگر مشکل ناترازی در بخش گاز نخواهیم داشت.

 میدان گازی پــارس جنوبی بزرگ ترین میدان گازی جهان اســت که 
مالکیت مشــترک ایران و قطر دارد. این میدان در خلیــج فارس قرار 
دارد. ایران از دهه ۱۹۸۰ گاز خود را از میدان گازی پارس جنوبی تولید 
می کند که تولید آن در ســال های اخیر افزایش چشــمگیری داشته 
است. با این حال، به دلیل کمبود ســرمایه گذاری و فناوری، کشور در 
افزایش تولید از میدان با چالش هایی مواجه بوده است. در مقابل، قطر 
سرمایه گذاری هنگفتی را برای توسعه ســهم خود از میدان انجام داده 
و تولید از میدان گازی گنبد شمالی در ســال های اخیر به رکوردهایی 
رسیده است. با این وجود فازهای غیرمرزی و نزدیک به ساحل در پارس 
جنوبی، با افت فشــار جدی روبه رو شــده اند و همین موضوع، اهمیت 
رونمایی و به راه افتادن مرزی ترین و پیچیده ترین لایه گازی را بیش از 

پیش نمایان کرده است.
تکمیل تولید گاز از فاز ۱۱ میدان گازی پارس جنوبی از دســتاوردهای 
کلیدی در این زمینه است. ســکوی مورد استفاده برای تولید گاز از این 
میدان از فاز ۱۲ میدان گازی پارس جنوبی در قســمت شرقی میدان 
مشــترک گازی با قطر که دچار افت فشار شــده بود، جدا شده است و 
با طی کردن بیش از ۵۵۰ کیلومتر بر روی فــاز ۱۱ میدان گازی پارس 
جنوبی نصب شده است. رفع دغدغه تأمین گاز زمستان با بهره برداری 
از فاز ۱۱ پارس جنوبــی محمد طلا مظلومی عضو کمیســیون انرژی 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر، به بیان توضیحاتی 
درباره تأثیر بهره برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی پرداخت گفت: کشــور 
ما دارای ذخایر عظیم نفت و گاز است با این وجود و علیرغم اینکه ذخایر 
گاز طبیعی بسیار زیاد است اما با ناترازی موقتی بین تولید و مصرف گاز 
دست و پنجه نرم می کنیم که نتیجه آن کمبود داخلی و واردات اجباری 
گاز یا تعطیلی صنایع و اســتفاده از مازوت در نیروگاه ها است، افزایش 
تولید و ذخیره ســازی گاز از جمله اقداماتی بوده که در این راستا انجام 

شده است.

وی در ادامه بیــان کرد: در راســتای افزایش تولید، دولــت برای رفع 
ناترازی در تولید و مصرف گاز، روی افزایش تولید گاز از میدان مشترک 
گازی با قطر کار کرده و توانســت این فاز را به بهره برداری برساند. بهره 
برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی به رفع ناترازی گاز کمک می کند و باعث 

می شود که با کمبود گاز در زمستان ها رو به رو نشویم.
طلا مظلومی، درباره تأثیرات بهره برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی گفت: 
یکی از مشکلات اساسی کشور ما ناترازی انرژی هم در زمینه نفت و گاز 
و هم در زمینه بنزین و برق اســت. دولت برای برون رفت از این مشکل 

برنامه ها و چاره اندیشی های انقلابی و جهادی داشته است.
وی در ادامه بیان کرد: در چند ســال گذشته ناترازی انرژی در کشور ما 
بیش از پیش احساس شده است به نحوی که در زمستان ها با افت فشار 
گاز و در تابستان ها با کمبود برق مواجه می شــویم و این مسئله علاوه 
بر مردم بر واحدهای صنعتی هم فشــار وارد می کند و در مواقعی منجر 
به قطع انرژی مــورد نیاز مردم و این واحدهای صنعتی می شــود.عضو 
کمیسیون انرژی مجلس در ادامه خاطرنشان کرد: یکی از این اقدامات 
برای ایجاد تعادل در عرضه و مصــرف و تأمین نیاز کشــور به انرژی و 

جبران ناترازی به بهره برداری رساندن فاز ۱۱ پارس جنوبی است.
وی افزود: بهره بــرداری از فاز ۱۱ پارس جنوبــی می تواند برای تأمین 
منابع انرژی مورد نیاز مفید و مؤثر باشــد و دغدغه اصلی و چالش اصلی 

ما را برای تأمین انرژی برطرف کند.
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بانک مرکزی اعلام کرد

و، مسکن و طلا با افول  کاهش قیمت خودر
انتظارات تورمی

خریدار   بانک مرکزی با بیــان اینکه انتظارت 
تورمی به صورت قابل ملاحظــه ای کاهش یافته 
اعلام کرد: کاهش قیمت در برخی از بازارها نظیر 
خودرو، مســکن و طلا در چند هفته گذشــته به 
خوبی نشان دهنده کاهش انتظارات تورمی آحاد 

اقتصادی جامعه می باشد.
 اخیرا عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزی 
در دولت گذشــته، در فضای مجــازی مطلبی را 
منتشــر نموده که در آن آمده اســت: رشد۴۲.۴ 
درصدی یکســاله پایــه پولی یعنــی ۲۶۶ هزار 
میلیــارد تومان چاپ پول ظرف یکســال ۱۴۰۱ 
و تــداوم آن در بهار ۱۴۰۲ در دولت ســیزدهم را 
بایستی خیلی جدی گرفت. در حال حاضر هزینه 
مربوط به بخشــی از کاهش ضریــب فزاینده را 
سیســتم ناتراز بانکی، با پرداخت سپرده قانونی 
بیشتر، تحمل میکند و لذا، ناترازی بانکها بیشتر و 
ریسک آنها تشدید شده است و این روند در میان 
مدت قابل دوام نیســت. در پایان ســال ۱۴۰۱، 
از بین دو جــزء نقدینگی یعنی پول و شــبه پول، 
رشد پول همچنان زیاد اســت و نرخ رشد آن در 
ماه پایانــی ۱۴۰۱ به ۶۵٪ و لذا ســهم پول از کل 
نقدینگی به رقم ۲۵.۷٪ رســیده است. به عنوان 
نکته پایانــی، توجه جــدی دولــت و مجموعه 
حاکمیت را به چاره جویی فوری برای حل معضل 
مزمن ولی اخیراً شــتاب گرفته ناتــرازی بانکها 

جلب میکنم.
بانــک مرکــزی در خصــوص مطالــب مذکور، 

توضیحاتی را به شرح ذیل ارائه کرده است:
از ابتدای اســتقرار دولت سیزدهم مسئله کنترل 
رشــد نقدینگی و تورم با توجه بــه وضعیت حاد 
آن در ســالهای اخیر، به عنوان یکی از مهمترین 
اولویت های اقتصادی کشــور مــورد توجه قرار 
گرفــت. طی ایــن دوره بانک مرکزی بــا تنظیم 
برنامه پولــی و هدف گذاری رشــد نقدینگی ۳۰ 
درصدی برای ســال ۱۴۰۱ و تعیین هدف رشد 
نقدینگی به میزان ۲۵ درصد برای ســال ۱۴۰۲ 
توانسته است این متغیر را بطور قابل ملاحظهای 

کنترل نماید.
آمارها حاکی از آن است که رشد نقدینگی که در 
پایان مردادماه ســال ۱۴۰۰ به رقم ۳۹.۱ درصد 
رسیده بود، در دوران فعالیت دولت سیزدهم روند 
نزولی قابل توجهی را طی نموده است؛ بطوریکه، 
رشد نقدینگی در پایان سال ۱۴۰۱ معادل ۳۱.۱ 
درصد بوده اســت که نســبت به دو سال گذشته 
)رشــد نقدینگی در ســالهای ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ به 
ترتیب معــادل ۴۰.۶ و ۳۹.۰ درصد بوده اســت( 
کاهش شــدیدی را نشــان میدهد و حکایت از 
تحقق نســبی برنامه پولی تنظیم شده برای سال 

۱۴۰۱ دارد.
همچنین بر اســاس آخرین آمارهــای موجود، 
رشــد دوازدهماهه نقدینگی در پایان خردادماه 
۱۴۰۲ به زیــر ۳۰ درصد کاهش یافتــه و به رقم 

۲۹ درصد رسیده است و انتظار میرود که تا پایان 
ســال ۱۴۰۲ به ارقامی حدود ۲۵ درصد )معادل 
رقم هدفگذاری شــده( کاهش یابد. بنابراین در 
مجموع ملاحظه میشــود که بانــک مرکزی در 
دوره اخیر فعالیت خود توانســته رشد نقدینگی 
را که مهمترین متغیر در کنترل تورم محســوب 

میشود، به نحو مناسبی مدیریت نماید.
اقدامات عملیاتی انجام شده توسط بانک مرکزی 
در زمینه کنترل خلق پول بانکی از طریق تنظیم 
و اعمــال جدی کنترل رشــد ترازنامــه بانکها و 
افزایش نســبت ســپرده قانونی در سطح شبکه 
بانکی بــه میزان نیــم واحد درصد )بنــد »۳« از 
چهل و نهمین صورتجلسه مورخ ۰۳ /۱۰ /۱۴۰۱ 
هیئت عامــل بانک مرکــزی( نقــش مهمی در 
تحقق برنامــه پولی و کنترل رشــد نقدینگی در 
ماههای اخیر داشته اســت؛ لیکن این اقدامات با 
افزایش اضافه برداشت برخی از بانکها و موسسات 
اعتباری همراه گشــته و موجبــات افزایش پایه 
پولی از مسیر بدهی بانکها به بانک مرکزی را رقم 

زده است.
در این خصوص لازم به توضیح اســت، بخشی از 
افزایــش اخیر بدهــی بانک ها به بانــک مرکزی 
ناشی از عدم توانایی بانک ها و موسسات اعتباری 
ناتراز برای تادیه سپرده قانونی نزد بانک مرکزی 
)بواسطه کســری ذخایر( بوده اســت. این بدین 
معنی اســت که در سمت راســت ترازنامه بانک 
مرکزی، به دلیل کســری ذخایر بانکهای ناتراز و 
عدم توانایی آنها در تادیه سپرده قانونی نزد بانک 
مرکزی، بدهــی بانکها به بانــک مرکزی افزایش 
یافته و از طرف دیگر، در سمت چپ ترازنامه بانک 
مرکزی ســپرده قانونی بانکها نزد بانک مرکزی 

افزایش مییابد.
لذا ملاحظه میشــود که در نتیجــه این عملیات 
حســابداری، داراییهــا و بدهیهای )دو ســمت 
ترازنامه( بانک مرکــزی افزایش یافتــه و بدون 
اینکه پول جدیدی به اقتصاد تزریق شــده باشد، 
پایــه پولی به واســطه ثبت حســابداری مذکور 
افزایش یافته است. ناگفته نماند که تحولات پایه 
پولی و اجزای آن همواره مورد توجه بانک مرکزی 
بوده و بانک مرکزی کنترل و مدیریت رشــد پایه 
پولی را در چارچوب دســتیابی به رشد نقدینگی 
هدف با اســتفاده از ابزارهای سیاستی و نظارتی 
خود از جمله عملیــات بازار باز، کنتــرل اضافه 
برداشت، تنظیم رابطه مالی بخش دولتی و بانک 
مرکزی و عملیات ارزی مورد پیگیری و اقدام قرار 
داده اســت. لذا در مجموع، طــرح این مطلب که 
پایین آمدن نرخ رشد نقدینگی در ماههای اخیر 
از طریق پرداخت ســپرده قانونی بیشتر در میان 
مدت قابل دوام نیســت، صحیح نبــوده و از روند 
اخیر کلهــای پولی نمیتوان چنیــن موضوعی را 

نتیجهگیری کرد.
در خصــوص تحولات رشــد پول و ســهم آن از 

نقدینگــی لازم به توضیــح اســت، در ماههای 
پایانی ســال گذشــته مجموعه عوامل مختلفی 
)عمدتاً متاثر از انتشار اخبار منفی( منجر به بروز 
نااطمینانی و شکل گیری انتظارات منفی نسبت 
به تحولات بــازار ارز و به تبــع آن افزایش نرخ ارز 

بازار غیررسمی و تشدید انتظارات تورمی گردید.
علیایحال با توجه به شرایط موجود، دولت و بانک 
مرکزی در راســتای مدیریت انتظــارات تورمی، 
کنترل تورم، کاهش ســیالیت نقدینگی و به طور 
کلی ثبات بخشــی به اقتصاد مجموعه اقداماتی 
همچون اصلاح نرخ های ســود، افزایش نســبت 
ســپرده قانونی در سطح شــبکه بانکی و برخورد 
جدی با بانکهــای متخطی و ناســالم، عرضه ارز 
در صرافی ها و بانکها، عرضه ســکه در بورس کالا، 
راهاندازی مرکز مبادله ارز و طــلا با هدف ایجاد 
مرجعیت قیمت، افزایش حجم معاملات رسمی 
و سهولت دسترســی متقاضیان بازار ارز و طلا و 
تامین ارز مورد نیاز واردات کالاهای اساســی در 

سامانه نیما را دنبال نمودهاند.
در نتیجه این اقدامات سیاســتی بانک مرکزی و 
همچنیــن تحــولات مثبت در عرصه سیاســت 
خارجی کشور، ملاحظه میشــود که در چند ماه 
اخیر ثبــات در بازار ارز افزایــش یافته و انتظارت 
تورمی به صورت قابــل ملاحظهای کاهش یافته 
اســت. کاهش قیمت در برخــی از بازارها نظیر 
خودرو، مســکن و طلا در چند هفته گذشــته به 
خوبی نشان دهنده کاهش انتظارات تورمی آحاد 

اقتصادی جامعه میباشد.
در ضمن، همانطور که بارها در گزارشــهای بانک 
مرکزی اشــاره شــده، بخش عمــده ای از اضافه 
برداشــت بانکها و موسســات اعتبــاری متاثر از 
عواملــی همچون مشــکلات ترازنامه ای و ضعف 
حاکمیت شرکتی آنها میباشــد که این امر نیز در 
کوتاه مدت و ظرف ســال های اخیر ایجاد نشده و 
عمدتاً معطوف به رفتار گذشــته بانکها و انباشت 

ناترازی های مختلف در ترازنامه آن ها بوده است.
در ایــن ارتبــاط بانــک مرکــزی اقدامــات و 
سیاســتهایی را ناظر بر اصلاح ناترازی بانکها در 
دستور کار خود قرار داده است. از جمله مهمترین 
این اقدامــات میتوان به ابلاغ برنامه بازســازی و 
احیای بانک های ناتراز و پایــش ماهانه عملکرد 
آن، الزام بانکها بــه ارائه وثایق کافــی و معتبر به 
منظور توثیــق در قبال اضافه برداشــت، اعمال 
محدودیت در زمینه پرداخت تســهیلات جدید 
و ممنوعیــت پرداخت تســهیلات به اشــخاص 
مرتبط، ممنوعیت اعطــا، تمدید و یا افزایش خط 
اعتباری برای بانک ها و مؤسسات اعتباری دارای 
اضافه برداشت، ضرورت فروش اموال غیرمنقول 
و ســرمایه گذاری های غیربانکی توسط بانک ها، 
ارائه لایحه حل و فصل و گزیر به دولت و پیگیری 
بهبود نسبت کفایت ســرمایه بانکها و همچنین 

افزایش سرمایه آنها اشاره نمود.

بانک

بانــک مرکــزی طبــق همان 
وعده ای که رئیــس کل آن داده 
بــود، وارد مرحلــه برخــورد با 
بانک های ناتراز شد. اولین اقدام 
در این زمینــه واگذاری حق رای 
۶۰ درصد از ســهام بانک آینده 
به وزارت اقتصــاد و مرحله بعدی 
ادامــه همین برنامه بــرای دیگر 

بانک ها با شرایط مشابه است.
برخورد با بانک هــای ناتراز که با 
اضافه برداشت به افزایش و رشد 
پایه پولــی و نهایتــا نقدینگی و 
تورم بیشتر کمک می کنند. جزو 
نخســتین برنامه های رئیس کل 

جدید بانک مرکزی بود.
محمدرضا فرزین در اردیبهشت 
ماه اعلام کرده بود که بانک های 

ناتــراز تا شــهریور ماه 
فرصت دارنــد تا از این 
وضعیت خارج شــوند 
و در غیر ایــن صورت 
باید منتظر عواقب آن 

باشند.
اولتیماتــوم  طبــق 

او، بانک هــای ناتراز شــش ماه 
فرصــت دارنــد تا ایــن معضل 
اصلی شــان را که تاثیر نامطلوبی 
در شــاخص های کلان اقتصادی 

دارد برطرف کنند.
به گفته فرزین، اگر بانکی همواره 
ناترازی داشــته باشــد و در عین 
حال بخواهــد بــه فعالیت خود 
ادامه دهد به ناچار باید به سمت 
تعیین تکلیف و انحلال آن بانک 

پیش برویم. البته عموم 
این بانک ها دارایی های 
مناسبی اعم از املاک 
و غیره دارند؛ لذا هیأت 
مدیــره این دســته از 
بانک ها می بایست عزم 
لازم را بــرای حل این 

مشکل فورا بکار گیرند.
رئیس شــورای پــول و اعتبار به 
مشــکلات ســهامداری برخی 
بانک ها اشــاره و اظهــار کرد که 
هم اکنــون چند بانک مشــکل 
ســهامداری دارند که برای رفع 
مشــکلات آنها در حــال مذاکره 
هســتیم. البتــه ایــن معضل، 
مشــتمل بر تعدادی از بانک های 

خصوصی و دولتی است.

البتــه رئیس جمهــور نیز اخیرا 
دستور اکیدی درباره رسیدگی 
و برخورد با بانک هــای ناتراز به 
وزارت اقتصــاد و بانک مرکزی 
داده و تاکیــد کــرد کــه هیچ 
تاخیــری در تعییــن تکلیــف 
و رســیدگی به عملکــرد چند 
بانک متخلف پذیرفته نیســت 
و بانک مرکــزی و وزارت اقتصاد 
موظــف هســتند در یــک بازه 
زمانی مشخص برای اصلاح این 
وضعیــت برنامه ریــزی و اقدام 

کنند.
حالا با نزدیک شدن به این مهلت 
شش ماهه به نظر می رسد دولت 
با جدیت بیشتری به این مسئله 

وارد شده است.

ورود جدی به بانک های ناتراز
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